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 1998  

 

*Únor  -  byl zrušen kravín v  objektu DRUŽSTVA VLASTNÍKŮ (pod 
silnicí k  Bělému).  

 

*16. března byl Tomkovou ulicí pokládán plynovod. Ulice byla znovu 
vydlážděna a zprůjezdněna dne 31. května t.  r.  

 

*1. dubna zahájila společnost Marius PEDERSEN z  Hradce Králové svoz 
komunálního odpadu.  

 

*10. dubna na Velký pátek, vysílal  Český rozhlas Praha průběh 
bohoslužby ve Sboru apoštola Pavla církve československé husitské 
v Polici nad Metují. Mši sloužila náchodská farářka A.  NAIMANOVÁ.  

 

*V červnu  byla zrušena prodejna potravin Lidového spotřebního družstva 
JEDNOTA (čp.  262) v ulici  Na Sibiři.  Místo toho zde zř ízen firmou 
MSSK s.r.o.  velko a maloobchodní prodej laků a nátěrových hmot (!).  

 

*1. června byla otevřena nová prodejna bytových doplňků fy HAUK  
a syn v Mírové ulici.  

 

*7. června se konalo slavnostní vysvěcení zvonu kaple P. Marie 
Pomocné v  Pěkově.  Nový zvon ulila zvonařská dílna Marie 
TOMÁŠKOVÉ –  DYTRYCHOVÉ z  Brodku u Přerova, donátorem byl  
místní  podnikatel  p.  Jaroslav Čáp.  Na zvonu, který světil i  náchodský 
vikář P.  Norbert ZEMAN, OPraem a polický farář P. Jan NAWRAT, jsou 
ulity nápisy: „Svatá troj ice je den Boží“ a „Smiluj se nad námi“.  

 

*19. června se konaly mimořádné volby do POSLANECKÉ SNĚMOVNY. V Polici 
nad Metují obdržela politická strana Občanská demokratická strana (ODS) 34,33 % 
platných hlasů, KDU-ČSL 14,21 %, ‚Česká strana sociálně demokratická (ČSSD) 
23,52 %, Unie svobody (US) 11,48 %, KSČM 5,61 %, Sdružení pro republiku – 
Republikánská strana Československa 3,02 %, Důchodci pro životní jistoty 2,46 %, 
Demokratická unie 2,43 %, Strana zelených 1 %, Česká strana národně sociální 0,82 %, 
Nezávislí 0,74 %, Občanská koalice – Politický klub 0,37 %. Oprávněných voličů bylo 
zapsáno 3.472, k volbám se dostavilo 2.691 voličů, bylo odevzdáno 2.674 platných 
hlasů, tj. 77,01 % účast ve volbách. 

 

*V červenci byla otevřena prodejna nábytku fy TB Semily v Nádražní 
ulici  čp.  203.  

*1. července byla uzavřena prodejna potravin „OAZA“ Ludmily 
SOKOLOVÉ v  Kostelní ulici  čp.  102.  

*10. července vyhořela chalupa čp. 135 na Záměstí  majitele Pavla 
DUCHATSCHE. Požár byl úmyslně založen ze msty cizí  pachatelkou, ta 
zadržena a posléze odsouzena a uvězněna.  
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*21. července - nový rekord ustavený v  Ledhuji –  na místní  koupaliště 
přišlo za letního horka během celého dne 1.556 platících návš těvníků!  
 

*22. července byly v noci v celé zdejší oblasti silné bouřky. Došlo 
k přívalové vlně z  úbočí Orlických hor –  bylo zatopeno Orlické podhůří  
(Kounov, Dobruška).  

*24. července opět přišly četné bouřky s  přívalovými dešti  –  v místních 
lesích a parcích došlo k četným polomům.  
 

*14. srpna byla v čp. 337 v  Nádražní ulici  otevřena nová lékárna 
s názvem „KUKLÍK“.  Přístavba budovy byla zahájena dne 22.  3., 
dokončena 1.  7. 1999. Předtím zde byla prodejna „Quelle“ Michaely 
Ducháčové.  

 

*15. srpna byla na náměstí  v  čp.  23 otevřena nová prodejna koberců, 
svítidel  a bytových doplňků s  názvem „BRILIA“ majitelky Marie 
KOUBKOVÉ.  

 

*V září byla provedena demolice bývalé dřevěné školní jídelny na 
Komenského náměstí. Původně byla postavena roku 1969 jako dočasné 
provizórium –  nakonec zde stála dlouhých 29 let.  

 

*V říjnu byly dokončeny vnitřní úpravy staré školy v  čp.  15 ve 
Hvězdecké ulici.  Vyměněny dřevěné  podlahy, opravy omítek, místnosti 
byly vybíleny, instalováno vytápění akumulačními kamny atd. Provedla 
fa TAUTZ z Bukovice za 320.000 Kč. Navíc znovu obílen i vnější plášť 
budovy za 52.500 Kč.  

 

*1. ří jna byla dokončena rekonstrukce vozovky přes náměstí (od 
křižovatky ul .  Nádražní až po ul .  Ostašskou u kovárny).  Při té 
příležitosti byly vyměněny kanalizační vpusti a vodovodní přípojky za 
nové, opraven i  most u Beranova mlýna. Délka opravené vozovky činila 
1,077 km, náklady činily 9,7 milionů Kč. Současně byly položeny i no vé 
chodníky.  

 

*10. října byla znovu otevřena prodejna „VEČERKA“ v  čp.  97 na 
náměstí , která byla předchozím nájemcem ŠTĚPÁNKEM uzavřena 
koncem června. Nový provozovatel, fa „KVÍČEROVSKÁ PEKÁRNA“ 
s.r.o.  ji  rekonstruovala na samoobsluhu s  prodlouženou prodejní  dobou, 
otevřeno bylo i  v  neděli .  

 

*19. října v tzv. „Zeleném domečku“ čp.  342 v Tyršově ulici (budova 
bývalého Hospodářského družstva) bylo otevřeno řeznictví fy LEPŠ 
z Náchoda.  

 

*24. října uděli l pomocný biskup Josef KAJNEK z  Hradce Králové 18 
věřícím z  farností  Police,  Bezděkov a Machov svátost  biřmování. 
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Současně vysvětil nově adaptované společenské místnosti  pro věřící 
v klášterní budově.  

 

*28. října  proběhla slavnostní  vzpomínka k 80. výročí vzniku čsl.  státu.  
Při této pří ležitosti  bylo tento den zasazeno 8 pamětních lip:  1. l ípa u 
pečovatelského domu „Za výchovu k  umění v  našem městě“ ;  zasadil 
ředitel ZUŠ Lubor BOŘEK, 2.  l ípa u hřiště na sídlišti „Za sportovní 
zařízení města“ ;  zasadil  předseda TJ Spartak ing. Jan CIKRYT, 3.  lípa 
v aleji u hřbitova „Za kulturu v  našem městě“ ;  zasadila ředitelka 
Městské knihovny Marcela MACHOVÁ, 4.  lípa v aleji u hřbitova „Za 
město Polici n.  M.“ ;  zasadil  místostarosta Zdeněk KADIDLO, 5.  lípu 
v aleji  u hřbitova „Za sociální zabezpečení pro občany našeho města“  
zasadila ředitelka Domova důchodců Věra KAŠÍKOVÁ, 6.  lípu v  aleji u 
hřbitova „Za občany našeho města“  zasadil Josef MICHL, 7.  lípu „Za 
zabezpečení našeho města“  zasadil  velitel  Sboru dobrovolných hasičů 
Jiří  HUBKA, 8.  lípu před tělocvičnou Základní školy „Za základní 
školství v  našem městě“  zasadil ředitel  školy Jaroslav MACOUN.  

V Kolárově divadle byl i  mimo to oceněni občané,  kteří se mimořádně 

zasloužil i o Polici  nad Metují: Miroslav ŠMÍD (in memoriam) za 

propagaci města po celém světě svými horolezeckými výstupy, Oldřich 

JENKA (in memoriam) za propagaci města ve fotografii,  Karel BAUDYŠ 

za vedení městské kroniky do r.  1973, Dagmar SVOBODOVÁ za 

znovuobnovení TJ Sokol, Jan KOUSAL za propagaci města 

v krajinomalbě, Jaroslav VINTER za vedení městské kroniky od r.  1974, 

Jiří  STRAUCH za odvahu vzdorovat komunistické persekuci,  Zdeněk 

FULKA za znovuobnovení Ostrostřelecké gardy.  

 

*3. listopadu byla chata Hvězda v  Broumovských stěnách (bývalá 
benediktinská myslivna) na základě zákona č.  20/1987 Sb. o státní 
památkové péči prohlášena Ministerstvem kultury České republiky 
kulturní památkou (číslo rejstříku ÚSKP 49774/6-6067).  

 

*13. –  14. listopadu se konaly volby do MĚSTSKÉHO 
ZASTUPITELSTVA.  Zvolené obecní zastupitelstvo: Marie VAŇKOVÁ 
(KDU-ČSL), Ida SEIDLMANOVÁ (ODS), Josef HAUK (ODS), Věra 
KAŠÍKOVÁ (KDU -ČSL), Zdeněk KADIDLO (ODS), MUDr. Jaromír 
KOPECKÝ (ODS), Antonín POHL (ČSSD), Aleš TRNOVSKÝ (ODS), 
Věra KLUSÁČKOVÁ (ČSSD), Zdeněk PÁTEK (ODS), Jan ANTL (ODS), 
MUDr. Jaroslava KUČEROVÁ (nez. PS), Miroslav ŠOLC (nez. PS), Aleš 
ANDRES (KDU-ČSL), ing. Jan CIKRYT (ČSSD), Zdeněk DOSTÁL 
(ČSSD), Bohuslav RIEGER (ODS), Miloslav MARTÍNEK (ČSSD), 
Milada JIRMANOVÁ (KDU -ČSL), Josef KAŠPAR st . (KDU -ČSL), ing. 
Jan MICHÁLEK (KSČM).  

 

*16. listopadu byla dokončena obnova fasády na kostele církve 
Československé  - husitské.  
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*26. listopadu se konala ustavující schůze nového městského 
zastupitelstva,  vzešlého z  voleb ze dnů 13. –  14. 11. 1998.   

Za starostu byl zvolen Zdeněk Kadidlo .  Do RM byli  zvoleni: Josef 

KAŠPAR –  kandidát KDU -ČSL, ing.  Jan CIKRYT –  kandidát ČSSD, 

Miloslav MARTÍNEK –  kandidát ČSSD, ing. Jan MICHÁLEK –  kandidát 

KSČM.  Marie Vaňková odstoupila .  Byli  zvoleni dva neuvolnění 

místostarostové. Ida SEIDLMANOVÁ a Josef  HAUK (oba za ODS). Toto 

řešení vysvětlil  Josef  Hauk tak,  že žá dný z  možných kandidátů 

dlouhodobě se ze zaměstnání uvolnit nechtěl  a tuto funkci nepřijmout.  

Oba zástupci starosty se vzdali  nároků na odměnu za tuto funkci ve 

prospěch města.  

 

*V listopadu byla dokončena stavba bezpečnostního přelivu u rybníka na 
Honech.  Práce provedla fa HELLER z Hronova za 500.000 Kč.  

 

*1. listopadu byly zahájeny 51. POLICKÉ DIVADELNÍ HRY.  Dne 
28. l istopadu uvedli poličtí  hru Wiliama Shakespeara „MNOHO 
POVYKU PRO NIC“ v  režii Jaroslava SOUČKA.  
 

*20. – 21. listopadu skončilo druhé kolo voleb do Senátu. Nejsilnějším klubem v Senátu 
tak zůstal klub ODS (26 senátorů), před ČSSD (23), KDU-ČSL a DEU (17), US-ODA 
(11) a KSČM. ODS a ČSSD tak získaly kýženou třípětinovou většinu, byť jen tu 
nejtěsnější – 49 hlasů. 

*4. a 5.  prosince 1998 se konal jubilejní 35. ročník Zimního táboření.  

Setkání účastníků bylo první den na OSTAŠI, na místě původních srazů, 

druhý den na HVĚZDĚ. Účastnilo se 115 osob.  

 
*7. prosince se konalo první zasedání rady města. Na pořadu jednání 
bylo rozvržení úkolů pro neuvolněné místostarosty Idu 
SEIDLMANOVOU a Josefa HAUKA. Místostarostka měla na starost 
integrované obce, obranu a ochranu obyvatel, školství  a kulturu.  
Místostarosta měl ve své kompetenci odbor rozvoje města a správy 
majetku, stavební  úřad a Technické služby s.  r . o. Police n. Met ) .  

 

*23. prosince se poprvé konalo tzv. „VÁNOČNÍ VYTRUBOVÁNÍ“ –   
u osvětleného vánočního stromu na náměstí  zahráli  vánoční koledy 
žesťové trio a kvarteto ZUŠ. Koncert  se konal v  Hvězdecké kapli  
ve 24 hod. Skauti přivezli Betlémské světlo.  

*31. prosince naposledy rozezněl zvony ve věži hřbitovní kaple zvoník 
Antonín ŠVORČÍK, který tuto svou dlouholetou dobrovolnou službu pro 
stáří ukončil . Novým zvoníkem se stal  Petr VOBORNÍK.  

*31. 12. se poprvé konal Silvestrovskej vejšlap. Organizátorem 
turistický oddíl a Město Police nad Metují.  
 

 

 

UDÁLOSTI ROKU 1998, CHRONOLOGICKY BLÍŽE NEURČENÉ: 

  Byla provedena rekonstrukce farní kanceláře, výstavba společenské 

místnosti a sociálního zařízení pro návštěvníky kostela a plynofikace 
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těchto zařízení v  klášterním objektu. Svépomocí a vlastním nákladem 

vybudovali  farníci pod vedením Jiřího VOBORNÍKA z  Radešova.  

  Roku 1998 byla dokončena nová budova fy VODOVODY A 

KANALIZACE v Ostašské ulici.  

  Na Pěkovských Končinách byl postaven nový přenosový stožár pro 

mobilní  telefony Radiomobil  –  Paegas.  

 1999  

*V lednu bylo otevřeno železářství Aleše PURTIGA v  čp.  94. 
V místnostech nového obchodu býval kdysi hostinec Františka Pejskara,  
pak školní jídelna Zemědělského učil iště. Naposledy zde sídlila fa VK –  
LOŽISKA (BORNA & BAHNÍK), která se v  srpnu roku 1998 přemístila 
do svého nového objektu vedle čp.  118.  

 

*14. ledna vyšlo 1. číslo „POLICKÉHO MĚSÍČNÍKU“, občané jej  
dostali poštou zdarma. Nahradil předchozí „Polický zpravodaj“,  
vydávalo jej Město Police nad Metují , tiskl místní  grafický závod 
„Tiskárna Matěna“, cena pří štích čísel byla stanovena na 5 Kč.  

 

*31. ledna  byla zrušena brusírna skla fy SKLÁRNY BOHEMIA, a.  s.,  
v čp.  67 v Tomkově ulici .  

 

*Začátkem února v čp. 96 na náměstí  byla otevřena nová prodejna kamen 
a krbů, prodává je Jaroslav LIDMAN z  Machova. Provoz obchodu byl 
však zase záhy ukončen –  v červnu roku 2000.  

  

*Začátek února místní podnikatel Milan SCHIRLO otevřel  novou 
prodejnu obuvi v  čp.  9 v Kostelní ulici .  

 

*1. března byl zahájen prodej v  nově postaveném „HOBBY–CENTRU“  
fy RIJAT (Rita a Jaroslav Tučkovi) v  Ostašské ulici.  Sortiment prodejny: 
různé potřeby pro zahrádkáře a kutily.  

*3. března při jarním prudkém tání sněhu byla kvůli ucpanému odtoku 
vody z polí (koryto potoku „Vrbičky“) zaplavena do výšky hladiny 50 cm 
část  přízemí městské polikliniky. Na místě přirozeně nechyběli reportéři 
televize NOVA. 

 

*5. března byl otevřen „PENZION 65“  v ulici  Na Sibiři  čp.  65. Majitelka 
zařízení Petra BRAHOVÁ, restaurace měla 35 míst,  Gril l –bar v suterénu 
30 míst.  Architektonický návrh interiérů vypracoval Tomáš EHL 
z Broumova.  

Budova čp. 65 byla postavena roku 1929 náchodskou stavební firmou 

Goldschmied & Hartmann jako rodinný dům pro Maxe GOLDMANNA, 

spolumajitele textilní firmy Alexandr Löwy & spol. v  Bukovici, syna 

spolumajitele této továrny Eduarda GOLDMANNA. Max Goldmann 

v prosinci roku 1939 emigroval s  manželkou Martou do Palestiny.  

Do domu se v dubnu roku 1941 nastěhoval Felix SCHUHE, treuhänder 
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arizované fy A. Löwy. Po válce byla na nemovitost uvalena národní 

správa a z  rodinné vily se stalo na dlouhou dobu dětské zdravotní 

středisko včetně bytu lékaře,  které zde setrvalo až do roku  1994. Již roku 

1967 požádal MěNV Police nad Metují, aby byl dům podle zákona 

87/1958 Sb. vyvlastněn a znárodněn; to se však nikdy nepodařilo.  

Po roce 1990 byla národní správa domu zrušena a vlastnické právo na 

dům nabyla jediná žijící oprávněná dědička C hava BEN-AMOS, žijící  

v New Yorku, USA. Oprávněnou osobou k  převzetí  majetkové podstaty byl  

zmocněn vnuk Julia Goldmanna ing. Tomáš GOLDMAN. Dům, kde  

do srpna roku 1998 bydlel dětský lékař MUDr. Zdeněk MATĚJKA, byl 

nakonec prodán.  

 

*11. března byla na místním sídlišti  opět otevřena samoobslužná 
prodejna –  majitel fa KONZUM z Ústí nad Orlicí.  

 

*31. března zemřel ve věku nedožitých 91 let Karel BAUDYŠ (*1908), 
odborný učitel na odpočinku. Kronikář města v  letech 1956 –  1973, 
regionální historik a popularizátor místních dějin. Autor publikací 
„Historický kalendář Policka“ (1994) a „Polické příběhy dávné  
a nedávné“ (1996).  

 

*2. dubna byla v čp.  102 v Kostelní ulici v  pronájmu (v prostorách po 
prodejně potravin) otevřena nová prodejna s  textilním zbožím 
„CENTRUM –  LAGUNA“,  v režii obchodníků vietnamské národnosti 
Phan thi HAT a Dang thi Quynh HOA.  
 

*15. dubna otevřel  v  čp.  333 (Husova ul.) prodejnu a opravnu jízdních 
kol Zdeněk ŠEVCŮ  z Nízké Srbské.  

 

*28. dubna byla na polickém náměstí zahájena výměna vodovodních 
přípojek do všech domů. Práce byly dokončeny prozatímním betonovým 
zakrytím chodníků dne 6.  8. t .  r.  

 

*V květnu, v ulici Bělská otevřel  prodejnu stavebnin František KARPF.  

 

*V květnu byl otevřen „PENZION ADLER“  –  Bělská ulice čp. 42/VL. Po 
smrti  majitelů budovy, manželů FULKOVÝCH, koupili částečně roubené 
stavení společníci Pavel JIRÁSEK z  Broumova a manželé Ing. Leo ŽÁK 
a Ing. Alena ŽÁKOVÁ z  Pardubic a vybudovali z  něj nové pohostinské 
zařízení,  které kromě res tauračních místností  mělo k  dispozici  i  9 pokojů 
pro hosty.  

 

*V květnu byla provedena záslužná rekonstrukce a nová parková úprava 
zcela zanedbaného Pellyho parku.  

 



   

9 

 

*13. května  rozhodlo Městské zastupitelstvo na svém zasedání, že 
neuvolněná místostarostka Mgr.  Ida SEIDLMANOVÁ bude s  platností  
ode dne 1.  srpna vykonávat svou funkci jako uvolněná.  

 

*29. května  se konaly oslavy „50 LET TEXTILNÍCH ZÁVODŮ VEBA“ 
(tj.  oslava vzniku národního podniku META, bavlnářské závody v  Polici 
nad Metují 4. července 1949).  Byl uspořádán Den otevřených dveří,  jeho 
zahájení Ostrostřeleckou gardou, módní přehlídka v  areálu závodu, večer 
se na hřišti  konala taneční zábava s  ohňostrojem.  
 

*1. červen Hostinský Luděk FICENEC, dosud nájemce hotelu OSTAŠ, 
znovu otevřel restauraci  SOKOLOVNU (čp. 339 v  Tyršově ulici).  
 

*30. června počala téct voda v  nově restaurované kašně.  
 

*9. července zemřela ve věku nedožitých 102 let nejstarší polická 
občanka paní Růžena KRÁLOVÁ.  
 

*V srpnu byly odstraněny nefunkční betonové sloupy elektrického 
vedení v  ulici 17. listopadu –  od Kovopolu směrem k  Letné.  

*1. srpna byla pro běžný provoz uzavřena skládka komunálního odpadu  
u Radešova  (byla vyčerpána její kapacita) a započaty rekult ivační práce.  
 

*11. srpna proběhlo zatmění slunce (11.30 – 14 hod.). V této zeměpisné poloze byl 
sluneční kotouč zakryt Měsícem z 93 %.  
 

*13. srpna byla opravena fasáda radnice – oživen zeleno-bílý nátěr. 

 

*14. srpna byla slavnostně otevřena „stará škola“  ve Hvězdecké ulici  
(čp. 15) jako součást Okresního muzea a rovněž obnovený PELLYHO 
PARK, jehož pozemek zakoupilo město od a.  s.  VEBA Broumov za 
75.470 Kč. Začátkem května zde byly započaty rekonstrukční prá ce: 
dlažba chodníků, osvětlení,  podium, oplocení a dětské atrakce 
(celkový  náklad 150.000 Kč).  
 

*14. srpna se konala oslava 130. výročí založení vysloužileckého spolku 
Radecký v  Polici nad Metují . Uspořádala ji  Ostrostřelecká garda Spolku 
vojenských vysloužilců Václava, hraběte Radeckého v  Polici nad Metují.  
Uvedl ji  pietní  akt u pomníku na hřbitově, odpoledne se na louce 
„Nebíčko“ poblíž Bukovice konala ukázka bitvy, „ kterak loupežechtivý 
lid do rathauzu z  těžké Berty práti  chtěl a jak ostrostřelci a vojsk a 
spojená tomu chrabým bojem zábranu učinila“.  Bojové ukázky  
se zúčastnilo se deset spolků vojenské historie; přihlíželo cca 4.000 
diváků.  

 

*31. srpna zanikl obchod a.  s. MAGNET –  bývalé Pášmovo železářství.  

*V září byly dokončeny  restaurační práce na kašně na náměstí. Začátek 
obnovy v r. 1998.  
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*1. –  3. října proběhly oslavy 80 let  od založení skautingu v  Polici  nad 
Metují. Dne 1. října se konalo setkání tří  generací polických skautů 
v Divadelním klubu (ze starších Bohuslav STRAUCH, František 
ŠTANCL, Zdeněk VÍDEŇ, Jaroslav WEIGEL, Josef HEJNYŠ a další).  

 

Dne 2. října byla na polické radnici přijata delegace Junáků, Pamětními 

listy byli  vyznamenáni  Věra POSPÍŠILOVÁ–PELLYOVÁ, Bohuslav 

STRAUCH, František ŠTANCL a Zdeněk VÍDEŇ.  

 

*1. ří jna byly zahájeny 52. POLICKÉ DIVADELNÍ HRY. Poličtí 
ochotníci uvedli  dne 30. října  zdařilé nastudování hry N.  V. Gogola: 
„ŽENITBA“ v  režii Jaroslava SOUČKA.  

 

*24. října byl posvěcen a slavnostně zavěšen nový zvon na věž kostela 
sv. Prokopa v Bezděkově. Obřad vykonali královéhradecký biskup Karel 
OTČENÁŠEK a P. Jan Josef KOHL, OSB.  
 

*28. října vyznamenal na pražském Hradě prezident republiky Václav 
HAVEL medailí „Za zásluhy o rozvoj České republiky“ polického rodáka 
P. Vojtěcha Jaroslava VÍTA, OSB, působícího v  Chicagu. Vyznamenání 
převzal v  jeho nepřítomnosti břevnovský převor P.  Prokop 
SIOSTRZONEK, OSB. 

 

*Na podzim byla upravena koruna mohutné smuteční vrby, rostoucí před 
hřbitovem, u které se odlomila jedna z  kosterních větví .  

*12. listopadu byl po téměř 5 měsíců trvajících adaptacích znovu otevřen 
hotel OSTAŠ na náměstí (čp.  22). Novým majitelem se stala společnost 
GAPA s. r. o. Vamberk, provozním vedoucím Jan MATOUŠEK.  

 

*28. listopadu byl královéhradeckým biskupem Štěpánem KLÁSKEM 
jmenován nový farář církve československé husitské v  Polici nad Metují 
ThMgr. Tomáš KAREL.  

 

*2. prosince 1999 převzalo 62 občanů z  Police nad Metují v obřadní síni  
radnice z rukou starosty města PAMĚTNÍ LISTY města Police nad 
Metují jako ocenění jejich dobrovolné práce v  oblasti sportu,  historie či  
dalších regionálních zájmech ve prospěch města.  

 

*3. prosince se v 16 hod. sešlo na polickém náměstí  cca 50 lidí , aby 
podpořili studentskou výzvu „Děkujeme, odejděte“.  Mítink uspořádal 
před svým domem čp. 21 p. Jiří STRAUCH, který výzvu přečetl. 
Podpisová akce začala již po 14 hod., po 17 hod. se shromáždění rozešlo.  
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 2000  

*8. ledna zazněla při novoročním koncertě v  Kolárově divadle poprvé 
znělka města Police nad Metují,  kterou zkomponoval ředitel ZUŠ Lubor 
BOŘEK. Má dvě verze –  slavnostní  a civilní,  zahajující vysílání 
městského rozhlasu.  

 

*1. února byly obchody Ilony BRAHOVÉ „LIBRATEX“ (v čp. 9  
a čp.  95) přestěhovány do bývalého Pášmova železářství čp.  81.  

 

*V únoru Zlatnictví RADKA bylo přemístěno z  čp. 96 do čp.  81.  

*Na menší zvon (z  r.  1491), umístěný na hřbitovní zvonici,  se  muselo 
přestat zvonit. Velký starší zvon (z r.  1486) musel být dán do klidu již 
před deseti léty. Bylo to pro špatný stav příslušenství zvonů, které je 
poškozovaly. Při instalaci nového zvonu v  Bezděkově (dne 24. 10. 1999) 
byli vyzváni přítomní odborníci k prohlídce polických zvonů a bylo 
rozhodnuto o jejich opravě.  

 

*V čp.  95 na náměstí byla otevřena prodejna levného texti lu –  majitel 

Petr MARTINEC. 

*10. února byla v  čp. 84 na náměstí otevřena prodejna sportovních 
potřeb a oblečení Nikoly ZAJÍCOVÉ z Hradce Králové.  
 

*7. –  25. února byla místní římsko -katolickou farností  vypsána veřejná 
sbírka k  získání finančních prostředků na opravu a zprovoznění 
historických zvonů z  místní  zvonice.  Celkem bylo vybráno 100.810 Kč.  
 

*28. února došlo k  vloupání do obchodu s  kancelářskými potřebami  

J. KUBÍNA v  čp.  337 (spořitelna). Způsobená škoda činila 143.000 Kč.  
 

*V březnu bylo pokáceno několik stromů při silnici na Suchý Důl –  nad 

koupalištěm, údajně pro jeho lepší oslunění.  
 

*10. března vyplul polický rodák Mart in DUCHÁČ (spolu s  kolegou 
Davidem KŘÍŽKEM) ze španělského Cádizu na malé plachetnici  přes 
Atlantický oceán. Trasu 6.700 km po několika nesnázích překonali a dne 
19. dubna přistáli  v  přístavu Le Marin na ostrově Martinique v  Malých 
Antilách.  
 

*21. března byly pokáceny okrasné stromy (lípy) na náměstí.   
 

*6. dubna byla pozorována polární  záře.  

 

*15. dubna navštívil Polici nad Metují  na pozvání místní  organizace 
ČSSD ministr životního prostředí Miloš KUŽVART. Účast občanstva na 
besedě, uspořádané na sále „Hvězdy“ (čp. 79),  byla však nečekaně 
mizivá.  

*28. dubna bylo v čp.  2 na Komenského náměstí (pod kostelem) otevřeno 
květinářství Stanislavy GENNERTOVÉ a Olgy DROBKOVÉ. 
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Přestěhováno z  čp.  92 na náměstí.  V  těchto místnostech měl kdysi své 
knihkupectví Antonín KRTIČKA, sběratel  regionálních pověstí.  
 

*11 .  května navštívil Polici  nad Metují  ministr kultury Pavel DOSTÁL. 
Prohlédl si  klášterní budovu, poté navštívil Hvězdu.  
 

*V květnu byla znovu obnovena výroba keramického zboží v  provozovně 
v Tomkově ulici,  nazvané „POLICKÁ KERAMIKA Josef HAUK“.  
 

*V květnu bylo dokončeno dláždění nových rozšířených chodníků  
na náměstí  a instalováno nové osvětlení.  
 

*V květnu  byla dokončena stavba protivovodňové zdi u Městské 

polikliniky.  

*13. června byl monitorován průjezd motorových vozidel náměstím 
v Polici nad Metují . Od 6 do 18 hodin projelo oběma směry 3.082 
vozidel, t j .  průměrně 2 auta za minutu!  

*23. června byla dokončena sanace vlhkých vnějších a vnitřních omítek 
kostela Nanebevzetí P. Marie. Práce byly zahájeny v  roce 1999; pomocné 
činnosti  provedli farníci svépomocí pod vedením Jiřího VOBORNÍKA 
z Radešova, omítky provedla fa STAFIDO za 453.980 Kč. Současně byla 
v kostele provedena nová elektroinstalace (za 47.960 Kč) a ozvučení 
prostoru kostela (za 79.253 Kč).  

 

*23. června byla dokončena rekonstrukce chodníku v  Tyršově ulici. 
Chodník ze zámkové dlažby provedla fa STAFIDO.  
 

*25. června se poličtí katoličtí farníci  rozloučili s  farářem P.  Janem 
NAWRATEM, který byl ke dni  30.  6. t .  r.  odvolán a vrátil  se  
do městečka Milówka v  Polsku.  
 

*V červnu byla dokončena kabelizace elektrických rozvodů v  ulicích 
Tyršova, Pod Havlatkou a 17.  listopadu.  

*V červnu byly vykopány staré nádrže na naftu a benzin po bývalých 
čerpacích stanicích na náměstí .  

 

*V červenci provoz na pile, zřízené v  bývalé cihelně, zahájila firma 
Josef TAUTZ, truhlářství , tesařství  a dřevovýroba.  

 

*V červenci byla zajímavá, mimořádná podívaná –  na pláni mezi Žďárem 
a Maršovem se shromáždilo hejno 27 čápů bílých, v  dalších dnech se pak 
slétlo okolo 50 čápů na polích u vsi Bezděkova. Celé početné ptačí hejno 
kroužilo 1. srpna nad Policí,  neobvyklého úkazu si povšimlo i televizní 
zpravodajství.   

*2. července byl v Polici  nad Metují přivítán nový katolický kněz, Polák 
P. Marian LEWICKY.  

*21. července byla rozsvícením nového osvětlení dokončena velmi 
zdařilá rekonstrukce náměstí . Rekonstrukční práce byly zahájeny 
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v březnu pokácením okrasných stromů. Rozebrání chodníků provedla  
fa STRABAG, nové vydláždění rozšířených chodníků fa GRANO Skuteč 
(přičemž bylo položeno 350.000 dlažebních kostek). Vydlážděna byla i  
ulice „U Opatrovny“.  Instalaci nového osvětlení na náměstí provedla 
místní elektrotechnická firma ELPOL, novým osvětlením byly vybaveny 
i ulice Husova a Tyršova.  

*V červenci byly dokončeny restaurační práce na vstupním portálu 
kostela Nanebevzetí  P.  Marie.  Zahájeno v měsíci  květnu, práci provedl 
akademický sochař Antonín WAGNER ze Dvora Králové, náklad 250.000 
Kč.  

*1. srpna byla v čp.  96 na náměstí  otevřena prodejna a výkup 
starožitností  ANTIK.  

*12. srpna se konala vernisáž výstavy výtvarných prací  žáků ZUŠ 
v klášteře, jejíž součástí byl i 4 metrový model vzducholodi Norge, který 
musel být ze školy vytažen pomocí vysokozdvižné techniky. Při  této 
příležitosti se konal na „Nebíčku“ i  vzlet skutečné horkovzdušné 
vzducholodi,  dlouhé 35 metrů a objemu 2.500 m 3 .  

*V srpnu neznámým pachatelem byly ukradeny pískovcové koule a 
kalich, zdobící  zeď okolo kláštera a hřbitova. Škoda byla vyčíslena na 
100.000 Kč.  

*Srpen - nákladem 17 milionů Kč byly plynofikovány ulice Bělská a 
Ledhujská.  

*Na podzim byla zahájena místostarostkou Idou Jenkovou Polická 

univerzita volného času .  Posluchači se scházeli v  zasedací místnosti 
radnice.  

*3. září  se konaly oslavy 60. výročí otevření Sboru apoštola Pavla 
v Polici  nad Metují.  Slavnostní bohoslužby se zúčastnil patriarcha církve 
československé husitské Josef ŠPAČEK, biskup královéhradecký Štěpán 
KLÁSEK, faráři Tomáš KAREL a Stanislav ŠVARC. Byla připr avena  
i  výstavka fotografií a dobových dokumentů.  

*Září –  listopad - proběhla rekonstrukce výdejní stanice PHM fy KM –  
PRONA na Ostašské ulici . Od 1.  l istopadu byl zahájen zkušební provoz.  

*Rok 2000 přinesl mimořádnou houbařskou žeň. Houby (hřiby pravé, 

hnědé, kováři) rostly ještě během  listopadu, ba někteří je přinesli  ještě 
počátkem prosince.  
 

*7. října proběhly oslavy výročí 180 let  trvání ochotnického divadla 
v Polici  nad Metují , 60 let  od vzniku budovy Kolárova divadla a výročí 
10 let  vzniku samostatné Základní umělecké školy.  Odpoledne  
se na náměstí konal koncert  Koletovy dechové hudby ze Rtyně 
v Podkrkonoší a vystoupení mažoretek z  Úpice. V  pestrém programu 
v Kolárově divadle vystoupili  žáci ZUŠ, dětský divadelní  soubor  
„Za pokus to stojí“, večer se konal koncert  „Kamarádů osady 5“  
a „Swing-sextetu“ z  Náchoda, přičemž byly promítnuty tři  krátké šot y 
z dřívějších představení polických ochotníků a zdravice herce Miroslava 
HORNÍČKA k  tomuto výročí. K této příležitosti byla ve staré škole 
uspořádaná výstava o činnosti Divadelního souboru KOLÁR a vydán 
almanach.  
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*11. října byly zahájeny 53. POLICKÉ DIVADELNÍ HRY. Poličtí se 
tentokrát  přehlídky nezúčastnili;  někteří  z místního souboru však hráli  
v hronovské inscenaci Aloise  Jiráska „EMIGRANT“, uskutečněné na 
polickém jevišti dne 28. října .  

 

*15. října bylo poprvé zvoněno na polické opravené zvony, které ten den 
vysvětil královéhradecký sídelní biskup Msgre Dominik DUKA, OP. 
Oprava zavěšení zvonů byla svěřena firmě BOROKO (p. Rostislava 
Bouchala) z  Brodku u Přerova. Dne 25.  9.  proběhla úspěšná kolaudace 
opravy technického vybavení zvonů za přítomnosti  odborníků. Hodnota 
odvedeného díla činila 108.000 Kč, vůdčí osobností této celé akce byl 
zvoník Petr VOBORNÍK z  Police nad Metují .  
 

*26. října byla zahájena demolice budovy bývalé sladovny měšťanského 
pivovaru čp.  196 v Nádražní ulici .  

*30. října byla dokončena, až na poslední vrstvu asfaltového potahu, 
silnice na Záměstí  ke Žďáru. Současně byly vyměněny vodovodní 
přípojky a provedena plynofikace.  

*V říjnu byly dokončeny tři záchytné nádrže (poldry) na svahu pod 
Klučkem, mající zachytit případný příval  dešťové vody do města.  

*1. listopadu byl vysvěcen kříž,  stojící  uprostřed hřbitova –  po 
rekonstrukci místním kovářem Josefem DRAŠNAREM byl vyzlacen 
CHARITOU Červený Kostelec a znovu usazen dne 27. 10. Restaurační 
práce probíhaly od června, celkový náklad činil 110.000 Kč.  

*12. a 26. listopadu se konaly vo lby do krajských zastupitelstev  
a do Senátu ČR.  

*25. listopadu se konal Den otevřených dveří ve hřbitovní zvonici.  
Zájemci si mohli prohlédnout dvojici  opravených polickýc h zvonů  
a poslechnout si jejich hlas.  

*31. prosince se konalo rozloučení s  posledním rokem dvacátého století, 
které na polické náměstí přilákalo spoustu občanů. O půlnoci  
se na náměstí konal slavnostní ohňostroj , který uspořádali poličtí  
ostrostřelci , vedení Antonínem KAVKOU.  
 

*V roce 2000 bylo vysázeno v  různých částech města (mimo náměstí) 

630 jehličnatých a listnatých stromů, 990 keřů, pokáceno 45 stromů. 

V městských lesích bylo vysázeno 6.500 stromků.  

 2001  

 

*1. března SČÍTÁNÍ LIDU. POLICE nad  Metují měla celkem 4.400 
obyvatel (2.118 mužů, 2.282 žen). Z  toho: 

 Police n.  Met.    1.413 obyvatel (694 mužů),  
 Velká Ledhuje     2.464 obyvatel (1.172 mužů),  
 Hlavňov    151 obyvatel (80 mužů),  
 Hony     56 obyvatel (26 mužů),  
 Pěkov     249 obyvatel (114 mužů),  
 Radešov    67 obyvatel (32 mužů).  
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  Ekonomicky aktivních obyvatel bylo 2.048.  
  4.167 občanů se hlásilo k  české národnosti, 2 k  moravské, 88  

ke slovenské, 44 k  německé, 16 k  polské, 4  k romské národnosti ,  79 
osob národnost neuvedlo.  

  K věřícím se přihlásilo 1.506 osob: 1.148 osob k církvi římsko -
katolické, 165 k církvi československé -husitské, 37 k církvi 
českobratrské-evangelické, 156 ostatní, bez vyznání 2.528 osob.  

  Domů bylo celkem: 983 (trvale obydlených 771),  rodinných domků 653, 
bytů celkem 2.015 (obydlených 1.684).  

  Česká republika měla celkem 10  292 933 obyvatel,  kraj  Královéhradecký 
554.348 obyvatel, okres Náchod 113.288 obyvatel  v 78 obcích.  

 

*7. března byla v  čp. 237 otevřena sázková kancelář TIPSPORT. V  únoru 

2003 byla přemístěna do čp.  287.  
 

*12. dubna  navštívila  Polici nad Metují delegace zastupitelstva 
Královéhradeckého kraje v  čele s  krajským hejtmanem Pavlem 
BRADÍKEM.  

 

*V dubnu byla opravena zeď hřbitova v  prostoru vstupních bran. Práce 
provedla místní fa STAFIDO, náklad činil 110.000 Kč. Ozdobné 
kamenné prvky  (ukradené v  roce 2000) byly nahrazeny novými, které 
vyrobil  kameník p.  BRADL z Kamenictví v  Teplicích n.  Met.  

 

*19. května  zemřel P.  Vojtěch Jaroslav VÍT, OSB. Polický rodák, narodil 
se dne 2. 2. 1923 v Tomkově ulici  čp.  68. Roku 1944 vstoupil do 
benedikt inského řádu v  Břevnově, studoval teologii v  Praze a v Belgii .  
Roku 1956 se stal  misionářem v  belgickém Kongu, od roku 1961 působil 
v benediktinském klášteře sv.  Prokopa v Lisle u Chicaga v USA, kde 
vydával české noviny „Hlas národa“; rovněž zde založil  če sko-americké 
kulturní středisko „Velehrad“. Kaplan Národního svazu českých katolíků 
v Chicagu. Rodnou Polici  nad Metují  navštívil  v  letech 1992, 1994 a 
1997. V roce 1999 byl prezidentem republiky  Václavem HAVLEM 
vyznamenán medailí  „Za zásluhy o rozvoj česk é republiky“.  
 

*23. května byla dokončena asfaltová si lnice na Žďárské ulici.  Celkový 
náklad činil  14 milionů Kč.  

 

*V květnu polický podnikatel Ctibor FRENCL postavil  nad obcí 
Hlavňov (lokalita Pužďár) při  své rekreační chatě malou větrnou 
elektrárnu (výška 14 m, průměr vrtule 6 m, výkon 7 kW/hod.).  

*Červen –  červenec: Žulovými kostkami byla vydlážděna Hvězdecká 
ulice (včetně tunelového průchodu) až po ulici  Zahradní.  

*V červenci byla provedena demolice zchátralého stavení čp. 121 na 
Záměstí , ulice Žďárská. Bydlel zde lakýrník na odpočinku František 
LINHART (zemřel roku 1999 ve věku 92 let).   

*V červenci byla dokončena oprava fasády průčelí kostela Nanebevzetí 
P. Marie.  Práce provedla fa STAFIDO, náklad činil  600.000 Kč. 
Současně byl obnoven kovový kříž sv.  Benedikta (uměleckým kovářem 
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p. UNGRÁDEM z  Náchoda) a koule s  kovovými plameny 
(akad. sochařem Antonínem WAGNEREM). Také kostelní věž byla 
opatřena novým nátěrem.  
 

*1. srpna nastoupil  do Police nad Metují nový farář církve 
československé  -  husitské Mgr.  Stanislav ŠVARC. Ubytován byl na faře 
čp.  218 v Jiráskově ulici.  

*4. srpna rozbil  neznámý vandal (později  se ukázalo,  že to byla 
problematická žena) prosklenou vnější  i  vnitřní  část vchodových dveří  
radnice.  
 

*14. srpna navštívil  Policko a Broumovsko prezident republiky Václav 
HAVEL, aby se osobně seznámil s  programem nazvaným „Oživení 
Broumovska“, na kterém se podílely občanské iniciativy „Tuž se, 
Broumovsko!“, „Sdružení  dobrovolných aktivit INEX“, „Collegium pro 
arte antiqua“, další organizace i jednotliví občané, sdružení v platformě 
„Cesty ke kořenům“. Návštěvu zahájil  v  dopoledních hodinách  
na Hvězdě, kde se v  restauraci setkal s představiteli politického  
a společenského života na Broumovsku. Za všechny přítomné jej uvítala 
místostarostka Police nad Metují Ida SEIDLMANOVÁ. Byla to vůbec 
první návštěva hlavy státu v  tomto regionu.  
 

*Září - v domě čp.  123 v ulici  17. listopadu byl zřízen nový obchod 
s mobilními telefony. Ode dne 17. 11. byl zaveden i  prodej drogistického 
sortimentu.  

*12. září zemřel ve věku 76 let akademický malíř Josef DUCHÁČ 
(*1925) z Pěkova. Absolvent Vysoké školy umělecko -průmyslové, 
významný textilní  návrhář, zakladatel výtvarné Skupiny 5.  
 

*15. září  se konaly oslavy 70.  výročí vzniku trampské osady „ŠARKÁN“ 
(katastr obce Bělý, údolí potoka Třeslice), jedné z  nejstarších  
na Policku. Přítomen byl poslední žij ící zakládající člen osady Karel  
VACEK (*1912), dále manželky osadníků, potomci osadní ků a pozvaní 
hosté. Hrála kapela Kamarádi osady 5.  

*Říjen -  byla dokončena rekultivace městské skládky odpadu v  Malé 
Ledhuji . Započato v  září 2000, provedla fa STAMP Náchod. Z  jam  
po vytěženém jí lu,  který byl na rekultivaci  skládky použit,  vznikly  
za bývalou cihelnou tři nové rybníčky.  

 

*Říjen - byla provedena demolice někdejší truhlárny n.  p. Masný 
průmysl v  Zahradní ulici a bývalé výrobny sodové vody na dvoře 
hostince „POŠTA“ čp.  28.  

 

*13. ří jna  byly zahájeny 54. POLICKÉ DIVADELNÍ HRY.  Dne  
17. l istopadu uvedli  poličtí ochotníci dvě jednoaktovky: „NÁMLUVY“ 
A. P. Čechova a staro-francouzskou frašku „MISTR PETR PLETICHA“.  
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*19. října byla na polickém hřbitově provedena sonda ( fou GENEA –  
František Ptáček z  Ústí n.  O.) do hromadného hrobu příslušníků německé 
armády, popravených za hřbitovní zdí v  r .  1945.  

*20. října byla v Tomkově ulici  v  čp.  53 otevřená nová prodejna 
keramiky, výrobků fy HAUK.  

*V prosinci  byl zahájen prodej v nové prodejně hudebních nástrojů 
v čp.  333 (ul.  17. listopadu),  adaptované z  bývalé samoobsluhy družstva 
JEDNOTY. Majitelé Pavel FULKA a Martina VAVŘENOVÁ.  
 

*5. prosince navštívil Polici nad Metují  královéhradecký biskup Msgre 
Dominik DUKA. 

*31. prosince byl ukončen prodej ve stánku květinářství  KLÍMA  
na prostranství před uličkou „U Damiánky“. (Kiosek byl odstraněn dne 
19. 2. 2002).  

 2002  

 

*26. ledna se konaly oslavy 70. výročí založení hokejového oddílu 
v Polici  nad Metují. Oslavám byla mj. přítomna poslankyně PČR 
Mgr. Zdeňka HORNÍKOVÁ.  

*28. ledna byla otevřena přístavba Domu s  pečovatelskou službou o 13 
nových bytových jednotkách.   

*Únor- vykácením  stromů u nádraží  Českých drah byla zahájena 
rekonstrukce úseku silnice Velké Petrovice –  Mýto .  

*15. února byl majitelem Miroslavem HEJNYŠEM zahájen prodej 
v obchodě „MINI–MARKET“  v čp.  95. Předtím zde byl obchod 
s dárkovým zbožím Renaty VOVSOVÉ.  

*19. února byl zahájen prodej v  Klímově květinářství v  čp.  85  
na náměstí.  Téhož dne byl současně zlikvidován starý kiosek  
na prostranství „U  Damiánky“.  

*26. února  vyšlo poslední číslo týdeníku okresu Náchod „NÁŠ ČAS“.  

*5. dubna byly dokončeny stavební úpravy budovy čp.  165/VL v ulici  Na 
Babí, budoucí skautské klubovny. Původně tiskárna Františka 
KLESÁČKA (dům patřil rodině Pášmových z  Krčmy, resp. Emě 
Kratochvílové),  jeden čas čalounictví  Komunálních služeb, poté středisko 
pobočky Červeného kříže, od roku 1973 zde byl  dům Pečovatelské služby.  

*2. května byly započaty vlastní  práce na rekonstrukci silnice Žabokrky 
–  Mýto –  Petrovice. V prvním úseku od nádraží ČD po křižovatku 
„Mýto“ byla odstraněna žulová dlažba. Investorem celé akce s  celkovým 
rozpočtem stavby 145 milionů Kč  byla  Správa a údržba si lnic 
Královéhradeckého kraje. Projekt zpracoval v.o.s.  STRADA v  Hradci 
Králové, dodavatelem stavby byla a.  s.  STRABAG, stavbyvedoucí 
ing. Jan JIRSA. Termín dokončení dne 30. června 2004 .  

*11. květen  se konalo májové procesí po části Vambeřické cesty –  od 
polického kostela,  kde se konala mše sv.  (za přítomnosti  předsedy KDU -
ČSL Cyrila SVOBODY) k  Barešovu kříži, pak pouť údolím do Suchého 
Dolu a poté do místního hostince.  K  dřevěné kapličce v  Šolcově lese,  
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kam bylo plánováno zakončení cesty, se pro déšť již nedoš lo. Přítomno 
150 poutníků.  

*Květen –  začátek července renovace Selenderova sloupu před kostelem. 
Provedl ji  akad. sochař Antonín WAGNER ze Dvora Králové. Celý sloup, 
mimo podstavce, byl demontován a odvezen do ateliéru a vrácen zpět dne 
2. 7. Náklad na renovaci činil 300.000 Kč.  

*1. června se konala oslava 50. výročí vzniku org anizovaného motorismu 
v Polici n.  Met. Byla uspořádána výstava fotografií ve staré škole, 
v Pellyho parku byla umístěna výstava veteránů, na náměstí ukázka 
trialu,  na parkovišti Veby j ízdy motokár.  Dne 8. 6. se na Ostašské ulici  
konaly ukázky jízdy dragste rů.  U příležitosti oslav byl knižně vydán 
průřez celé motoristické činnosti –  zdařilý almanach „50 let 
organizovaného motorismu v  Polici  nad Metují“.  

*10. června byla firmou EKO Červený Kostelec zahájena demolice 
kolonie dělnických domků čp.  82 –  87 ve Velké Ledhuji  za továrnou 
a.s. VEBA, zvaných „PELLOVY DOMKY“ .  Demoliční povolení bylo 
vydáno již roku 1967 ,  první dva domky (čp.  80,  81) byly zbourány roku 
1970 kvůli  výstavbě nové tkalcovny. V  měsíci  červnu 1976 byly obydleny 
ještě 4 domky, poslední obyvatelka (čp.  87) Anastázie HRUBÁ  
se odstěhovala dne 25. 2. 1986 .  Domky byly postaveny pro zaměstnance 
továrny Viléma PELLYHO st. v  roce 1913.  

 

*10. června zavítal do Police n.  Met. cirkus ROMANZA. Šapitó cirku 
bylo postaveno na prostranství po bývalém benediktinském statku opodál 
kostela.  

*14. –  15. června se konaly volby do POSLANECKÉ SNĚMOVNY 
parlamentu České republiky. V  Polici nad Metují  bylo zapsáno 3.483 
voličů, voli lo 2.054 voličů (59 %). Výsledky voleb: ODS 31,45 %, ČSSD 
24,53 %, koalice KDU-ČSL a US -DEU 17,52 %, KSČM 11,44 %, ostatní 
strany méně než 5  %. 

*Červen - neznámý vandal poškodil na hrobě kněží na polickém hřbitově 
sousoší Krista s  beránkem, kterému urazil hlavu (stalo se již po druhé!).  
P lastiku se naštěstí  podařilo opravit.  

*Červen - byla dokončena oprava střechy kláštera na čelní  straně 
prelatury. Provedla fa PARIO z  Hradce Králové za 700.000 Kč.  
 

*2. července - požár domku čp.  42 v uličce Příčné. Dřevěné stavení 
přiléhající  k  později  přistavěnému zděnému domku zapálil  jeho majitel , 
duševně chorý Jiří KRÁL, který poté se smíchem přihlížel  hasebnímu 
zásahu. Krátce nato pak byl  umístěn v  psychiatrické léčebně 
v Havlíčkově Brodě. Trosky spáleniště byly odklizeny dne 25. 10. t .  r.  

 

*7. srpna  - OBROVSKÉ POVODNĚ v Čechách. Následky povodně: 16 mrtvých, 
220.000 osob evakuovaných. Škody až 90 miliard Kč. Zničeno více než 1.000 domů, 19 
železničních a 54 silničních mostů, zaplaveno 282 km železnice. Občané polického 
regionu poskytli zatopeným oblastem rozsáhlou materiální a finanční pomoc. Sbírka 
čisticích a dezinfekčních prostředků, přikrývek a oděvů proběhla na několika místech ve 
městě, dvě auta humanitární pomoci byla předána obci Vojkovice u Mělníka. Rovněž 
byl předán výtěžek 10.303 Kč z dobrovolného vstupného na výstavu k nedožitým 
50tinám M. Šmída (věnovala ing. Dana Kyselová), dar obyvatel a zaměstnanců 
Domova důchodců (9.750 Kč). Občanská iniciativa obce Hlavňova věnovala obci 
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Zálezlice dar 22.000 Kč. Veřejná sbírka Občanského sdružení ADRA vynesla ve městě 
22.000 Kč, nedělní sbírka dne 25. 8. ve farnostech polického děkanství (Police nad 
Metují, Bezděkov, Machov, Teplice n. M.) přinesla 120.000 Kč a byla věnovaná na 
konto pomoci pro postižené povodněmi.  

Poličtí dobrovolní hasiči se zúčastnil i  likvidace povodňových škod 

v Českých Budějovicích a v  obcích Hořín a Obříství na Mělnicku. A.  s .  

VEBA společně s  odborovou organizací uspořádala povodňovou sbírku, 

která ve společnosti  vynesla celkem 181.907 Kč od 1.387 zaměstnanců. 

Navíc VEBA vyslala 7 pracovníků do a.  s.  JITEX Písek na pomoc 

k obnovení výroby a dodala do postižených oblastí  humanitární naturální 

pomoc (ručníky, osušky) v  hodnotě 200.000 Kč.  
 

*16. srpna se na sále „Hvězdy“ (náměstí čp.  79) konala vernisáž výstavy 
„LETEM SVĚTEM A VZPOMÍNKAMI“.  Byla uspořádaná k  nedožitým 
padesátinám polického rodáka, horolezce Miroslava ŠMÍDA.  

*22. srpna přišla velká bouře, místy s  vichřicí,  která způsobila polomy 
v lesích, zvláště v  Maršovském údolí .  

*26. srpna byly za bílého dne při  běžném provozu uloupeny z laté šperky 
v hodnotě 60.000 Kč ve zlatnictví  v  čp.  92 v ulici „U  Opatrovny“.  

*1. září  došlo k vloupání do prodejny „Večerka“ na náměstí . Loupež se 
znovu opakovala dne 24.  září.  

*4. září - vloupání  do prodejny masa fy LEPŠ, umístěná v  Tyršově ulici,  
v domě čp. 345. Byla odcizena jednodenní tržba.  

*5. říjen - byly zahájeny 55. POLICKÉ DIVADELNÍ HRY. Dne 26. října 
poličtí ochotníci  uvedli komedii  Branislava Nušiče: „TRUCHLÍCÍ 
POZŮSTALÍ“.  

*Listopad - byla provedena oprava šindelové střechy roubené budovy 
čp.  15 –  „staré školy“ ve Hvězdecké ulici. Renovovala ji firma TAUTZ 
z Bukovice za 286.650 Kč.  

*Listopad - vyšla v  nakladatelství  BOR Liberec pozoruhodná kniha 
PhDr. Evy KOUDELKOVÉ: „POLICE NAD METUJÍ A  OKOLÍ 
V LIDOVÝCH VYPRÁVĚNÍCH“  s ilustracemi Dagmar NOVÁKOVÉ.  

 

*1. –  2.  listopadu  se konaly VOLBY DO OBECNÍHO 
ZASTUPITELSTVA. 14. listopadu se konala ustavující  schůze obecního 
zastupitelstva.  Starostou byl zvolen Zdeněk KADIDLO, zástupkyní 
starosty Mgr. Ida SEIDLMANOVÁ.   

Rada města: Lubor BOŘEK, Věra KAŠÍKOVÁ, Miloš PUSCHMANN, 

Zdeněk TEICHMAN, ing.  Jiří  VLČEK a starosta a místostarosta z  titulu 

svých funkcí.  Praporečníkem pověřen Tomáš VOLŠÍK.  

 

*24. listopadu vyhořel opuštěný dům čp.  184 v uličce Na struze, určený 
vzhledem k plánovanému obchvatu náměstí k  demolici. Naposledy zde 
byl Součkův secondhand. Jak bylo dodatečně vyšetřeno, bylo stavení 
úmyslně zapáleno .  

 

*26. prosince částečně vyhořely domky čp.  248 (Jiráskovo) a čp.  272 na 
Záměstí  (před továrnou fy Pejskar).  Domy byly již neobydlené, určené 
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k demolici . V lednu 2003 byl jako žhář odhalen 30letý polický občan .  
 

*31. prosince  ukončily na území České republiky svoji činnost Okresní úřady, v rámci 
druhé fáze reformy státní správy. Současný náchodský okres eviduje 78 správních obcí 

a 182 jejich místních částí. Z toho je 11 měst – Broumov, Červený Kostelec, Česká 
Skalice, Hronov, Jaroměř, Meziměstí, Náchod, Nové Město nad Metují, Stárkov, Police 
nad Metují, dále 3 městyse – Machov, Nový hrádek a Velké Poříčí. K r. 2001 měl 
112.714 obyvatel. Hustota na jeden km2 činí cca 132 osob. 

*31. prosince ukončil psaní městské kroniky kronikář Jaroslav VINTR. 
Kroniku vedl příkladně a pečlivě od roku 1974 po úctyhodných 28 let . 
Novým úředním kronikářem města Police nad Metují se stala paní Jindra 
VANÍČKOVÁ.  

 

UDÁLOSTI ROKU 2002, CHRONOLOGICKY BLÍŽE NEURČENÉ: 

  Český svaz včelařů v  Polici  nad Metují měl 24 členů, kteří ošetřovali  

231 včelstev. V  Polici nad Metují  bylo 8  včelařů s 88 včelstvy, přímo na 

katastru města byli  4 včelaři  s  31 včelstvy. V  Hlavňově a na Honech byli  

2 včelaři  s  21 včelstvy, dále byli včelaři  v  Suchém Dole,  Bukovici,  

v České Metuji, Vlásence, Maršově, Bezděkově a Velkých Petrovicích. 

V obcích Slavný, Žďár nad Metují a v  Pěkově nebyl žádný místní včelař.  

Pro porovnání: v roce 1925 polický soudní okres vykázal celkem 400 včelařů a 

působily zde 3 včelařské spolky. V Polici nad Metují samé bylo 25 včelařů. 

  Noví majitelé domů:  
 čp.  18  –  Milan SCHIRLO (dříve Durdíkovo)  
 čp.  71  –  Ivo SUCHOMEL (dříve Kohmovo řeznictví)  
 čp.  72 –  Vladimír HAVLÍK (dříve Čejkovo)  
 čp.  94 –  ing. Jiří  GLOSER (dříve fa Pejskar)  
 čp.  101 –  Karel a Emilie PFEIFFEROVI (dříve 
Mrnkovo) 
 čp.  123  –  Václav BUREŠ (hypotéční dům –  dříve MUDr. 
Kopecká)  
 čp.  195 –  D.R.J. tiskárna RESL s.r.o.  (dříve Doležalův mlýn)  
 čp.  351 –  Lenka a Jaroslav ZEMKOVI (dříve 
Katschnerova vila, pak mateřská školka)  

 2003  

*15. ledna byla otevřena nová chirurgická ambulance Dagmar a 
MUDr. Tomáše BEJŠOVCOVÝCH, ulice 17.  listopadu, čp.  397. Začátek 
stavby budovy za městskou poliklinikou byl dne 2. srpna 2002, 
kolaudace stavby se konala v  prosinci  2002.  

*23. ledna navštívil Polici  nad Metují  velvyslanec Evropské komise 
v ČR Ramiro CIBRIÁN.  
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*7. ledna byla otevřena staronová prodejna potřeb pro domácí zvířata 
v čp.  27, ulice Tomkova, v  bývalém Páslerově řeznictví. Byla přemístěna 
z ulice Hvězdecké, majitelem obchodu je p. SOUČEK ze Žďáru.  

*Březen - bylo pokáceno stromořadí jasanů na „Splachově“, při  bývalém 
náhonu na mlýn čp.  227. Kdysi oblíbené romantické místo nedělních 
procházek a často používaný motiv na dobových pohlednicích.  

*26. března bylo pro údajně špatný zdravotní stav stromů pokáceno 5 lip 
v aleji  u hřbitova.  

*7. duben byl počátkem demolice budov pro plánovaný obchvat města.  
Byly zbořeny tyto domy: čp.  110 (Komenského náměstí), domy čp.  148, 
149, 150, 156, 248, 272 v ulici  „Pod jasany“. V  říjnu následovaly domy 
čp.  158, 275, v listopadu dům čp.  159, v prosinci se konal začátek 
demolice čp.  111 v ulici Žďárské.  

*10. května - poprvé se konalo tzv. „májové procesí“, vedené po části 
tzv. Vambeřické cesty (úsek Police n.  M. –  Pánův kříž).  

*25. května se konala slavnostní mše k  výročí 30 let kněžství P.  Jana 
Josefa KOHLA, OSB, seniora břevnovského archisteria.  

 

*Červen - Proběhly OSLAVY 750. VÝROČÍ PRVNÍ PÍSEMNÉ ZMÍNKY 
O POLICI NAD METUJÍ:  

3. 6. –   výstavní síň muzea: vernisáž fotografií Miroslava 
NĚMEČKA a Radoše NOTKA z  Hronova.  
6. 6. –   den otevřených dveří  v  Domově důchodců.  

 výstava „Hory v  hedvábí“ ve staré škole –  oděvy Terezy NOSKOVÉ  
a fotografie Michala ČELIŠE.  
7. 6. –   Den otevřených dveří v SOU zemědělském, v  ZUŠ, V  MŠ  
a ve VEBĚ.  

  

*Soutěž „Oživlá historie města“ (poznávání významných osobností 

města, organizované Městskou knihovnou), vydán plakát s  leteckým 
snímkem města,  vyšla brožura Miroslava PICHLA „Stručná historie 
Police nad Metují“,  konal se „křest“ zdařilé v ideokazety Miroslava 
ŠOLCE „Police nad Metují a okolí“,  den otevřených dveří VEBY.  
 

*Celé zdravotní středisko bylo odkoupeno společností Zdravotnictví 
s.r.o.  (Visus –  prim MUDr. Karel Havlíček, RISUS –  zubní laboratoř 
Hynek Rožnovský, stomatologie MUDr Ludvík Neoral)  
 

*9. června vypukl požár lesa na SLAVNÉM.  

*10. června vypukl požár v  penzionu ADLER (čp.  42/VL). Vznícení 

oleje ve fritovacím hrnci v  kuchyni však bylo rychle zlikvidováno.  
 

*13. –  16. června se konalo se celostátní referendum o přistoupení České 

republiky k Evropské unii. V  Polici nad Metují se zúčastnilo 63,15 % 
oprávněných respondentů, 1.726 hlasů odevzdáno pro vstup, 429 proti .  

*4. července se dožil  100 let pan František KLIMEŠ z  Honů.  
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*12. července byl vzhledem k nutnému vyčištění dna od bahna a opravě 
hráze,  za početné návštěvy přihlížejícího obecenstva,  vypuštěn rybník na 
HONECH. Bylo vyloveno 13 metrických centů ryb, z  nichž velká část 
rozprodána zájemcům. Rybník byl napuštěn od roku 1949, předtím zde 
byly delší dobu zemědělské pozemky.  

*Byla dokončena renovace sloupu P.  Marie Bolestné na náměstí   
*Provedena restaurace vitráže v kostele Nanebevzetí  P.  Marie  
*Byla zajištěna statika sloupu sv.  Marka u „Cikánky“.  
 

*9. srpna se konaly OSLAVY 750. VÝROČÍ PRVNÍ PÍSEMNÉ ZMÍNKY 
O POLICI NAD METUJÍ –  druhá část oslav. Koncert  Koletovy hornické 
hudby na náměstí  a v  Kolárově divadle –  jako host  účinkoval dirigent 
Václav HYBŠ, polický rodák .  
 

*13. srpna se k večeru strhla krátká, ale prudká bouřka s  lokální vichřicí . 
Na „Nebíčku“ byly rozmetány stavby kulis pro ostrostřelci 
připravovanou ukázku bitvy, byly otrhány plechové střechy na garážích 
v Malé Ledhuji .  

 

*14. srpna se dostavila nová bouřka s  přívalovým deštěm a kroupami. 
Zcela bylo zaplaveno fotbalové hřiště.  
 

*14. –  17. srpna se konaly OSLAVY 750. VÝROČÍ PRVNÍ PÍSEMNÉ 
ZMÍNKY O POLICI NAD METUJÍ –  třetí  část oslav.  

 14. 8. - vernisáž výstavy pohlednic sběratele Miroslava ČAPKA 
z Nového Města n. Met.  –  „Letem historií Police nad Metují“.  
15. 8. –   vernisáž výstavy fotografií  Oldřicha JENKY jun. a Milana 
FOGLARA ve staré škole.  
15. 8. –   výstava Spolku vojenské historie.  
16. 8. –   Shromáždění vojenských historických jednotek na hřbitově 
(340 uniformovaných osob)  
*Vernisáž výstavy žáků ZUŠ „Svět jménem Police“ v  klášteře  
*„Bitva“ jednotek vojenské historie na Nebíčku –  „Dobytí pevnosti  
Kalasperské“.  
 

 *17. 8. Polická pouť; výstava historických veteránů, mnoho dalších akcí, 

večer na hřišt i zábava a slavnostní  ohňostroj.  Vyšly další  publikace 
Miroslava PICHLA: „Historické počátky města Police nad Metují“  
a „Hostince Police nad Metují“.  

*17. srpna bylo slavnostně otevřeno nově rekonstruované fotbalové 
hřiště.  
 

*5. září  se konala vernisáž pozoruhodné výstavy „MĚSTSKÁ PRÁVA  
A PRIVILEGIA V ORIGINÁLE“, uspořádané k  výročí 750.  let první 
písemné zmínky o Polici  n.  Metují  ve staré škole Státním okresním 
archivem v Náchodě. Vernisáž zahájil Miloš PUSCHMANN a ředitelka 
SOkA Náchod Mgr.  Lydia BAŠTECKÁ. Vystaveny byly tyto archivní 
dokumenty: listina krále Přemysla Otakara II. o přenesení trhu 
z Provodova do Police (1253),  listina krále Václava II.  o udělení 
hrdelního práva Polici (1295),  ševcovský cech potvrzuje tovaryšům 
artikule (1716),  tovaryšský list krejčích (1825),  potvrzení městských 
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privilegií  opatem  Augustinem (1661), potvrzení městských privilegií  
císařem Josefem II.  (1783), opat Řehoř uděluje městu právo odúmrti  
(1506), král Vladislav II. uděluje městu dva výroční trhy (1502), opat 
Jan z Chotova prodává obci Mezihorní mlýn (1565), císař Leopold I.  
uděluje městu 3. výroční trh (1681), císař Leopold I. potvrzuje městu 
jeho privilegia (1682), opat Jan z  Chotova potvrzuje polickým tkalcům 
jejich artikule (1566),  opat Otmar potvrzuje hrnčířskému cechu jejich 
privilegia (1703).  

 

*5. 9.  –  večer se konala SLAVNOSTNÍ SCHŮZE k  750. výročí první 
písemné zmínky o Polici  nad Metují . Projevy měli  místostarostka Mgr. 
Ida SEIDLMANOVÁ, ředitelka SOkA v  Náchodě Mgr. Lydia 
BAŠTECKÁ, RNDr.  Bohuslav STRAUCH. Stříbrnými pamětními 
mincemi za propagaci města byli  odměněni Základní umělecká škola,  
Ostrostřelecká garda Polická, Miroslav ŠOLC a Miroslav PICHL.  
 

 6. 9. –   ražba a prodej pamětních mincí na náměstí  (z bronzu  
a hliníku, na objednávku stříbrné),  prodej jubilejní  dopisnice 
s příležitostným poštovním razítkem.  
 

*7. září zemřel ve věku 81 let Basil  RICHTER (*1922) z  Petrovic,  
dlouholetý polický divadelní ochotník .  
 

*1. ří jna byl v čp.  93 na náměstí  otevřen obchod „KRÁSNÉ VĚCI“ –  
vazba květin,  aranžování, balení dárků, bytové doplňky. Majitelka 
Vendula BERNARDOVÁ z  Hronova. Vznikl na místě kanceláře České 
pojišťovny –  ta přemístěna do čp.  95. 
 

*2. ří jna byly zahájeny 56.  POLICKÉ DIVADELNÍ HRY. Poličtí  
ochotníci  uvedli 25. října  hru B. Nušiče: „TRUCHLÍCÍ POZŮSTALÍ“ 
v režii  Jaroslava SOUČKA .  
 

*18. října se konala slavnostní akademie k 135. výročí založení 
SOKOLA v Polici  nad Metují.  K  jubileu byla uspořádaná zajímavá 
výstava archivních dokumentů z  historie jednoty .  
 

*30. října byl ustanoven osadní výbor v  Radešově. Předsedkyní se stala 
Milena POHLOVÁ, členové M.  SEIDLOVÁ a J.  KRTIČKA.  
 

*31. října přestaly platit 10haléřové a 20haléřové mince. 
 

*24. listopadu byl zahájen prodej pekárenských výrobků v  bývalém 
Beranově mlýně (Kostelní čp.  3) M. KOUTSKÉ. Obchod však byl  
ke konci roku zase uzavřen –  z hygienických důvodů .  

*Prosinec - byl ukončen provoz v  polické mlékárně a.  s.  MILPO. 

*Prosinec - na Kolárově divadle byla zhotovena nová fasáda se 
zateplením, provedena renovace vstupů a interiéru podle návrhu arch. 
J. TOMKA; práce provedla fa STAMP. Náklad činil  1,6 milionu Kč, 
z toho fond ministerstva kultury přispěl 500.000 Kč.  
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2004 
 

*Benediktinské opatství  sv.  Václava v  Broumově zažádalo stát,  který je 

majitelem polického kláštera a restaurace na Hvězdě o bezúplatný převod 
tohoto majetku. Město vyjádřilo souhlas s  podmínkou, že bude moci dále 
využívat prostory pro knihovnu, muzeum, smuteční síň a zachování 
provozu restaurace na Hvězdě.  
 

*V aleji , která vede k  rybníčkům pod firmou Hauk, bylo vykáceno 10 
starých topolů a byly vysazeny stromky nové po obou stranách až 
k vodárně.  
  

*Zahájena obnova lesního porostu po levé straně údolí  Nádražní ulice až 

k firmě Cross.  

 

*5. 4. byla v Nádražní ulici  čp.204 otevřena Petrem Sulzbacherem 

prodejna a opravna jízdních kol.  

 

*Provoz čistírny a prádelny paní Ladislavy Mackové v  ul . Soukenická  

byl ukončen.  

 

*Od 1. 5.  se ČR stala členem Evropské unie.  

11. –  12. 6. Se konaly volby do Evropského parlamentu. V  Polici  se 

zúčastnilo 33,45% voličů.  

 

*1. 6. odešla do důchodu ředitelka knihovny Marcela Machová. Funkci 

převzala Věra Plachtová.  

 

*V červnu rada města navštívila partnerské město Saltara v  Itálii.   
Delegace ze Saltary navštívil  naše město v  srpnu.  

  

*24. 6. se na přání rodiny Katschnerovy  (dcery Lenky s rodinou) konala 

mše za Ing. Emila Katschnera,  zakladatelem první továrny na brusle  

a šrouby v Polici i  tehdy ještě v  Rakousku –  Uhersku a později v  ČR.  

21. 6. uplynulo od jeho smrti 30 let. Jeho syn Milan zemřel před dvaceti  

lety v Brazíl ii .  
 

*V Kostelní ulici byla otevřena Pojišťovací kancelář pana Jarolímka.  

*Budova radnice byla plynofikována. V  některých kancelářích bylo 

provedeno snížení stropů. Ve velké zasedací místnosti byla vyměněna 

stropní svítidla, Nábytek byl zhotoven na míru.   

*Slavnostní  předání opraveného úseku silnice z  Police do Petrovic.  

 *Na Bělské ulici a U Zahrádek byla dokončena kanalizace.  

*Dokončení opravy ohradní zdi u Klímova zahradnictví  a dláždění 

centrálního chodníku na hřbitově.  

*Dokončena úprava silnic v  ul. Na Prádle, Zahradní, Hvězdecké  

a Na Bělidle, včetně úprav chodníků. Byly přeloženy všechny inženýrské 
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sítě, kanalizace byla vyčištěna a propojeno o 30 m. Přilehlé chodníky  

u Kolárova divadla byly předlážděny.  

*Vyčištění odtokové kanalizace pod cihelnou, vyčištěn a upraven 

zanesený otevřený příkop k  propustku za Vebou, včetně nového 

vysvahování.  

*V Hlavňově byla opravena opěrná zeď a cesta u „Závišovy stodoly“.  

*Dokončena oprava staré školy –  Dřevěnky. Zaspárování a bílení vně jší  

fasády a rovněž vnitřní úpravy.  

*U ZUŠ byla vyměněna okna za plastová a ošetření krovů.  

*Prodán CHKO Vlachův statek, který byl správou CHKO rekonstruován  

*V zahradě DPS byly položeny chodníky a dokončena venkovní úprava 

kolem domu. Dokončila se stavba zahradního altánu.  

*Upraveny zatáčky za Bukovicí  směrem na Broumov.  

*Nad tělocvičnou ZŠ byla opravena střecha  

*V MŠ byla natřena okna a sokly  

*Dokončeny chodníky v  Pěkově  

*Oprava opláštění skautské klubovny čp. 165 Na Babí  

*Položení nové střešní krytiny hasičské zbrojnice  

*Dokončení demolice objektů v  Nádražní ulici  

*Rekonstrukce kuchyně, sprch a sociálního zařízení v  divadelním klubu  

*Členově SDH provedli demolici bývalého skladu podniku VEBA, který 

byl v těsném sousedství prostoru před garážemi .  

 

*Město se stalo majitelem všech objektů bývalého SOU zem., které 

ukončilo svou činnost.  

 

*Oslava 100 let hasičů VL.  

*Na Ostaši  byl vysvěcen pomník horolezci a ostrostřelci Miroslava 

Šmída.  

 

*VK ložiska dokončila stavbu nové budovy vedle ZUŠ, kde  mají 
kanceláře a skladovací prostor.  
 

*V Tomkově ulici  čp.  68 otevřela prodejnu Potraviny –  Večerka paní 
Jana Kubaláková z  Velkých  Petrovic.  
 

*V restauraci Bonton v  Kostelní  ulici byl obnoven provoz. Byla zde 
velkoplošná televize ke sledování sportovních pořadů, hrací automaty  
a v patře na sále se pořádaly diskotéky.  
 

*V TS odstoupil z  funkce Ing. Jan Cikryt, na jeho místo ředitele 
nastoupil Ing .  Vasil  Bučok. Ing. Jiří  Fulka odešel z  TS a nastoupil  Jan 
Mucha.  
 

*V říjnu se konaly 57. Polické divadelní hry. Naši ochotníci  nehráli.  

 

*V listopadu se konaly volby do zastupitelstev Královéhradeckého kraje.  
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*18. 11. ZUŠ připravila k  15. výročí Sametové revoluce slavnostní 

program. 

*17. 12. se konal Vánoční koncert  Václava Hybše.  
 

2005 

 
*Leden -  Na výstavě cestovního ruchu Region tour v Brně naše město reprezentovala 

kulturní referentka Petra Jansová. Výstava se konala ve dnech 13. – 16. 1. Police zde 

představila dva nové propagační materiály. Barevná brožura „Policko“, kterou vydal 

Dobrovolný svazek obcí Policka a „Hvězda“, kterou vydal Klub přítel turistiky  

ve spolupráci s městem Police nad Metují.  

 

*2. ledna vstoupila v platnost sjednání mezi vládou České republiky a vládou Polské 

republiky  o hraničních přechodech na turistických stezkách protínající státní hranici. 

V našem regionu se jedná o přechody: Machovský kříž – Pasterka, Libná – Chelmsko 

Šlaskie, Malá Čermná – Czermna. 

 

*Vzhledem k problémům se splavenou hlínou z polí nad Krčmou došlo na základě 

požadavku města Police nad Met. k agrotechnickým úpravám. Pole nad Krčmou bylo 

zatravněno a od vodojemu směrem k poldrům byl vyhlouben ochranný příkop, který byl 

napojen na příkop od spodního poldru, pro zachycení přívalové vody. Pole nad Bělskou 

ulicí bylo rozděleno na dvě plodiny – ve spodní části obilí, v horní části kukuřice. Po 

dohodě s panem Kolertem byl vytvořen ochranný příkop. V poli pod bukovickým 

vodojemem byl vytvořen travnatý protierozní pás a ochranný příkop. 

 

*Technické služby provedly II. etapu výměny oken na budově České pošty  

a v ul. 17. listopadu. 

 

*Město obdrželo po úspěšném jednání na Státním fondu rozvoje bydlení v Praze dotaci 

ve výši 4.950 mil. Kč na stavbu 9-ti bytových jednotek v bývalém domově mládeže 

SOU zem. V letošním roce stavba ještě nebyla zahájena. 

 

*Na jaře (v březnu) podalo město žádost o dotaci na opravu Pellyho domu. Staveniště 

Pellyho domu bylo předáno 8. 11. 2005. Celé přízemí měl pronajaté pan Tran, který zde 

provozoval prodej textilu. Vystěhováním prodejny dle dohodnutého termínu byla celá 

rekonstrukce zahájena. 

 

*8. března - prodejna textilu, jejíž majitelem byla firma Libratex (Brahovi-naproti 

spořitelně) byla zrušena, a byla zde zřízena prodejna drogerie TETA, která 8.3. zahájila 

prodej. 

 

*22. dubna radnici navštívilo v doprovodu tajemnice Okresního výboru Svazu 

protifašistických bojovníků za svobodu paní Blaženy Ringlové a ředitele Regionálního 

muzea v Náchodě PhDr. Sádla 13 účastníků druhého odboje. Poté se zúčastnili 

vernisáže výstavy Policko za druhé světové války (ve světle muzejních sbírek), která 

byla instalována v „dřevěnce“ (bývalá škola v Hvězdecké ulici čp. 15). 
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*Na budově kláštera byla provedena výměna střešní krytiny a klempířských prvků  

v 1. nádvoří a vchodová vrata byla natřena a opravena. Na opravách se podílely 

Technické služby, s.r.o., Police nad Metují (správce budov), stát a děkanství. 
 

*V budově radnice v letošním roce probíhaly další úpravy. Po rekonstrukci velké 

zasedací místnosti se rekonstruovala chodba a schodiště. Vestavěné příčky na chodbě 

byly vybourány, umělé obložení schodiště bylo odstraněno. Bylo zhotoveno nové 

stylové zábradlí, zasazeny nové dveře, instalovaná nová svítidla atd. Probíhalo velké 

sekání a bouraní za plného chodu radnice. Úpravy byly nutné a vrátily budově opět svůj 

historický ráz. Veškeré úpravy navrhl Ing. arch. Zdeněk Tomek. Rekonstrukci zasedací 

místnosti provedla firma Truhlářství Martínek z Nového Města nad Metují, na úpravách 

chodby a schodiště se podílely různé firmy: Kovářství Drašnar z Police nad Metují,  

na práci se dřevem firma Martínek z Nového Města nad Metují, dlažbu pokládal pan 

Ročárek z Teplic nad Metují, bourání, malování a opravu rozvodu elektřiny Technické 

služby, s.r.o., Police nad Metují. 

 

*V sobotu 30. 4. proběhlo na Masarykově náměstí stavění máje.  Poličtí skautíci  

se svými vedoucími a s některými rodiči celé odpoledne májku stavěli. Před půlnocí 

strážníci městské policie zadrželi mladíka, který májku nařízl tak, že ohrožovala 

bezpečnost procházejících, a tak musela být poražena. Zvláštností bylo, že mladík  

je Poličák (údajně Radko Kříž).  Mládež pak vytvořila kříž, který byl postaven na místě 

májky s nápisem „Kříž“. 

 

*5. kětna - vzpomínková akce u příležitosti 60. výročí osvobození Československa.  

Na čestné místo byla položena socha padlého legionáře, která kdysi byla náhrobkem  

na hrobě pana Josefa Fleka (bývalého legionáře) z Police nad Metují. Po zrušení jeho 

hrobu byl náhrobek odložen u hřbitovní zdi a nyní ho p. Antonín Herzog zrenovoval,  

a tak  se stal  symbolem  válečných obětí. 

 

*Od 1. 7. do 30. 9. bylo v budově radnice zřízeno Informační centrum. Tuto službu 

pro turisty vykonávala společně s kulturní referentkou Petrou Jansovou  pí Ivana 

Richterová a Jana Jenková. Během sezóny navštívilo toto centrum víc než 1000 

návštěvníků. 

 

*Dne 16. 8. byla zahájena stavba obchvatu města. SÚS Královéhradeckého kraje hradilo 

52 240.594,-Kč a město 3 747.658,-Kč. Město  ze svého rozpočtu financovalo podél 

trasy chodníky, zeleň, veřejné osvětlení a rozhlas. Celková cena této nejdůležitější 

stavby pro město činila 55 988.252,-Kč. Při budování obchvatu bylo provedeno 

zatrubení potoka a opravena silnice na Radešov. 

*V tělocvičně základní školy byla provedena v době prázdnin výměna podlahové 

krytiny. 

*Úprava parkovišť a místní komunikace na Hvězdě“. Na tuto stavbu město získalo 

dotaci z programu PHARE 2004 EU ve výši 75%.  

 

*Od 1. září bezděkovská škola spadá pod Základní školu Police nad Metují. 

Bezděkovská škola je její odloučené pracoviště. Tato opatření byla zavedena 

z ekonomických důvodů. 
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*Stavbě obchvatu města musely ustoupit tyto objekty: Autobazar p. Klíma, čp. 110 

Goňovo (bývalé Čepelkovo), čp. 111 a dvě garáže Dobešů, čp. 272 Zosselovo (domek 

naproti masně s ruční pumpou), čp. 148 Šrůtkovo, čp. 149 Vackovo (býv. správce 

hřbitova), čp. 150 Řezníčkovo, čp. 248 Jiráskovo, čp. 158 Tomáše Vacka, čp. 275 pí 

Dobromily Mrázkové, čp. 159 Kočí, čp. 197 Obršálovo, čp. 199 Červinkovo (dříve 

Formanovo), čp. 201 Pohlovo, čp. 161 Čižinských a dále čp. 204, 110, 156 patří městu  

a čp. 202, kterou vykoupil kraj.  

 

*Technické služby, s.r.o., se přestěhovaly z ulice Pod Havlatkou čp. 334 do prostor  

za hasičskou zbrojnicí, kde mělo zemědělské učiliště dílny a kanceláře (ulice 

V Domkách čp. 80).  Technické služby stěhují i „sběrný dvůr“ z prostor za cihelnou  

a uvolní tak 6 garáží, plechovou halu a  dvůr, které dosud užívaly.  

 

*16. září  byla zahájena činnost v Občanském sdružení (mateřském centru) MaMiNa.  

 

*V letošním roce byla provedena kabelizace sítí nízkého napětí, městského rozhlasu  

a veřejného osvětlení v ul. U Damiánky, Radimovské a v Příčné. 

 

*V Radešově bylo provedeno zpevnění vnitřního okraje zatáčky před čp. 21, zamezení 

stékání vody do dvora domu čp. 7 a  zajištění panelu pod kontejnery na sklo a plasty. 

 

*24. září se konalo15té Garden-Party. 

 

*Na podzim byla dokončena stavba nového lyžařského vleku na Nebíčku. Podstatnou 

část prací zde vykonali zaměstnanci Technických služeb v Polici nad Met. Vlek dodala 

firma p. Vašíčka z Trutnova. Náklady se pohybovaly kolem 1 mil. Kč. Samoobslužná 

talířová poma nahradila méně pohodlné a prodloužené kotvičky. Délka sjezdovky je 238 

m, převýšení 33 m, maximální výkon vleku je 560 osob za hodinu, maximální rychlost 

je 2,1 m/sec., minimální rychlost 0,5 m/sec.  
 

*Ve Večerce v Tomkově ul. čp. 68, kterou zřídila Jana Kubaláková, pokračuje 

v provozování prodeje pan Máslo z Masarykova náměstí čp. 20. Prodejnu nazval 

Večerka „U Peška“. Prodej zahájil 7. 11.  

 

*29. 10. v závěru 58. Polických divadelních her uvedl náš divadelní soubor Kolár 

premiéru hry „Někdo to rád horké“.  Hru režíroval Jaroslav Souček. Tato hra měla velký 

úspěch a tak se musela opakovat ještě ve dnech 19. 11. a  30. 12. 

 

*2. – 4. prosince 42. ročník Zimního táboření na Hvězdě 

*23. prosince na náměstí předvedli žáci ZUŠ Předvánoční vytrubování a o půlnoci 

v kapli na Hvězdě se konalo tradiční Dlouhonoční vytrubování. 

*31. prosince se konal Silvestrovskej vejšlap  

V 19 hodin byl na náměstí odpálen Silvestrovský ohňostroj.  

 

Neurčená data: 

*Prodejna Klenoty, která byla v domě čp. 81 (vedle prodejny Libratexu směrem 

k náměstí) ukončila zde svou činnost a byla otevřena v Kostelní ulici čp.7,  kde je 

rovněž učebna Autoškoly Fiedler. 
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*V prodejně čp. 81 na Masarykově náměstí byl od dubna zahájen prodej kvalitního 

prádla a textilu v Butiku Iva Břeská. 

 

*Provozovna FOTO-POLAROID pí Krtičkové byla přemístěna do Tomkovy ul. čp. 29 

(vedle restaurace Pošta). 

 

*V Soukenické ul. čp. 183, v prostorách bývalé čistírny byl zahájen provoz prodejny 

galanterie, látek a zakázkového krejčovství pí Štanclové. 

 

*V restauraci „Na poště“ v Tomkově ulici byl zřízen CAFE-BAR-HERNA 

s nepřetržitým provozem. 

 

*Na Masarykově náměstí čp. 95 ukončil provoz ve své prodejně p. Martinec. Prodejnu 

s prádlem a oděvy zde provozuje p. Anh Tuan Tran. 

 

*Železářství na Masarykově náměstí změnilo majitele. Prodejnu nyní provozuje pan 

Jaroslav Fulka z Bukovice. 

 

*Paní Ludmila Černá letos uzavřela prodejnu v Krčmě. 

 

*Vedle prodejny s koberci a textilem pí Koubkové byl ve dvoře zahájen prodej 

v prodejně CZARKA, kterou provozuje paní Kazimiera Czamota z Czarneho Boru. 

Zájemci si zde mohou zakoupit zeleninu, ovoce, uzeniny, cukrovinky a některé 

drogistické zboží. 

 

*V „Zeleném domečku“ bylo otevřeno  Spinning centrum. V centru jsou speciální kola 

Star Trac, k dispozici jsou vyškolení instruktoři a občané mají možnost si zajít zlepšit 

svou kondičku i postavu. 

 

*7. 12. se konala první členská schůze občanského sdružení Sauna Police. V letošním 

roce byla zřízena ke klasické sauně infrasauna, a na další období se plánuje zakoupení 

„vířivky“ (koupel ve vodě, která je elektricky vířená).  

 

*23. 12. se konal  Vánoční koncert 2005 s orchestrem Václava Hybše. V závěru tohoto 

koncertu bylo Václavu Hybšovi uděleno Čestné občanství města Police nad Metují. 

 

Ke konci letošního roku je v Polici nad Metují přibližně kolem 1200 živnostníků, 

podnikatelů a firem.  

2006 
 

*V tělocvičně ZŠ byla v lednu nainstalovaná nová světelná časomíra, která byla 

zakoupena díky sponzorům, kteří škole pomohli. 
  

*6. 2. započala firma Delta Velké Poříčí realizovat přestavbu bývalého domova 

mládeže v Husově ulici na devítibytovku.  
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*V únoru se prováděly těžební práce v lesním porostu ve starém parku nad Nádražní 

ulicí. Jednalo se o zpracování větrné kalamity a úpravu porostu z hlediska provozní 

bezpečnosti a pěstebního záměru. 

 

*V přízemí budovy bývalého SOU zem. pracovníci Technických služeb s.r.o., Police 

nad Met. vybudovali nové pracoviště Kontaktního místa státní sociální podpory.  

 

*2. 3. zemřel po dlouhé a těžké nemoci Oldřich Scholz, výrazná osobnost turistického 

oddílu. Byl organizátorem Polického vandru, Zimního táboření, Silvestrovského 

vejšlapu a jiných akcí. Funkci předsedy začal vykonávat jeho syn Petr. 

 

*Od 1. 4. se stal statutárním zástupcem organizace Spartak p. Bedřich Erben. 

 

*22. 4. asi 30 rodin zasadilo svůj „Strom Života“. Stromy byly sázeny podél cesty 

kolem malých rybníčků pod cihelnou. Projekt „Strom života pro...“ si kladl za cíl 

zkvalitnit veřejnou zeleň. Finančně je podpořila nadace Partnerství a akciová společnost 

SKANSKA ČR. Na této akci se rovněž podílela radnice. 

 

*V letošním roce Český svaz včelařů na Policku oslavil 110 výročí založení spolku.  

 

*V srpnu se Kontaktní místo státní sociální podpory přestěhovalo do přízemí budovy 

bývalého učiliště, a tak byly uvolněny prostory v budově Základní umělecké školy. 

 

*Ve dvoře Technických služeb v ulici V Domkách čp. 80 byl vybudován nový sběrný 

dvůr, který je zčásti zastřešen.  Byla vybudována příjezdová komunikace a jiné úpravy. 

 

*Organizace Junák realizovala v letošním roce dokončovací práce na své klubovně 

vedle školní jídelny. 

 

*7. 5. bylo slavnostně otevřeno muzeum dětské stavebnice Merkur v 1. patře budovy 

bývalého zemědělského učiliště. Záštitu nad slavnostním otevřením převzal předseda 

vlády ČR Jiří Paroubek, místopředseda Senátu ČR Petr Smutný, hejtman 

Královéhradeckého kraje Pavel Bradík a starosta města Zdeněk Kadidlo. Město 

poskytlo prostory, zastupitelstvo schválilo příspěvek 50.000 Kč na zřízení expozice, 

Královéhradecký kraj poskytl dotaci ve výši 100.000,-Kč a zbytek dofinancovali 

sponzoři. Byla založena obecně prospěšná společnost MERKUR POLICE za účelem 

šíření a popularizace odkazu světově proslulé stavebnice.  

 

*Ve dnech 2. – 3. 6. proběhly volby do Poslanecké sněmovny Parlamentu České 

republiky.  

 

*Z iniciativy paní Marie Kohlové (z knihkupectví) vyšlo po 15ti letech  4. vydání 

pověstí z našeho kraje od Antonína Krtičky Polického – Báje a pověsti z Kraje 

Jiráskova. Do současného jazyka text upravila PhDr. Eva Koudelková v jejímž 

nakladatelství Bor knížka vyšla. 

 

*6. 7. se členky Sokola a členové Senior klubu Ostaš zúčastnili XIV. Všesokolského 

sletu v Praze.  
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*19. 8. byla slavnostně otevřena nově upravená silnice z Hlavňova na Hvězdu, 

vybudovaná byla 2 parkoviště s dřevěnými přístřešky – dole v Hlavňově a nahoře  

na Hvězdě na točně autobusu. 

 

*14. 10. byl Den otevřených dveří stavby „Pellyho domy centrum celoživotního 

vzdělávání“.  

 

*Objekt bývalé Veby 10, který používala spol. CDS si zakoupila firma Hauk a syn, kde 

vyrábí součástky pro automobily. 

 

*Autodoprava CDS se přestěhovala z Ostašské ulice do Náchoda.. 

*MILPO Police nad Metují ukončilo svou  činnost. Prostory byly pronajaty společnosti 

ViVa – autodoprava. 

*Drůbežárna v Polici rovněž zrušila část svého provozu. 

 

*Na základě smlouvy o bezúplatném převodu Úřad ČR pro zastupování státu ve věcech 

majetkových převedl k 1. 9. 2006 polický klášter čp. 1 na Benediktinské arciopatství sv. 

Vojtěcha a sv. Markéty v Praze-Břevnově.. Jedná se o celý komplex budov, nádvoří, 

včetně zahrady 
 

*V říjnu se konaly 59. Polické divadelní hry.  Naši ochotníci neměli nastudovanou 

žádnou novou hru. 

 

*20. a 21. 10. se konaly volby do zastupitelstev obcí a do Senátu Parlamentu ČR. 

1. listopadu: 

Na  ustavujícím zasedání  zastupitelstva byla řádně zvolena do funkce starostky města 

Mgr. Ida Seidlmanová, do funkce místostarosty byl zvolen pan Zdeněk Kadidlo. Do 

rady města byli zvoleni: Ing. Jiří Vlček, Mgr. Jiří Trnovský, Ing. Vladimír Seidl,  

Mgr. Lenka Fulková a Mgr. Lubor Bořek. 

 

*25. listopadu v Hradci Králové  v divadle Jesličky byly uděleny ceny  Volných 

sdružení východočeských divadelníků  a Střediska amatérské kultury IMPULS. Za náš 

divadelní soubor Kolár Jiří Trnovský  získal diplom za roli Jerryho - Dafné v inscenaci 

hry Někdo to rád horké a Jiří „Heřman“ Škop získal Čestné uznání za roli Joea ve stejné 

hře. Další ocenění, které Police získala bylo předáno na přehlídce amatérského 

hudebního divadla "Voskovcova Sázava" v Sázavě nad Sázavou dne 27. 10. 2006. Jiří 

Trnovský a Jiří „Heřman“ Škop získali Diplom za nejlepší mužskou roli. 

 

*Po odchodu do důchodu pana Miroslava Macka, který  vykonával funkci  správce 

hřbitova se stal novým správce hřbitova pan Daniel Švorčík. 

 

*Svou dlouholetou činnost kronikářky v Pěkově ukončila paní Eva Vacková a novou 

kronikářkou se stala paní Šárka Pokorná. 

 

2007 
*31. 1. byl slavnostně zahájen prodej v nově dobudovaném a dlouho očekávaném 

Penny Marketu. 
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*V pondělí 12. února byla v Hlavňově započata demolice betonových sil. Postupně 

všech pět sil bylo odstraněno.  

 

*Byly zahájeny úpravy chodníků podél škvárovny. Dokončilo se okolí kruháku  

na Komenského náměstí. Na příjezdové cestě a parkovišti Penny Marketu byly 

dokončeny opravy. Byla vysázená zeleň, včetně zatravnění. Na dokončené části se 

vysadilo 41 stromů a 1834 keřů. Záhon na kruhovém objezdu byl vytvořen jako znak 

našeho města. 

 

*12. 4. navštívil naše město prezident Václav Klaus s manželkou Livií a hejtmanem 

Královéhradeckého kraje Ing. Bradíkem a jeho manželkou. 

 

*V květnu byl zahájen provoz v Bowlingu baru Pluto (kavárnička, herna a bowling) 

v Husově ulici čp.331. Dům zakoupila a pro uvedené účely upravila firma JUPITER-

HD, s.r.o. Hronov. 

 

*Bývalou kavárnu restaurace Pošta si upravil na obchod  s textilem vietnamský 

obchodník Vo Van Dong z Náchoda. 

 

*Prodejna textilu RENA, Kostelní ul.12,  změnila majitelku. Paní Rena Středová 

nastoupila do důchodu a prodejnu si pronajala paní Věra Šrůtková z Machovské Lhoty, 

čp. 28. 

 

*13. 7. naposledy prodávala pí Olga Šmídová ve své mlékárně na náměstí, čp. 93. 

Prodejnu si pronajala náchodská firma Pekárna a cukrárna Kubíček, která se 

přestěhovala z prodejny na náměstí čp. 19.  

 

*V Kostelní ulici v čp.10 si otevřela prodejnu galanterie pí Štanclová. Rovněž zde 

provádí různé opravy oděvu, krejčovské služby a šití na zakázku. 
 

*Ve věku 83 let zemřel známý polický malíř Jan Kousal, který zachycoval především 

krásy zdejší a okolní krajiny. Velmi oblíbený byl také v polském příhraničí. 

 

*Farář Marian Lewicki v letošním roce oslavil dvě jubilea – 25 let kněžství a 50 let 

života . 

 

*Od července nastoupila do MŠ na sídlišti nová ředitelka pí Baláková. Alena 

Švorčíková nastoupila do důchodu. 

 

*17. 8. bylo slavnostní pojmenování pečovatelského domu, který se nyní jmenuje 

JAVOR. Malé slavnosti se zúčastnila starostka města Ida Seidlmanová. Byl vysazen 

strom – javor. 

 

*Od 3. 9. zahájil provoz v bufetu Pellyho domů p. Martin Exner. Nabízí zde několik 

druhů polévek, teplých hotových jídel a rovněž také saláty, chlebíčky a jiné. 

 

*11. 9. se oslavilo 70 let od založení Domova důchodců v Polici nad Metují. 
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*Začátkem září po kolaudaci Pellyho domů proběhlo stěhování knihovny z kláštera  

do prvního patra Pellyho domů. První knihy a časopisy se přestěhovaly díky 

dobrovolníkům již 29. srpna hned po kolaudaci budovy.  Další velkou akcí byl živý 

lidský řetěz 4. 9. Byly to děti ze škol v Polici nad Metují a z Bukovice. K nim se přidali 

zdatní senioři a pak další dobrovolníci z řad čtenářů a obyvatel města. Lidský řetěz 

stěhoval knihy ve dnech 4. 9. a 5. 9. Živý řetěz tvořený 415 lidmi překlenul vzdálenost 

cca 500 m mezi starou a novou městskou knihovnou. Celkem se podařilo takto přenést 

zhruba 15 000 knih.  16. 9. se uskutečnilo slavnostní otevření Pellyho domů. 
 

*V říjnu ukončila vyvařování v kuchyni bývalého učiliště paní Eva Vacková. Jídelna 

byla uzavřena. 

 

*Prostory po bývalé prodejně Pekárny a Cukrárny Náchod – Kubíček, Masarykovo 

náměstí čp.19, si pronajal pan Tran a v prosinci zde zahájil prodej textilu. 

 

*60. Polické divadelní hry: Sobota 3. 11. - DS Police nad Metují uvedl hru Michala 

Viewegha  BÁJEČNÁ  LÉTA POD PSA v režii Jaroslava Součka. 

 

*Od listopadu již nový obchvat sloužil automobilové dopravě.  

 

*Bývalou restauraci „U Vacků“ v Kostelní ulici čp. 4 si pronajal vietnamský podnikatel 

Nguyen Van Vinh a pojmenoval ji „Restaurace-Klub HANOJ“. Podává zde mimo 

českých jídel i čínské speciality. V 1. patře v pátek a v sobotu jsou diskotéky pro mladé. 

*Koncem roku byla uzavřená prodejna obuvi NOBL  na Masarykově náměstí čp. 78. 
 

2008 

 
*29. 2. se přehnala přes území ČR bouře Emma. V našem městě materiální škody 

nebyly tak rozsáhlé, ale v ulici Pod Klůčkem byla větrem stržena střecha u Cinků. 

 

*Naproti garážím hasičské zbrojnice vznikl nový Bikepark, nový sport. Park vznikl 

svépomocí, záštitu nad ním převzal p. P. Daněk.  

*5. 4. se konal První Městský ples, který uspořádalo město a Ostrostřelecká garda 
polická. 
 

*V zatáčce na Bělskou ulici byla odstraněna nevyužívaná trafostanice. 

*V dubnu byl odstraněn komín v areálu bývalé Veby 10 - nyní provozovna pana Hauka. 

 

*10. 5. byla vysvěcena P. Marianem Lewickim kaplička v polích mezi Radešovem  

a Bezděkovem. Kapličku si odkoupil a nechal opravit pan Roman Pavlínek z Police  

nad Metují. Kaplička byla zasvěcena památce manželky Romana Pavlínka. Uvnitř 

kapličky je detailní fotografie očí jeho  zesnulé manželky.  

 

*V létě byla zahájena výstavba bytového domu s 16 b.j. pod sídlištěm. Koncem roku 

byl již dům zastřešen. 
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*V zahradnictví, které si pronajal pan Zobal, byly provedeny rozsáhlé úpravy. Rovněž  

prodejní sortiment byl rozšířen a prodejna v areálu zahradnictví byla upravena. 

 

*Panem Josefem Hejnyšem, vedoucím polických skautů spolu s několika občany, bylo 

založeno občanské sdružení „Julinka“. 

 

*Členové turistického oddílu Petra Scholze a o.s. Julinky pod vedením Mirka Hejnyše 

opravili a vyrobili novou lávku v Kovárně a pod Slepičákem a hlavně postavili bytelnou 

lávku mezi Myší dírou a Kovárnou. Vyměnili polorozpadlé chodníky  

v močálu za Kovárnou, hroutící se schody, chybějící zábradlí. Lesy ČR na tuto akci 

nejen věnovaly potřebné dřevo, ale také uhradily i veškeré další náklady spojené  

s výměnou chodníků, kterých bylo 70 m. Celou akci také podpořil Královéhradecký 

kraj. V druhé polovině října byly opraveny schody v Kovářově rokli a bylo vysekáno 

několik nových schodů pro lepší přechod skály. Na výstupu na hřeben byl dorovnán 

terén a byly vytvořeny nové stupně. V úseku pod Bumbrlíčkem byly vytesány nové 

schody. 
 

*V úterý 8. 7. ve věku nedožitých 66 let náhle zesnul pan Petr Geisler, předseda 

Základní organizace Českého zahrádkářského svazu v Polici nad Metují a člen 

představenstva Územního sdružení ČZS Náchod.  

 

*Od července byla CDS automobilová a autobusová doprava přemístěna do Náchoda. 

Celý objekt na Ostašské ulici byl koncem roku nabídnut k prodeji. 

 

*Dům, kde je lékárna na Masarykově náměstí vedle Pellyho domů, jehož majitelem  

je PharmDr. Pavel, dostal novou omítku. Barevná kombinace tmavě zelená a oranžová 

vzbudila v občanech velkou pozornost. Většině občanů se barevná kombinace nelíbila. 

*6. 9. proběhly oslavy 80 let založení hasičského sboru na Radešově. Oslavy byly 

zahájeny svěcením praporu v kostele Nanebevzetí panny Marie. 

 

*61. Polické divadelní hry: Poličtí ochotníci pod vedením Jaroslava Součka uvedli  

29. 11. hru  „Báječná léta pod psa“. 

*28. 10. se v Kolárově divadle uskutečnil slavnostní večer k 90 letům republiky. 

 

*Od listopadu MUDr. Kopecký (stomatolog) si otevřel svou nově vybudovanou 

ordinaci v čp. 387 v ulici 17. listopadu. 

*V listopadu byla provedena rekonstrukce obřadní síně na radnici a přísně se dbalo  

na zachování všech historických prvků, tak jako i při veškerých úpravách celého 

interiéru radnice. V dalším roce  byly uvedeny do původního stavu části kleneb  

v přípravně obřadní síně, očištěny pískovcové prvky, opraveno zdivo a obnoveny dveře 

v zadním traktu radnice.  

 

 

*1. 12. byly zahájeny stavební práce na přístavbu DD.    
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2009 

 
*Na jaře byla provedena rekonstrukce meteorologické stanice v Bezděkových sadech  

u autobusového nádraží. Je v ní klasický teploměr, barometr, vlhkoměr a ukazatel času. 

Byla k ní přivedena elektropřípojka a instalováno vnitřní osvětlení. 

 

 *V dubnu bylo vybudováno dětské hřiště, jehož výstavbu město vyhrálo v soutěži, 

kterou vypsal výrobce dětských plenek, a do které město přihlásila starostka Mgr. Ida 

Seidlmanová. 

 

*Církev převedla hřbitov do majetku města. Dosud plocha hřbitova městu nepatřila.  

Za kaplí na hřbitově byly zrušeny dvě řady hrobů a rozšířen tak urnový háj. 

*Byla provedena restaurace sochy svatého Václava nad Záměstím. Tato cenná kulturní 

památka, datovaná rokem 1734, dostala svou novou vizáž. 

 

*V červnu byl zahájen provoz v hospůdce „Na Hrázi“ v Hlavňově, kterou si pronajal 

pan Špaček z Hlavňova. 
 

*Koncem června předseda oddílu kopané Jaroslav Seidlman a místopředseda  

a pokladník Petr Rutar ukončili svou činnost. Tato úspěšná dvojice dovedla polický 

fotbal až do krajského přeboru, který se v Polici nad Metují před tím nikdy nehrál  

(max. 1.B třída). Pod jejich vedením se sportovní areál výrazně změnil ( nový trávník, 

sociální zařízení, V.I.P. tribuna, střídačky atd.).  

 

*Začátkem měsíce srpna byly dokončeny práce na novém hřišti na plážový volejbal. 

Jeho plánovanou výstavbu významně urychlil značný sponzorský dar polické firmy 

Hauk s.r.o. Město bylo investorem a je majitelem.  

 

*30. 8. byl Den otevřených dveří ve Vebě k příležitosti oslav  60. výročí značky VEBA. 

*Nová ulice, která se jmenuje Slunečná (za Horní ulicí směrem ke Klůčku), byla již 

zcela zastavěná. Za Mírovou ulicí směrem ke Klůčku vznikala další nová ulice. 

Na podzim za MŠ byly zahájeny terénní úpravy budoucího staveniště pro výstavbu 

dalších rodinných domků. 

 *Na podzim byl vybudován spojovací chodník ze sídliště kolem zahradnictví  

a kláštera.  

*Dne 9. 1. se konala u příležitosti 125 let založení sboru dobrovolných hasičů Hlavňov 

Výroční valná hromada v hostinci U Doležalů.  

 

*Od října vstoupilo oficiálně v platnost rozdělení původní Národní přírodní rezervace 

Broumovské stěny na dvě nová samostatná zvláště chráněná území,  

a to na Národní přírodní rezervaci (NPR) Broumovské stěny a Národní přírodní 

památku (NPP) Polické stěny. 

 

*Město Police nad Metují vydalo publikaci Miroslava Pichla „Památky a osobnosti 

Police nad Metují“. Brožurka je rozšířena o některé další památky a doplněna 

fotografiemi. 
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*Starostka Mgr. Ida Seidlmanová převzala ve středu 25. 11. v Poslanecké sněmovně 

Parlamentu ČR v Praze diplom za 1. místo v soutěži Obec přátelská celé rodině za rok 

2009. Kromě sošky, certifikátu a blahopřání ministra práce a sociálních věcí JUDr. 

Petra Šimerky získala příslib investiční dotace na projekt podpory rodiny ve výši  

500 tis.Kč.  

 

*V budově nádraží, která je majetkem ČSD, byly zrušeny pokladny a cestující  

si jízdenky kupují přímo ve vlaku.  

*Ke konci roku mělo město 4 268 obyvatel. 

 

2010 

 
*Nově budovaná ulice za MŠ má své jméno Wihanova. Rozhodlo o tom zastupitelstvo 

města. 

*Město Police nad Met. vyhlásilo Humanitární sbírku na pomoc zátopovým oblastem 

Liberecka. 

*24. 3. byl Den otevřených dveří v nové přístavbě DD. 

*V dubnu byla zahájena Intenzifikace ČOV. Cílem intenzifikace bylo doplnění 

stávajícího zařízení v areálu ČOV. 

*Ve dnech 28. a 29. 5. se konaly volby do Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR. 

V Polici zvítězila ODS. 

 

*Firma STAFIDO Zdeněk Dostál, Police n. M., zahájila v květnu výstavbu nové garáže 

pro parkování dvou osobních automobilů Města Police n. M.  

*Byla dokončena celková rekonstrukce zadní části obřadní síně radnice, vybourané 

stávající sociální zařízení, odstraněna vlhkost zdiva a obnoveny původní klenby. Vedle 

obřadní síně byla vybudovaná kancelář. 

 

*V keramičce pana Hauka byla zastavena výroba keramiky.  

*Na základě výsledku výběrového řízení byl objekt bývalé „škvárovny“ s pozemky 

prodán panu Ing. Petru Soukupovi z Hronova, který zde později vybudoval prodejnu  

s domácími potřebami a železářství. 
 

*V květnu bylo zahájeno zateplování budov mateřské školy a v průběhu měsíců 

července a srpna pak došlo k velké rekonstrukci - výměna oken, zateplení, nové 

osvětlení tříd, oprava tělocvičny, malování. 

 

*V areálu fotbalového hřiště bylo rozšířené dětské hřiště.   

*13. 6. se konal 1. ročník akce  „Běh z Police do Police“. 

*29. 6. se při slavnostním předávání vysvědčení vycházejícím žákům loučila i paní 

učitelka Věra Klusáčková, která odcházela do důchodu. 
 

*Na konci června byla uzavřena prodejna s textilem RENA v Kostelní ulici čp. 12, 

kterou měla v pronájmu paní Šrůtková z Machova. Petr Sulzbacher, který  dostal 

výpověď z domu na Nádražní ulici, kde měl svou prodejnu kol, si tyto uvolněné 

prostory v Kostelní ulici pronajal.  
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*V létě bylo v Kolárově divadle opraveno hlediště. 

*Byla provedena obnova původního stavu úseku klášterní ohradní zdi, která se v délce 

22,5 m nachází pod sídlištěm, na pozemku města, v místě mezi běžeckou dráhou  

a spojovacím chodníkem ze sídliště do centra města. Z hlediska státní památkové péče 

se jedná o zapsanou kulturní památku.   
 

*Na Klůčku U Cikánky byla postavena houpačka a hrazdičky pro děti. Vzniklo tak další 

odpočinkové místo při vycházce za město. 

 

*Bylo provedeno restaurování památkově chráněného pískovcového kříže, který  

se nachází ve středu Hlavňova, proti hasičské zbrojnici, vlevo u hlavní silnice ve směru 

na Suchý Důl. Jedná se o vzácný sakrální objekt z roku 1795, zapsaný jako kulturní 

památka v Ústředním seznamu kulturních památek ČR. 

 

*V červenci zemřel pan Jiří Hrodek  (*1926 - †2010)  nestor Kolárova divadla. 

Pracoval jako hlavní divadelní osvětlovač. Poctivě vedl kroniku a archiv souboru  

a divadelní  budovy. 
 

*Během prázdnin byla z technického pavilonu základní školy vybudovaná jedna třída 

mateřské školky, která nyní patří k  základní škole.  

 

*Ve čtvrtek 8. července shořela Zelená kaplička v Ticháčkově lese. 

*20. 8. se konal u spáleniště kapličky benefiční  koncert, kde lidé přispívali na výstavbu 

kapličky nové. 
 

*Ve dnech 20. – 22. 8.  se ve spolupráci města a městské knihovny uskutečnil  

1. literárně hudební festival „Police plná poezie“. 

 

*3. – 5. 9.  se poprvé konaly za benzínovou pumpou závody koňských spřežení. 

Iniciátorem i organizátorem akce byl ředitel ZŠ Mgr. Karel Nývlt. 

*V druhé polovině září vyšla nová publikace o Hvězdě v Broumovských stěnách 

„Hvězda v Broumovských stěnách Historie v datech a obrazech“ jejímiž autory jsou 

František Janeček a Miroslav Pichl. Obě tyto písemnosti vydalo město Police nad 

Metují s přispěním sponzorů. 

*V tomto roce byl vydán Almanach k výročí 90. let polické kopané s fotografiemi 

z domácích archivů.  Čtenáři zde mohli vidět své předky, kteří psali historii polického 

fotbalu. 

*1. 10. se konal Slavnostní večer v Kolárově divadle, který  byl věnován 70. výročí 

budovy Kolárova divadla, 63. Polickým divadelním hrám a 20. narozeninám naší 

základní umělecké školy. 

 

*Ve dnech 15. 10. a 16. 10. proběhly komunální volby. Starostkou města byla zvolena 

Mgr. Ida Seidlmanová a místostarostou byl zvolen Bc. Jiří Škop. Rada města: Mgr. 

Lenka Fulková, Ing. Jiří Vlček, Ing. Vladimír Seidel, Ing. Josef Havlíček a Lubor 

Bořek. 

 

*12. 12. se na sále Pellyho domů křtila kniha Pavla Frydrycha „Poznámky 

k surrealistickému autoportrétu“. 
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*Ke dni 15. 12.  byla ukončena činnost kontaktního místa státní sociální podpory 

v Polici nad Metují. Tato agenda byla převedena dle trvalého bydliště žadatelů  

na kontaktní místo SSP v Náchodě a v Broumově. 

*Ke konci roku mělo město 4 257 obyvatel. 

 

2011 

 
*Hostem na Náchodsku byl ministr školství Josef Dobeš. Zastavil se také v našem 

městě v Muzeu Merkur, kde ho uvítali zástupci města. 
 

*V březnu  se uskutečnilo Sčítání lidu, domů a bytů se v České republice uskutečnilo ke 

dni 26. března 2011. K tomuto datu bylo v Polici 4 294 obyvatel. 
 

*Obec Hony byla zvolena nejkrásnější a nejmalebnější osadou na Policku. Společnost 

pro rozvoj Pěkova a Honů, o. s., pořádala internetovou soutěž s hlasováním  

o nejkrásnější a nejmalebnější osadu Policka. 

 

*Na jaře byla ukončena další část rekonstrukce radnice. Tentokrát druhé kanceláře  

v přízemí, obřadní síně a sociálního zázemí.  

 

*V tomto roce byla dokončena investiční akce kanalizace Pod Betlémem (v lokalitě  

na Záměstí) a následné vybudování nové komunikace. Byla realizována přeložka 

veřejného vodovodu, kterou zajišťoval VAK Náchod, středisko Police nad Metují.  

V září byla zahájena již dlouhodobě plánovaná rekonstrukce povrchu místních 

komunikací v lokalitě „Záměstí" - Pod Betlémem.  
 

*V březnu byla zahájena  práce na  stavbě u Penny Marketu na pozemku, který prodalo 

město panu Fulkovi z Bukovice. V průběhu roku byla zahájena i stavba prodejny KIK,  

za objektem pana Fulky z větší části již na pozemku uzenářské firmy Pejskar a spol. 

Obchod byl otevřen 21. 11.  

*V březnu byly majitelem Ing. Soukupem z Hronova započaty úpravy v bývalé 

„škvárovně“. Majitel se rozhodl vybudovat v tomto objektu sklad a prodejnu 

železářského zboží. Prodej byl zahájen 15. 9. Mezi železářstvím a přechodem k Penny 

Marketu byl vybudován spojovací chodník. 

 

*23. 4. byla po dvaceti letech otevřená opravená restaurace s tanečním sálem  

u honského rybníka. Dříve se jmenovala „U Raisů“, dnes se jmenuje „Restaurace  

u generála Laudona“. Majitelem je pan Zdeněk Nývlt.  

 

*Prodejna Kvíčerovské cukrárny v Kostelní ulici čp. 11 byla zrušena. Provozovatelé 

dostali výpověď od majitele domu. Cukrárna byla otevřena v prostorách Večerky. 

Kvíčerovská pekárna začala na podzim vyrábět oplatky tradiční českou recepturou.  
 

*NIGHT CLUB GARDEN (Penzion pro pány) v Dukelské ul. č. 275 byl uzavřen  

a objekt nabídnut k prodeji. 

 

*V sobotu 8. 5.  byla v Náchodě, v rámci spolupráce hasičských jednotek v česko-

polském příhraničí, slavnostně předána polickým hasičům 1 hasičská cisterna.  
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*14. 5. byl vypraven spol. CDS Náchod s.r.o. ve spolupráci s Městem Police nad Met. 

Toulavý autobus. 

 

*21. 5. se konal 36.  Polický vandr. 
 

*Kancelář Tipsportu, kterou provozoval majitel domu v ulici Na Babí pan Řezníček, 

byla uzavřena. 
 

*V sobotu 28. 5. se konal v klášteře DEN ŘEMESEL, který uspořádalo občanské 

sdružení Julinka ve spolupráci s Městem Police nad Met. 

 

*Ve dnech 20. – 22. 5. se konaly za benzínovou pumpou Jarní závody koňských 

spřežení. 

 

*Stavba „zelené kapličky“ v Ticháčkově lese byla zahájena dne 23. května  slavnostním 

poklepem  základního kamene. 7. 9. byla firmou Movis a panem Řehákem posazena na 

střechu kapličky věžička. 
 

*Na autobusové točně v Hlavňově, vedle altánu, byla instalovaná orientační tabule, 

kterou zhotovil uč. výtvarného oboru ZUŠ Jaroslav Soumar. 
 

*Občanské sdružení pro rozvoj Velké Ledhuje na jaře budovalo na severním okraji 

ulice Na Sibiři infrastrukturu pro výstavbu 8 nových rodinných domů. Jednalo se o STL 

plynovod, vodovod a kabelové vedení el. energie. Město Police nad Metují vypomohlo 

majitelům stavebních pozemků v této lokalitě s vybudováním kanalizace.  

 

*V neděli 26. 6. se konal 2. ročník „BĚH Z POLICE DO POLICE 

*V průběhu prázdnin se díky finanční podpoře města a firmě SaarGummi 

zrekonstruovalo BMX hřiště u hasičské zbrojnice. Byl také zrekonstruovaný 

volejbalový a nohejbalový kurt za sokolovnou. 
 

*V době Polické pouti pan Petr Kocián, provozovatel koupaliště (je z Nového Města 

nad Metují), uspořádal 20. 8. na koupališti již 4. ročník. Polické plachty. 
 

*27. 8. a 28. 8. se konalo In line bruslení „Petrovické zatáčky“. 

 

*Dům čp. 204 v Nádražní ulici, kde měl prodejnu kol pan Sulzbacher, město prodalo 

MUDr. Langerovi. V 1. patře byly novým majitelem upraveny byty. 

 

*Domek čp. 397 vedle zdravotního střediska, který si postavil MUDr. Bejšovec pro 

svou chirurgickou ambulanci a později po ukončení své praxe využívaný jako rodinný 

domek, byl po smrti MUDr. Bejšovce odkoupen MUDr. Janem Faltou. Byly zde zřízeny 

ortopedické ambulance a rehabilitace. 

 

*Firma Kompakt spol.s r. o. předala 31. 8. ve 14.30 hodin na zahradě Domu 

s pečovatelskou službou Javor nové auto Renault Kangoo. Na nákupu vozidla  
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se podílely podle svých možností firmy z Policka, Broumovska  i Hronovska.  

 

*17. 9. se oslavovalo 80. výročí založení osady Šarkán.   

*24. 9. se konal další ročník Garden party – pochod v dobovém oblečení na Hvězdu. 

 

*V letošním roce byla dokončena obnova dvou poškozených úseků památkově 

chráněné historické ohradní zdí do původního stavu, v prostoru městského zahradnictví 

u kláštera. 

*Na vyhlídkovém místě Na Strážnici byl postaven dřevěný altán. 

*V parčíku naproti hřbitovu byl vybudován geologický koutek. Jsou zde umístěné 

kameny, které byly nalezeny v Polické křídové pánvi. 

 

*V domečku, kde má klubovnu Junák (vedle školní jídelny v ul. Na Babí), byla 

vyměněna okna za plastová. 

 

*V letošním roce byly odstraněny dvě městské stavby. Jedná se o garáže na konci ulice 

Pod Havlatkou a o spojovací krček mezi bývalou zemědělskou školou a „rodinkou".  

 

*17. 9. kolem  21. hod. došlo k požáru stodoly a pensionu „U Doležalů“ v Hlavňově. 

 

*V Kolárově divadle byla opravena část jeviště.  Po odkrytí prken bylo objeveno 

původní otáčivé jeviště. 

 

*Na hřbitově za kaplí byl  vybudován  nový chodník a připraven prostor pro další 

urnový hájek. 

 

*S představením Ptačí klec se poličtí ochotníci zúčastnili Miletínského divadelního jara, 

kde získali tato ocenění: Cenu za herecký výkon pro Jiřího Škopa, Jiřího Trnovského  

a Filipa Kovaříka. Cenu za choreografii získala Jiřina Poznarová (s manželem vede 

v Polici taneční hodiny) a za vytvoření scény Ivan Krejčí (akademický malíř 

z Hronova).  Jaroslav Souček získal cenu za režii. Bylo uděleno Čestné uznání za 

kostýmy. Tato hra získala zde cenu za inscenaci  s  postupem na národní přehlídku 

Krakonošův divadelní podzim ve Vysokém nad Jizerou. V Hradci Králové získali další 

ocenění. 
 

*Děkanský úřad Police nad Metují a Město Police nad Metují uspořádaly charitativní 

koncert POLICE SYMPHONY ORCHESTRA A MARTA KUBIŠOVÁ, který se konal 

v kostele Nanebevzetí Panny Marie. Výtěžek z koncertu byl použit na opravu kostelních 

varhan. 

*V Kostelní ulici čp. 11 byla 11. 11. v 11 hod. otevřena malé pizzerie. Provozovatelem 

je pan Petr Janda, kterému dům patří.  

 

*Na konci roku ukončila po dvaceti letech podnikání v květince u kostela paní Olina 

Drobková. Obchod si pronajala paní Jindřiška Šilhánová ze Žďáru nad Metují. 
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*Město zrekultivovalo odstavnou plochu v areálu bývalé provozovny společnosti 

MILPO. 

 
*V sobotu 12. 11. se na Masarykově náměstí byly  Martinské trhy.. 

*V neděli 27. 11. se na náměstí konala PRVNÍ ADVENTNÍ NEDĚLE. 

 

*2. – 4. 12. se konal 48. ročník Zimního táboření na Hvězdě. 

 

*18. 12. zemřel ve věku 75 let poslední československý a první český prezident Václav 

Havel. 
 

*Tradiční Vánoční vytrubování se konalo 23. 12. na náměstí z Pellyho domu. Zazpívala 

také paní učitelka pěveckého oboru ZUŠ Miriam Blažková. 

*31. 12. Se již po 14.  konal oblíbený „Silvestrovský Vejšlap“. 

*Ke konci roku mělo město 4 275 obyvatel. 

 

2012 

 
*3. 1. zemřel Josef Škvorecký, spisovatel, který učil také v Polici nad Metují  

na měšťanské škole od 1. září 1949 do 1. prosince 1950. 

 

*19. 1., na základě projektu mezinárodní spolupráce měst Police nad Metují a Travnik 

(BiH) a pozvání starostky města, navštívili zástupci Velvyslanectví Bosny  

a Hercegoviny, včetně ambasadora, Polici nad Metují.  Jednalo se o uzavření smlouvy  

o vzájemné spolupráci. Ve dnech 7. – 9. 5. se zástupci města Travnik přijeli podívat  

do našeho města.  

 

*12. 3. zemřel pan Josef Voříšek, kreslíř, který nám a dalším generacím zanechal své 

pěkné obrázky staré Police.  Několikrát také ilustroval kroniku města. Originály 

obrázků jsou uschovány v Oblastním archivu v Náchodě.  

 

*17. 4., v sídle KHK na Pivovarském náměstí, bylo vyhlášení 6. ročníku soutěže „Čistá 

obec“, kde naše město kromě titulu obdrželo také finanční odměnu v podobě dvou šeků 

(celkem 120 tis. Kč).  V kategorii 500-5000 obyvatel, se naše město umístilo z cca 150 

obcí a měst v KHK na 1. místě a na 2. místě ze všech cca 500 obcí  

a měst KHK. 

*18. 4.  byl na radnici přivítán hejtman Královéhradeckého kraje Bc. Lubomír Franc. 

Zajímal se především o Muzeum papírových modelů. Již vloni kraj přispěl na vitríny 

částkou 30 tis. Kč, letos přispěl finanční částkou 30 000,-Kč na vitríny pro exponáty. 

 

*30. 4. ve večerních hodinách došlo k požáru střechy domu na Žďárské ulici čp. 244, 

kde bydlel pan Jar. Šolc.  Požár založily děti, které si na půdě domu dělaly ohníček. 

Zásah hasičů byl v daném místě komplikovaný z prostorových důvodů (šířka ulice). 

 

*AMK oslavil 60 let od svého založení a Město Police nad Met. AMK udělilo Pamětní 

list. 
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*Město v 1. pololetí roku nechalo opravit bazén na koupališti, brouzdaliště  

a 4 brodítka, které byly již delší dobu ve špatném technickém stavu. 

 

*V květnu ukončil svou činnost v letopisecké komisi pan Jiří Kohl. Byl dlouholetým 

členem vlastivědného kroužku. Uskutečnil řadu přednášek o historii Policka, kterou má 

dokonale zpracovanou. 

 

*Od 30. 4. byla otevřena stálá expozice papírových modelů v bývalé jídelně SOU  

u Zeleného domečku. Jedná se o jediné muzeum s tímto zaměřením v České republice. 

Mezi iniciátory, kteří se zasloužili o založení tohoto muzea, byl mimo jiných pan 

Jaroslav Škop z Horní ulice. Velkou zásluhu má také pan Josef Hejnyš, vedoucí 

občanského sdružení Julinka a skautů, který se stal vedoucím muzea. Prosazení celého 

záměru vybojovala u zastupitelů města, kteří nebyli jednotní v rozhodnutí pro vytvoření 

muzea, starostka Mgr. Ida Jenková.  3. 5. odpoledne navštívila muzeum Česká televize.  

Jedním z duchovních otců byl také autor papírových modelů pan Ladislav Badalec.  

V den slavnostního otevření muzea vystavovalo 70 modelářů 1203 modelů. 
 

*K 20. výročí založení akciové společnosti VEBA byl 1. 5. Den otevřených dveří  

ve Vebě. 

 

*V předvečer 1. máje zrealizoval DSO Lesy Policka, na jednom ze sdružených majetků, 

další dřevěnou stavbu. Po altánu na vyhlídce ,,Na Strážnici“ byla na vycházkovém místě 

u „Cikánky“ pod Klůčkem sestavena nová pevná konstrukce dvou lavic a stolu.   

Na Polici lze nyní shlížet jak z altánu na Záměstí, tak i z opačné strany od „Cikánky. 

 

*23. 6. se konal 3. ročník Běhu z Police do Police. Poprvé byl sponzorovaný Českými 

drahami. 

 

*26. 5. se konal v zahradě kláštera již tradiční Den řemesel. Některé stánky byly 

umístěny i v chodbě kláštera.  

 

*Vzhledem k havarijnímu stavu střechy u budovy Základní umělecké školy  

na Komenského náměstí byla v létě provedena její oprava.  V rámci této opravy byla 

provedena rekonstrukce horního patra budovy č. p. 107. Dřevěné schodiště v objektu 

čp. 107 bylo nahrazeno novým, železobetonovým, původní dřevěná konstrukce byla 

odstraněna až na stávající stropní klenby. Střecha byla opatřena novým vikýřem směrem 

do Komenského náměstí a do střešní konstrukce byla vzhledem k budoucí funkci 

podkrovního prostoru osazena dřevěná střešní okna z důvodu dostatečného prosvětlení.   

 

*8. 7. se konalo slavnostní vysvěcení Zelené kapličky za účasti kardinála Dominika 

Duky, arcibiskupa pražského, Jana Vokála, biskupa královéhradeckého, polického  

P. Mariána Lewického a mnoho dalších kněží. Přijel také hejtman Královéhradeckého 

kraje Bc. Lubomír Franc, který finančně přispěl na výstavbu nové kapličky. Přijeli také 

hosté z Polska a starostka Mgr. Ida Jenková. Velkou zásluhu mají také různé firmy  

i soukromé osoby, které ve sbírce na kapličku přispěly. Řada občanů  

se aktivně zapojila do budování kapličky např. p. Zd. Řehák z Police se svým 

autojeřábem, truhlář pan Jaroslav Zítka z Police, který vyrobil oltář, lavice a obrazy 
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křížové cesty. Veškerou práci s dřevem provedla firma ORAN z Pěkova. Kovové prvky 

zhotovil umělecký kovář pan Josef Drašnar. 

 

*18. 8. se konaly oslavy 20. výročí založení Ostrostřelecké gardy Václava hraběte 

Radeckého. 

*14. 8., po polické pouti, byla započata oprava fasády radnice. Radnice je kulturní 

památkou zapsanou v Ústředním seznamu kulturních památek ČR. 

 

*Pan Fulka ukončil prodej domácích potřeb a železářství ve své nové prodejně vedle 

Penny Marketu. Prostory si pronajali Kohlovi a přemístili tam prodejnu knih z náměstí 

čp. 17.  

*Paní Brodzianská ukončila činnost v prodejně květin a skla, která byla umístěna 

v budově spořitelny. V uvolněných prostorách vznikl obchůdek „Zdravá výživa“ paní 

Lady Horákové z lékárny. 

*25. 6. byl zahájen prodej v nově otevřené prodejně levnějšího textilu KIK vedle Penny 

Marketu. 

 

*Pan Evžen Novotný, který měl v Tomkově ul. čp. 70 obchůdek s prodejem piva, 

ukončil svou činnost 10. 7.  

*Sportcentrum (spinning) v „Zeleném domečku“ bylo zrušeno. Zelený domeček, který 

je v majetku města, byl nabídnut k prodeji. 

*Na konci roku skončila prodejna „Kubíček“ na náměstí čp. 93. 

 

*MUDr. Langer otevřel svou ordinaci v domě na Nádražní ulici čp. 204, který  

si od města zakoupil. Od 1. 8. zde ordinuje MUDr. Adéla Hažmuková, která  

je zaměřená na infekční a tropické nemocí a v ordinaci je centrum očkování. 
 

*Firma Hauk a syn postavila novou výrobní halu vedle stávajícího objektu firmy.  

Byla rozšířená cesta k objektu továrny. 

 

*V 1. polovině září byla dokončena dlouhou dobu plánovaná oprava varhan v polickém 

farním kostele Nanebevzetí Panny Marie. Opravu provedl varhanář Mgr. Jan Otcovský 

z Blatna u Podbořan. 
 

*Od září do počátku října probíhala rekonstrukce povrchu místní komunikace  

v lokalitě na „Záměstí“ v ulici Nad Pekárnou. V rámci této akce pak došlo k úpravě 

sjezdu v ulici Žďárská, který slouží pro příjezd do lokality nových rodinných domů  

nad ulicí Žďárskou. 

 

*V pátek 28. 9. byly zahájeny jubilejní 65. PDH. Poličtí herci se zúčastnili s derniérou 

hry PTAČÍ KLEC. 

 

*V sobotu 27. 10. se uskutečnilo 1. setkání sběratelů v přízemí Pellyho domů. Přítomno 

bylo více než šedesát sběratelů. Nejvzdálenější účastník byl z Poděbrad.  
 

*V říjnu zahájila firma STRABAG a.s., dlouho očekávanou opravu chodníků a silnice  

v ulici Pod Klůčkem.  
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*5. 10. se konal pohřeb Josefa Hejnyše „Kariho“ (19. 2. 1958 – † 24. 9. 2012), který 

již od 15ti let byl skautem. V posledním roce svého života byl vůdčí osobností vzniku 

Muzea papírových modelů v našem městě. Na podzim loňského roku začal realizovat 

myšlenku obnovy klášterní zahrady občanským sdružením Julinka, jehož byl vedoucím.  

 

*V říjnu bylo dokončeno kontaktní zateplení obvodových stěn a rekonstrukce bytových 

lodžií na bytovém domě čp. 407 v ul. Na Babí. 

 

*Ve dnech 12. a 13. 10. proběhly volby do krajských zastupitelstev a senátu ČR. 

Hejtmanem se stal Bc. Lubomír Franc (ČSSD), který v druhém kole senátních voleb, 

které se konaly ve dnech 19. 10. a 20. 10. získal i funkci senátora za okres Náchod. 

K volbám dostavila tak třetina občanů.  

 

*30. 10. zemřel pan učitel František Šeda.  Mnoho let vykonával funkci knihovníka  

v městské knihovně. 

 

*Umělecký kovář pan Josef Drašnar získal ocenění v soutěži Královéhradeckého kraje 

„Zlatý kolovrat“. 

 

*Od poloviny listopadu byla znovu otevřena restaurace Pošta. Restauraci si pronajala 

společnost KATA Pilníkov, která je provozovatelem výherních hracích automatů. 

 

*26. 12. zemřel po dlouhé těžké nemoci pan Karel Beneš z Hlavňova. Celý život  

se aktivně podílel na dění v Hlavňově. 

*30. 12. zemřela náhle v DD paní Vlasta Hančová, dlouholetá členka SPOZu (Sbor pro 

občanské záležitosti Města Police nad Metují). 

 

*Od neděle 9. prosince došlo ke změně stanovišť odjezdů autobusů v Bezděkových 

sadech - autobusovém nádraží. Soustředěním stanovišť do Husovy a části Tyršovy ulice 

došlo k uvolnění Tyršovy ulice v oblasti sokolovny a poštovního úřadu, kde bylo 

povoleno parkování vozidel.  

 

*V prosinci zemřel po krátké těžké nemoci Josef Vejrych ve věku 78 let.  

Byl dlouholetým předsedou a hospodářem Klubu filatelistů v Polici nad Met. 

*V neděli 23. 12. od 15 hod. se konalo na náměstí PŘEDVÁNOČNÍ VYTRUBOVÁNÍ. 

V 18,00 hod. na náměstí vystoupili trubači ze ZUŠ a skauti přivezli Betlémské světlo. 

Dlouhonoční vytrubování uvedli žáci ZUŠ od 24 hod. v kapli na Hvězdě. 

*Ke konci roku mělo město 4 255 obyvatel. 

 

2013 

 
*2. 1. zemřel po krátké těžké nemoci Ing. Karel Šnábl, první starosta města, který byl 

zvolen po listopadové revoluci v r. 1989. 
 

*Město si připomnělo 760 let od první písemné zmínky o něm. Byly vydány "pamětní" 

tiskové listy poštovních známek s kupony pro přítisky k 760. výročí města Police nad 
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Metují. Zároveň se připomenulo 800 let od příchodu Benediktinů  

na Policko a Broumovsko.  
 

*Sdružením Julinka byla vyhlášena akce „Lavička“. Dobrovolníci si mohli zakoupit 

lavičku, která byla umístěna na místo kdekoliv ve městě dle jejich přání a která byla 

označena cedulkou s jejich jménem. 
 

*Ve dnech 11. a 12. 1. se konala v novodobých dějinách naší země první přímá volba 

prezidenta. Kandidáty byli: Jan Fischer, Miloš Zeman, Vladimír Franz, Zuzana 

Roithová, Přemysl Sobotka, Táňa Fišerová, Jana Bobošíková, Jiří Dienstbier, Karel 

Schwarzenberg. O volby byl v celé zemi velký zájem. Naše město spolu se spádovými 

obcemi dalo v prvním i druhém kole voleb nejvíce hlasů Karlu Schwarzenbergovi.   

Po 2. kole v 1. přímé volbě prezidenta byl zvolen Miloš Zeman.  Funkční období 

prezidenta Václava Klause skončilo 7. března. 
 

*U příležitosti 18. Valné hromady Volného sdružení východočeských fotografů  

v Hradci Králové byl polický fotograf a filmař Karel Pfeiffer uveden do „fotografické 

síně slávy. 

*V květnu byl uveden do provozu Penzion 65. Provozovatelem je majitel p. Aleš 

Mitterwald. 

 

*Na jaře byla zahájena stavba rozšíření silnice II/303 na vrchol Pasa od Pěkova  

do Broumova. Tyto práce zajistil Královéhradecký kraj. Silnice byla uzavřena  

a od 22. 8. byla průjezdná s omezením. Na konci září byl povolen provoz ve dvou 

pruzích s omezenou rychlostí. 

 

*Od března Divadelní klub provozovali Radka Slavíková a Jan Jirman. 
 

*11. 4. byly v Městském divadle dr. J. Čížka v Náchodě předány dobrovolnické ceny 

Křesadlo – ceny pro obyčejné lidi, kteří dělají neobyčejné věci. Cenu Déčka získali: 

Jitka Krásná - pracuje s dětmi a mládeží v polickém Sokole celých 38 let. 

Antonín Pohl - 45 let vede lyžařský oddíl Spartaku. 

Poděkování bylo vysloveno i Jaroslavu Obršálovi – Místní organizace Rybářského 

svazu Police nad Metují a Miroslavu Pichlovi, který byl nominován naším městem  

za záslužnou práci v oblasti historie. 

 

*Ve dnech 26. 4. - 3. 5.  byl rekonstruován vestibul 2. stupně ZŠ.  

*Pro obyvatele DPS bylo vybudované hřiště se speciálnímí cvičebními přístroji, které 

pomáhaly   udržovat kondici obyvatel.  

 

*Sbor dobrovolných hasičů v Hlavňově si nechal zhotovit svůj nový prapor  

ke 130 výročí založení. Podle pátrání v historických zápisech sbor nikdy prapor 

nevlastnil.  

 

*Pan Josef Rossler začal provozovat TAXISLUŽBU. Nabízel přepravu osob, zásilek, 

zboží, jídel, drink servis. 

*Firma Arhis v ul. 17. listopadu rozšířila své služby o prodej krmiv a potřeb pro psy.  

 

http://wiki.aktualne.centrum.cz/jan-fischer/
http://wiki.aktualne.centrum.cz/volby-2010/spoz/milos-zeman/
http://wiki.aktualne.centrum.cz/vladimir-franz/
http://wiki.aktualne.centrum.cz/zuzana-roithova/
http://wiki.aktualne.centrum.cz/zuzana-roithova/
http://wiki.aktualne.centrum.cz/sobotka-premysl/
http://cs.wikipedia.org/wiki/Václav_Klaus
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*Ve dnech 16. – 19. 5. a ve dnech 2. – 4. 8. se konaly závody koňských spřežení  

za benzínovou pumpou. Světový pohár i mistrovství ČR se v Polici konal zásluhou 

ředitele základní školy Mgr. Karla Nývlta, který se tomuto sportu sám věnoval. 
 

*Byla dokončena oprava fasády zadního traktu radnice“ a obnoven  

a zprůchodněn průchod vedle radnice z náměstí na Záměstí. V průchodu byla 

nainstalovaná kamera a umístěna úřední deska. 

 

*Na konci dubna a v květnu probíhala rekonstrukce terasy u hospůdky  

Na hrázi. Město dodalo kvalitní materiál, opravu provedli převážně rybáři. 

 

*V polovině května letošního roku byla dokončena 2. etapa rekonstrukce starého parku. 

Bylo postaveno nové zábradlí a byly vybudovány schody s opěrnou zdí v dolní 

(severovýchodní) části lesoparku, u výjezdu z Police na Petrovice. 
 

*15. 5. proběhlo v parčíku naproti hřbitovu oficiální otevření Geologického koutku 

Polická křídová pánev. 

 

*V červnu Město Police nad Metují vyhlásilo materiální sbírku čistících, pracích  

a úklidových prostředků, kbelíků, gumáků, rukavic, apod. Sbírka pomohla při 

odstraňování následků rozsáhlých červnových povodní v naší republice. Povodně 

zasáhly 700 českých obcí, evakuovaných lidí bylo 19 000. V našem kraji bylo zatopeno 

63 obcí. Sbírku převzala Nadace ADRA.  

 

*Koncem června byla za školou postavena venkovní učebna pro potřeby školy a školky. 

Město stavbu finančně zajistilo. Stavba byla dokončena 2. 7.  

 

*V době prázdnin se v budově ZUŠ budovala další podkrovní třída. Později byla 

realizovaná druhá etapa, rekonstrukce 3. NP budovy č. p. 107, kde byla umístěna 

počítačová grafika, videostřižna, kabinet, sklad, sál výtvarného oddělení a přístupového 

schodiště s chodbou. 

*V areálu zahradnictví byl odstraněn komín na bývalé kotelně. 

*8. 7. zemřel Karel Piši, který dlouhá léta vykonával funkci promítače v našem kině. 

*V měsíci červenci byla v Hlavňově dokončena rekonstrukce povrchu místní 

komunikace směrem k penzionu Pod Jasany na „Malé Straně“.  

*V druhé polovině srpna byla zahájena oprava komunikace v horní části ulice 

K Vodojemu. 
 

*30. září zemřel pan Jaroslav Řehák. V mládí byl členem ochotnického divadla, hrával 

v orchestru Kotva. V důchodu vypomáhal na matrice MěÚ.  
 

*V měsíci říjnu byla zahájena rekonstrukce místní komunikace na pozemku podél 

areálu společnosti HAUK s.r.o. Na tuto rekonstrukci obdrželo město investiční dotaci 

z rozpočtu Královéhradeckého kraje. 

*V říjnu započalo zateplování ZŠ  a výměna oken. 

 

*Vedoucí funkci ve Skautu převzala po J. Hejnyšovi Hana Mazancová. 
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*Pan František Pivoňka a Ivana Richterová dostali Čestné uznání na Východočeské 

přehlídce amatérského činoherního a hudebního divadla za své role ve hře Tři na 

lavičce, které režírovala Ivana Richterová. 

 

*Kosmetička paní Jana Krejčová si zařídila svůj salón na náměstí v domě čp. 92 jehož 

majitelem je  Ing. Miroslav Bahník. 
 

 *V srpnu přestěhoval pan Tomáš Němeček, bytem Gagarinova 292, svou prodejnu 

papírnictví z domu pana Trana z  ul. U Opatrovny do uvolněných prostor na náměstí  

po prodejně knih, kterou provozoval pan Jiří Kohl.  Majitelem domu je pan Štěpán 

Horák. 

 

*66. Polické divadelní hry byly uvedeny od října do listopadu. Naši se nezúčastnili. 
 

*V Pěkově byla vybudovaná nová bioplynka. 
 

*Česká pojišťovna slavnostně otevřela 21. 10. svou pobočku v Kostelní ul. čp. 9.  

 

*V měsíci říjnu byla zahájena rekonstrukce místní komunikace na pozemku podél 

areálu společnosti HAUK s.r.o.  

 

*Město vykoupilo od správce konkurzní podstaty úpadce vozovku a od soukromých 

vlastníků pozemky pod komunikací z Radešova k „Zákopanici“, která byla v majetku 

zaniklého Zemědělského družstva Bor. Podařilo se pak vybudovat dlouho požadovanou 

přeložku části této místní komunikace, a to zatáčku mezi truhlárnou  

a firmou AGRIN, spol. s.r.o. 

 

*22. 11. se na chatě Hvězda sešly členky MaMiNy a Senioru klubu Ostaš  

za přítomnosti starostky Mgr. Idy Jenkové a místostarosty Bc. Jiřího Škopa. Došlo zde 

k přímému přenosu rozhovoru do pořadu Habaděj, který přenášel Český rozhlas Hradec 

Králové. 
 

*V Polici byly odstraněny telefonní budky. 

*Byla provedena nová fasáda kovárny z programu Regenerace památek. 

*Ke konci roku mělo město 4 212 obyvatel. 

 

2014 

 
*6. 1. Jana Schumacherová otevřela v domě čp. 183 (majitelé Zocherovi) svůj obchůdek 

„Bazárek u Klokánka“ s dětským oblečením. Za čas prodej ukončila a prodejnu  

si pronajala pí Andrea Dvořákova z Husovy ul. čp. 331. 

 

*V únoru otevřela Petra Romančáková  (z Hronova) své květinářství „Květinářství 

Flora care“ v ulici U opatrovny čp. 208. 

 

*V celonárodní soutěži ŽENA REGIONU získala tento titul ředitelka DD Věra 

Kašíková. 
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*Cenu Křesadlo získala Ivana Richterová. Jako dobrovolnice pracuje dobrých 50 let. 

Už od dětství je spojena s polickým ochotnickým divadlem, byla organizátorkou 

Jiráskových Hronovů a dodnes hraje v Polici, Hronově i v Náchodě. Pomáhala 

v pečovatelském domě i v domově důchodců.  

 

*Na začátku roku proběhla rekonstrukce již nevyhovujících sociálních zařízení  

v Základní umělecké škole. V létě pak proběhla další etapa prací spočívající ve výměně 

dřevěné konstrukce stropu napadené dřevomorkou a rekonstrukci vytápění ve staré 

budově. 

*Na jaře byla odstraněna chaloupka čp. 41 v Radimovské ulici. Poslední obyvatelkou 

byla Aranka – známá, dobrosrdečná polická  postavička. 

 

*Na město byl bezúplatně převeden „špejchar“ postavený v r. 1694, který má svou 

historickou hodnotu. Objekt není v dobrém stavu a tak nastal problém, kde vzít 

investice a jak ho využít. 
 

*Víceúčelové hřiště v areálu hřiště kopané bylo uvedeno do oficiálního provozu 

v neděli 6. dubna. Správcem je Martin Balák. Sportoviště je v každodenním provozu  

a je vybaveno pro tyto sporty: tenis, volejbal, fotbal, házená, beach volejbal a nohejbal.  

 

*Věra Kašíková na konci dubna odešla do řádného důchodu po 27 letech vedení 

Domova důchodců v Polici nad Metují. Novou ředitelkou se na základě výběrového 

řízení v Hradci Králové stala Mgr. Jana Šrámková z Hradce Králové.  

 

*Svou činnost v kiosku Vražedné pobřeží na hřišti ukončil pan Martinec. Kiosek  

si vzala do pronájmu paní Otmanová z Broumova. 

 

*V měsíci květnu byla provedena obnova pomníku s křížem v Radešově z r. 1844.  

 

 *Ve dnech 23. 5. a 14. 5. se konaly osmé přímé volby  do Evropského parlamentu. 

Volební účast byla velmi nízká. K volbám se dostavilo 18,72% obyvatel. 

*V červnu začala oprava chodníku v Ostašské ulici. 

*V červnu byla opravena věž kostela Československého-husitského. 

 

*7. 6. se konala velmi úspěšná akce Moře v Polici, kterou zorganizovalo sdružení 

PoKuS pod vedením manželů Steinerových za přispění Města Police nad Met. Podílely 

se členky Sokola a o.s. MaMiNa. 

 

*24. 6. zemřel Ing. Zdeněk Bischof, který před odchodem do důchodu řadu let pracoval 

na radnici. 

 

*V první polovině července byly dokončeny práce na jedné z největších investičních 

akcí města v rámci posledních let, a to na stavbě „Soubor opatření ke snížení 

energetické náročnosti ZŠ Police nad Metují – 1. stupeň  ZŠ“. V rámci tohoto  

projektu bylo řešeno kompletní zateplení budov prvního a druhého stupně základní 
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školy, a dále budov tělocvičny a družiny, včetně zateplení střech a včetně kompletní 

výměny oken.  
 

*V polovině července byla zahájena realizace úpravy odpadového sběrného dvora  

v ulici V Domkách. Úprava spočívala v rozšíření venkovní části areálu. 

 

*Do Bezděkových sadů byly instalovány dvě prosklené čekárny a byla opravena silnice 

kolem muzea Merkur. Zastávky naproti sokolovně byly zrušeny. 

 

*V době od 4. 8. do 18. 8. byla provedena výměna oken v druhé polovině radniční 

budovy  čp. 97. 
 

*Od 4. 8. do 10. 8. byl v klášterní zahradě vytvořen symbolický hřbitov lidí, kteří 

zahynuli během současných událostí na Ukrajině. Tzv. „Nebeská setnina“ představila  

107 dřevěných křížů se jmény obětí spolu s osobními příběhy těchto lidí  a putovala 

nejenom po českých městech, ale také po Slovensku. 

 

*V létě navštívil muzeum premiér Ing. Bohuslav Sobotka se svými syny. 

*21. 08. se konal na Hvězdě koncert Police Symphony Orchestra s dirigentem 

Miroslavem Srnou a hostem Ondřejem Rumlem. Vstupné bylo dobrovolné a vybralo 

více než 31 tisíc Kč, které byly předány Nadačnímu fondu Hospital Broumov. 

*V září byla ošetřena střecha Dřevěnky, byly opraveny silnice v ulicích Tyršova  

a U Plovárny – část komunikace ve stoupání od koupaliště směrem k Ochozi.  

*V Hlavňově, v počátečním úseku stoupání cesty na Hvězdu, byla usazena  

dřevoocelová svodidla.  

*12. 9.  odvysílala ČT 1 pořad Toulavá kamera speciál z Policka a Žďárska. Mimo jiné 

bylo zmíněno Muzeum Merkur, stará škola Dřevěnka a Ticháčkův statek v Suchém 

Dole. 

*V neděli 28. září by se dožil sta let obětavý pedagog, učitel hry na housle, a neúnavný 

propagátor dětského sborového zpěvu, pan učitel Karel PETR. K tomuto výročí byla na 

čelní stěně ZUŠ slavnostně odhalena jeho pamětní deska, kterou odhalil jeden z prvních 

"Petrových zpěváčků", polický rodák, kapelník a dirigent Václav Hybš.  

 

*V říjnu byla otevřena dárková prodejna „Krámek za tunelem“ v Hvězdecké ulici  

čp. 12 (vlastníkem domu p. Hájek). Majitelem je pan Michal Šumbera, bytem Police 

nad Met., K Sídl. 289. 

*Ve dnech 10. a 11. 10. proběhly komunální volby. Do funkce starostky byla opět 

zvolena Mgr. Ida Jenková.  Do funkce místostarosty byl zvolen Mgr. Jiří Škop.  

Do funkce radního byli zvoleni: Mgr. Lenka Fulková, Ing. Jiří Vlček, Ing. Josef 

Havlíček, Ing. Jan Pohl, Jan Antl. Zastupitelé:  Ing. Matěj Brát, Věra Kašíková, Jaroslav 

Soumar, Ing. Pavel Scholz, Bc. Martina Váňová, Petr Rutar, Mgr. Karel Nývlt, Marek 

Plný, Karel Klimeš, Ing. Norbert Marel, Zdeněk Pohl, Hana Voborníková, Jiří Seifert. 

 

*V říjnu ukončil svou činnosti ve Vinotéce v Tomkově ulici čp. 71 (vlastníkem domu  
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p. Suchomel) pan Jaroslav Čálek. Vinotéku si pronajala paní Iveta Sodomková 

z Broumova. 

*V říjnu byla započata úprava prostranství před smuteční síní. 

*Ve  Starém parku byly  rozšířeny další cesty. 

*Na hřbitově byla opravena zeď a v  urnovém háji byly opraveny chodníčky. 

 

*Od 17. 10. se konaly 67. Polické divadelní hry. Naši uvedli představení „Kdo je tady 

ředitel“ v režii Jaroslava Součka až v lednu 2015. 
 

*30. 10. 2014 proběhl ve všech zařízeních ZŠ Den otevřených dveří. Široká veřejnost 

tak mohla navštívit mateřské školy, základní školy i školní družiny a prohlédnout si 

nové prostředí školy, které vzniklo po finančně náročné přestavbě. Překvapením byl 

velmi malý zájem rodičů i veřejnosti. 

 

*Dne 22. října 2014 převzaly majitelky Kvíčerovské pekárny spol. s.r.o., paní Helena 

Krtičková a paní Miloslava Vichterová v Rytířském sále Senátu Parlamentu ČR v Praze 

ocenění Česká chuťovka 2014 za výrobek Polický chléb 1200g.  

 

*V listopadu ukončila svou činnost v hospůdce Na Hrázi, kterou pronajímají rybáři, 

paní Kateřina Kolářová z Malé Ledhuje 506. 
 

*V letošním byla přistavěna další skladovací hala v areálu firmy Hauk v ul. 17. 

listopadu. 

 

*8. 11. v Pardubicích zemřel pan Karel Vacek, polický patriot. 26. 5. tohoto roku se 

dožil 102 let. Byl váženou osobností Policka, místopředsedou i předsedou města Police 

nad Metují, muzikantem. Byl posledním zakladatelem Šarkánu. 

 

*12. 11. zemřela paní učitelka Libuše Šulcová, oddaná sokolka, matka praporu. Svého 

času byla ve výboru Místní skupiny Českého červeného kříže. 

*10. 12. zemřel pan Pavel Kubín, dlouholetý organizátor polických trhů – 

Velikonočních, pouťových, Martinských i vánočních.  

 

*Koncem roku ukončil svou činnost v samoobsluze na náměstí pan Purkert, který 

odešel do důchodu.  Prodejnu si pronajala paní Renata Steinerová, která dosud 

v samoobsluze prodávala. 

*Ke konci roku mělo město 4 173 obyvatel. 

 

2015 

 

*Na základě výběrového řízení se novým ředitelem TS stal Ing. Pavel Kalibán. Ředitel 

Ing. Vasil Bučok odešel do důchodu. 

 

*Na začátku roku byla provedena rekonstrukce prostor přízemí v Pellyho domech. 

Informační centrum bylo nově umístěno v prostoru bývalého foyer  a šatny u sálu.  

Šatna je nově umístěna v návaznosti na vstup do sálu. Je zachován pouze jeden vchod 
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do budovy a místo pravých vchodových dveří (z pohledu od radnice) je osazeno okno, 

jak to bylo kdysi. Z bezpečnostních důvodů byl vybudován nový únikový východ přímo 

ze sálu do bočního dvora objektu. Dále navázaly práce spojené s renovací parket  

a malování. Bylo provedeno nové barevné řešení sálu. 

 

*V lednu se upravoval terén pod bývalou cihelnou. 

*7. 1. zemřela dlouholetá členka komise pro obřady a slavnosti paní Dobromila 

Vávrová. 

 

*10. 2., na závěr jarního semestru PUVČ, se posluchači seznámili s posledními třemi 

díly ze seriálu Polický GEN, které natočil pan Miroslav Šolc. Osobnostmi těchto dílů  

se stali Jan Kollert, Josef Hauk a Miroslav Pichl. 
 

*15. 2.  zemřela v DD bývalá dlouholetá pracovnice MěÚ paní Květa Janečková. 

*13. 3. se konal křest další dětské knihy Jaroslava Soumara „Drobečky“ za přítomnosti 

autora Jaroslava Soumara a vydavatelky dr. Evy Koudelkové z nakladatelství BOR. 

 

*V dopoledních hodinách v pátek 20. března  se nad územím České republiky odehrálo 

velmi výrazné částečné zatmění Slunce. Zatmění bylo 70 -75%.  Podobně velké zatmění 

nastane až 12. srpna 2026. 

*V březnu ukončila M. Schirlová ze sídliště prodej dětského oblečení v domě čp. 72 

v Tomkově ulici. Prodejnu otevřela v polovině roku 2014, nyní ji uzavřela.  

Od dubna v tomto obchodě zahájila prodej MYCO MEDICA – medicinální houby. 

 

*Paní Gabriela Exnerová v dubnu uzavřela svou trafiku na Masarykově nám. v domě 

čp. 95. 

*Město pronajalo prostory v přízemí v Zeleném domečku paní Blance Bartoňové, která 

zde provozovala cukrárnu a rychlé občerstvení. 

 

*V  Polici byla nově otevřena výkupna a sběrna kovového odpadu, včetně barevných 

kovů Provozovna se nachází na původním místě bývalého areálu sběrny Stef v ulici 
Ke Koupališti. Sběrnu provozuje paní Eva Švorčíková, K Vodojemu čp.  4. 
 

*V areálu drůbežárny Xaveros, která byla později převedena na firmu Xavergen, si část 

jedné budovy pronajala firma ManMat, která vyrábí postroje pro psy  

a speciální jezdecké potřeby pro koně. Drůbežárna si ponechala líhně, administrativní 

budovy pronajala a prodala. Další budovu si odkoupila firma Microtherm CZ, která  

je zaměřená na strojírenskou výrobu. 
 

*18. 4. členové o. s. Julinka upravili okolí pramene Julinka na náměstí. Odstranili 

porosty, které pramen téměř zakrývaly, vyčistili prostor od naházených odpadků, 

vybrali hlínu z vnitřního kruhu do výškové úrovně paty prameníku, urovnali vnější 

terén, který zatravnili. Vnitřní kruh byl vydlážděn a byly tam zabudované jednoduché 

lavičky.  Provedené úpravy dané místo zviditelnily a vrátily mu jednoduchý historizující 

vzhled, lépe zpřístupnilo prameniště, zamezilo postupnému vlhnutí západní strany 

kašny.  Odebrané araukarity byly uloženy na Správě CHKO Broumovsko, neboť  

se jedná o jedny z posledních exemplářů odolovského zkamenělého lesa. 
 



   

52 

 

*ZM schválilo uzavření Smluv o navázání vzájemné mezinárodní spolupráce  

a partnerství: 

a) mezi obcí Radków a městem Police nad Metují  

b) mezi městem Oleśnice a městem Police nad Metují 

c) mezi městem Swidnice a městem Police nad Metují  

  

*V divadle byly provedeny stavební úpravy. Byl snížen počet sedadel v přízemí 

hlediště, z 16 na 13 řad. Celková kapacita je více než 320 míst k sezení. V prostoru pod 

balkónem byla zvýšena podlaha, aby bylo lépe vidět na jeviště. Dalším opatřením bylo 

vybourání stávající stupňovité podlahy hlediště a její nahrazení šikmou plochou.  

V rámci aktuálních stavebních úprav bylo také po obou stranách hlediště instalováno 

nové LED osvětlení. Součástí prací v hledišti byly též úpravy elektroinstalace,  

a doplnění zvukového zařízení o smyčku pro neslyšící. Z důvodu zvýšení bezpečnosti 

byly zhotoveny a osazeny nové schody vedoucí z hlediště na jeviště.  

 

*Na víceúčelovém hřišti byla  provedena rekonstrukce umýváren a WC včetně 

zásobování teplou vodou, opravy elektrických zařízení a kompletní výmalba objektu. 

Dále bylo do objektu doplněno nezbytné základní vybavení, jako jsou lavice a věšáky. 

Součástí oživení objektu bylo i vytvoření odpočinkové místnosti, kde je umístěna malá 

kuchyňka s posezením. Spolu s ní byla zprovozněna i kancelář správce objektu. 

 

*9. 5.  bylo v muzeu Merkur zřízeno příležitostné výdejní místo, kde bylo provedeno 

razítkování poštovní známky Merkur. Tato známka byla vydána k 90. výročí vzniku 

stavebnice Merkur a byla známkou, která reprezentovala ČR v rámci  mimořádné edice 

poštovních známek s tematikou hraček, kdy každá země EU mohla do této edice 

navrhnout svoji nejznámější hračku. Této akce se zúčastnili významní hosté a mezi nimi 

předseda KDU-ČSL Ing. Pavel Bělobrádek a autor známky Pavel Sivko. 
 

*Město Police nad Metují vyhlásilo soutěž ve vaření zelňačky. Doprovodnou akcí byl 

pěkný farmářský trh a vystoupení mnoha hudebních skupin z Police i okolí.  Atmosféra 

byla pěkná a tento nultý ročník se vydařil. Celou akci vtipně a vkusně slovem provázel 

Jiří Trnovský.   
 

*V červnu došlo na rybníku v Hlavňově k velkému úhynu ryb. Příčina nebyla zjištěna. 

*Hospůdku Na Hrázi v Hlavňově začala provozovat chalupářka paní Valeká Martina, 

která je z  Hradce Králové. 

 

*13. 6 se konala ve městě skvělá velká oslava 25 ti let trvání novodobé ZUŠ. 

Uskutečnil se také Den otevřených dveří v ZUŠ. Na náměstí vystoupily dechové 

orchestry ZUŠ Broumov, z Police a z  Jablonec nad Nisou. Den byl ukončen večerním 

koncertem v divadle ve kterém vystoupili i všichni učitelé ZUŠ. V závěru večera byl na 

pódium pozván dirigent pan Václav Hybš, polický rodák, kterému starostka města  

Mgr. Ida Jenková předala Pamětní list k 80ti letům, kterých se pan Václav Hybš 

v červnu dožil. 

 

*V pondělí 14. 7. zemřel nestor polických hvězdářů pan Jiří Vacek. Polické veřejnosti 

byl známý především jako dobrý harmonikář a zpěvák. 
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*Byla opravena spodní část ohradní hřbitovní zdi. Ohradní kamenná zeď hřbitova z 18. 

století je hodnotnou památkou s dochovanou historickou skladbou.  Naklánějící se část 

zdi v blízkosti studánky naproti hřbitovní kapli byla zpevněna čtyřmi novými 

kamennými pilíři.  
 

*Byla dokončena úprava prostranství před smuteční síní. 

*Byla úprava kanalizace pro č. p. 151, Divadelní klub. 

*Ve starém parku bylo vytvořeno odpočinkové místo. Byl zde umístěn stůl s lavicí. 

*V ZUŠ byla vyměněna okna. 

*V noci z 31. 7. na 1. 8.  se objevil netradiční astronomický úkaz. Nebe rozzářil tzv. 

modrý měsíc - druhý úplněk, který se objevil v jediném kalendářním měsíci.  

První úplněk byl k vidění 2. července. 

 

*V srpnu byla rozšířena stávající terasa před Muzeem papírových modelů (MPMP).  

Kavárna byla vybavena v souladu s příslušnými hygienickými předpisy, sociální 

zařízení pro hosty je v sousedním MPMP, vnitřní kapacita je 12 míst k sezení. V patře  

je prostor využíván k různým akcím a výstavám.  
 

*U příležitosti 95 let kopané v Polici nad Metují bylo 14. srpna  sehráno exhibiční 

utkání mezi starou gardou Spartaku Police a stará garda FC Hradec Králové. Diváků se 

sešlo 300. Police prohrála 3:6. 

 

*15. 8. byla dokončena plynofikace kabin na hřišti. 
 

*Ve věku 63 let tragicky zemřel 18. 8. bývalý fotbalista Police Karel Podhajský st.  

*30. 8. zemřela po vážné nemoci ve věku 51 let bývalá pracovnice MěÚ Šárka 

Seifertová. 
 

*Město prodalo dům se šesti bytovými jednotkami čp. 209 v Nádražní ulici. 

*Letos byly opraveny komunikace  na Radešově a v Pěkově 

*V září proběhlo druhé kolo chemického ošetření interiéru kostela z důvodu likvidace 

červotoče, který byl značně rozšířen v dřevěném zařízení kostela. 

 

*14. 9. zemřel dětský lékař MUDr. Zdeněk Matějka, který téměř celý svůj profesní 

život zajišťoval péči  pro Polici a okolí. 

 

*15. 9. polický horolezec Jiří Pášma zahynul pod lavinou v horské oblasti 

francouzských Alp Pelvoux pod vrcholem hory Dôme de Neige des Ecrins měřící 4015 

metrů. 
 

*28. 9. časně ráno bylo možné vidět jak „Krvavý Měsíc“, tak „Super Měsíc“ neboli 

„Super úplněk“, ale i úplné zatmění Měsíce! Bylo to jediné zatmění, které bylo viditelné 

v celém průběhu. Další bude  v r. 2029. 
 

*MUDr. Marie Kopecká ukončila k 30. 9. 2015 svoji dlouholetou činnost jako obvodní 

lékařka a její ordinaci převzal MUDr. Svatopluk Řehák. 

 

*9. 10. byly zahájeny 68. PDH hrou našich ochotníků „Kdo je tady ředitel“. 
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*14. 10. zemřel bývalý předseda MNV  a dlouholetý aktivní turista Ing. Václav Jirásek. 

*16. 10. zemřel dlouholetý pracovník v DD pan Josef Nentvich. 

 

*17. 10. se konal 1. ročník neoficiálních charitativních závodů v agility konaných 

v Polici Metují na Ostašské ulici. Akce byla zaměřená na sbírku pro opuštěné pejsky 

v útulcích. 

 

*Byla opravena křižovatka ulic Na Bělidle, Dvořákova a ulice Na Bělidle. 

*V říjnu slavila budova Kolárova divadla 75 let. 6. a 7. 10. byl Den otevřených dveří. 

 

*Dne 21. - 22. 11. se konala v Hlavňově brigáda místních občanů na úpravu okolí 

pomníku Žitavce. 

 

*16. 12. se konal Adventní koncert orchestru Václava Hybše se svými hosty. V. Hybš  

tyto koncerty v našem divadle uvádí už řadu let. 

 

*V Kostelní ulici čp. 11 si otevřel prodejnu nápojů pan Jakub Hauschke ze sídliště. 

Prodejna byla po krátké době zrušena. 

*Ke konci roku uzavřel svou stáčírnu vín v Kostelní ulici čp. 7 pan Martinec. 

*Pan Ing. Miroslav Jirásek, obuvník v Tomkově ulici, ukončil ke konci roku svou 

činnost.  

*Svou činnost v restauraci Sokolovna ke konci roku ukončil pan Luděk Ficenec. 

*Na konci roku ukončila prodej květin na náměstí v domě čp. 85 paní Mazačová. 

 

*Ke konci roku mělo město 4 153 obyvatel. 

 

2016 

 
*Od 1. 1. restauraci Sokolovna provozují Karel a Jana Křepelkovi. 

 

*Dne 5. 1. byla na město doručena žaloba Benediktinského opatství v Broumově, které 

se domáhalo určení vlastnictví k souboru nemovitostí na území města. 

 

*3. 2. se konala premiéra autorského muzikálu Sněhová královna. Celý muzikál složila 

a text napsala absolventka ZUŠ v Polici Adéla Kubečková. 

 

*V polickém klášteře se na břehu podzemního jezera a na Ostaši u sluje Českých bratří 

23. 2. točil pro TV Brno do pořadu Déčko jeden díl ze seriálu Tajemství Toma Wizarda 

– Tajemství polického pokladu. 

 

*V březnu se pokračovalo v kácení stromů na náměstí. Důvodem pro výměnu stromů 

bylo zničení dlažby chodníků kořeny stromů. Celá akce byla ukončena výsadbou 

nových stromů a úpravou chodníků. 

 

*9. 3. navštívila naši ZUŠ delegace z anglického Warringtonu. 
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*V březnu zemřel Václav Zítka, dlouholetý pracovník MěÚ a později PDS. 

*28. 3. zemřel po dlouhé a těžké nemoci pan Miroslav Pichl, významný polický  

a regionální historik.  

 

*Pan Bureš v květnu uzavřel svou prodejnu novin a tabáku a sběrnu oděvů a čistírny, 

kterou měl ve svém domě v ul. 17. listopadu 123. 

*Dušan Schreiber „Ouško“ zrušil svou prodejnu s ovocem a zeleninou. V prodejně 

prodává pouze zmrzlinu. 
 

*V květnu byla vybudovaná plocha pro kontejnery za garáží, která je naproti Dřevěnce. 

Bylo upraveno prostranství a byl zde postaven stůl s lavicemi a stojan na kola.  

 

*26. 5. se konal křest knihy „Hlavňov – vesnice pod Hvězdou“. 

 

*30. 5. navštívil naši ZUŠ mládežnický symfonický orchestr „La Bamba Strings“  

ze švédského města Ängelholm, který byl v České republice na koncertním turné.  

Na závěr jejich návštěvy byl uspořádán v Kolárově divadle společný koncert, na kterém 

vystoupil se švédským orchestrem i náš Velký dechový orchestr „Big band“.  

 

*V Pěkově byl promazán čep srdce zvonu na  pěkovské zvoničce. Tím byla odstraněna 

vada zvuku při zvonění. 

 

*V domě  v Tyršově ulici,  kde je v přízemí Pošta, byly opraveny dveře. 

 

*Od 1. 6. byl zahájen provoz v Penzionu 65. Provozovateli jsou Sabina Slavíková a  Jan 

Jirman. Svou činnost v divadelním klubu ukončili.  

 

*4. 6. se „slavnostně“ otevřel objekt zrekonstruovaných dílen AMK. Město se podílelo 

finančně. Velký díl práce odvedli členové. 

 

*V sobotu 11. 6. se konal 1. ročník POLICKÉ ZELŇAČKY. 

 

*Byla provedena obnova kulturní památky „Sousoší Nejsvětější Trojice“, která  

se nachází na začátku Pěkova, nad křižovatkou silnic do Lachova a do Broumova. 

Předmětné  sousoší představuje kamenosochařskou práci neznámého autora  z roku 

1830.  

*V úterý 14. 6. proběhl v  knihovně křest dětské knihy Kaluže. Autorem je učitel 

Zušky, malíř a nyní již i spisovatel Jaroslav Soumar. Je to již jeho 3 dětská knížka.  

*Byla opravena komunikace Ledhujská  a  komunikace na Honech. 

 

*V  Hlavňově se pokračovalo v odborné opravě památného kamene Žitavce.  

*V první polovině července proběhla konečná etapa rekonstrukce místní klubovny 

v Hlavňově , která spočívala ve výměně oken a poté proběhla finální výmalba prostorů. 

Klubovna byla osazena novými svítidly a místní občané provedli v budově ještě pár 

doplňkových úprav.  
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*V červenci proběhla rekultivace prostranství u turistické cedule v Hlavňově za použití 

těžké techniky. 

*Na rybníčku pod bývalou cihelnou se rozmnožily lekníny a jejich květy obdivovali 

lidé z celého okolí. Dokonce o rybníčku s lekníny byla zmínka ve zprávách ČT. 

*Během srpna bylo upraveno i dětské hřiště na fotbalovém hřišti.  

*6. 8. se konal první ročník sportovně-společenské akce pro všechny turisty, kolaře, 

koloběžkáře všech věkových kategorií Kvíčerovskej šmajd. 

*Pellyho park vyzdobily pěkné dřevěné sochy pana Miroslava Kotrče.  

*Muzeum Merkur vystavovalo své exponáty a výrobky v českém olympijském domě 

v Riu na Letních olympijských hrách. Na velkoplošné obrazovce se promítaly i klipy 

firem, které se na LOH  prezentovaly a mezi nimi byl i klip z muzea Merkur. 

*30. 8. Police Symfony Orchestra uskutečnil již 3. benefiční koncert na podporu 

Nadačního fondu Hospital Broumov. Velmi úspěšný koncert byl uveden pod názvem 

„Když se v Polici setmí“. Výtěžek činil 117 259,-Kč. 

*Dne 31. 8. byla dokončena úprava pomníku sv. Jana Nepomuckého v Hlavňově. 
 

*Byla vybudovaná komunikace nad domovem důchodců, která propojila  

ul. K Drůbežárně s ulicí Smetanovou. Silnice je dlouhá 55 m, široká 3,5m a vedle  

je stezka pro cyklisty. Podél je vybudované nové osvětlení s LED svítidly.   

*Bylo vybudované nové sociální zázemí v ZŠ. Souběžně byla provedena regulace 

tepelného zařízení. 

*V mateřské škole na sídlišti došlo k výměně shrnovacích dveří ve všech třídách, 

modernizaci gastronomie v kuchyni a modernizaci sociálního zázemí pro personál. 

Byla nainstalována nová automatická vstupní brána včetně všech zabezpečovacích 

prvků pro maximální bezpečnost. K nové dálkově ovládané pojezdové bráně byla 

namontována i nová vstupní branka.   
 

*120 let organizovaného včelařství na Policku. 

*V první polovině září byla dokončena rekonstrukce chodníku a vozovky v Husově 

ulici.  

 

*Od 25. 9. do 4. 11. se konaly 69 PDH. Polici zastoupili žáci ZŠ se svou hrou 

Výtečníci, kterou s nimi  nastudoval pan učitel Karel Šimek. 
 

*Ve dnech 7. – 8. 10. se konaly volby do zastupitelstva kraje. Hejtmanem se stal lídr 

ČSSD PhDr. Jiří Štěpán. Účast voličů byla velmi nízká. 
 

*Ve středu 12. 10. byla opět zavěšena na vchodem do muzea Vzducholoď. Model 

vytvořili počátkem 90tých let žáci ZUŠ pod vedením učitele Vladimíra Berana. 
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*První ročník Model Cup Police 2016 – modelářská výstava a soutěž plastových  

a papírových modelů se konala 15. 10. na sále Pellyho domů. 

 

*Od 1. 11. byla otevřena zubní ordinace Medical CANNABIS s.r.o. v Tyršově ulici  

čp. 327. naproti pobočce Čs. pošty. Ordinuje MUDr. Jitka Farná. 

 

*14. 11.  nastal největší úplněk  za posledních 68 let. Poslední takový měsíční 

superúplněk byl 26. ledna 1948 a další takový nastane až 25. listopadu 2034.  

 

*15. 11. byl křest velké fotografické knihy Oldřicha Jenky „Policko“ o krásách zdejšího 

kraje. 

*18. 11. se uskutečnil na sále Hasičárny křest knihy polického autora Pavla Frydrycha 

„Zpověď počátku tisíciletí“. 

 

*Město obdrželo od sdružení Euroregion Glacensis ocenění za spoupráci s polským 

příhraničím.  

 

*14. 12. bylo uděleno Čestné občanství  Josefu Haukovi, MUDr. Marii Svatošové  

a  In memoriam Miroslavu Pichlovi. 

 

*V prosinci z bývalého objektu mlékárny byly odstraněny chemické látky a tím byly 

zahájeny přípravné práce na demolici objektů.  
 

*Poličtí sběratelé vydali v prosinci dva typy kapesních kalendáříků a novou zápalkovou 

kazetu s motivem Václava Hybše. 

 

*Paní Marie Seifertová uháčkovala víc než 700 bílých ozdobiček na výzdobu kostela.  

O její práci se zmínil rozhlas Hradec Králové a Česká televize. 

 

*Ke konci roku mělo město 4 104 obyvatel. 

 

 

2017 

 
*16. 1. navštívil naše město hejtman Královéhradeckého kraje Mgr. Jiří Štěpán  

s doprovodem. Cílem byla především prohlídka základní umělecké školy o současném 

stavu budov. 
 

*Počátkem ledna byl odčerpán a zlikvidován čpavek ze strojovny bývalého podniku 

Milpo. Vlastní odstranění stavby bylo prováděno podle dokumentace bouracích prací.  
 

*26. 2. na ČT v pořadu Toulavá kamera byl uveden snímek, který byl natočen ČT 

s polickými lyžaři, kteří provedli diváky lyžařskými trasami kolem Police. Ing. Troutnar 

seznámil diváky s kříži, které jsou na cestě do Vambeřic. 
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*V únoru byl ukončen prodej v obchodě s obuví, textilem  a koženou galanterií,  

na náměstí čp. 82, který provozoval pan Eigel. Prodejnu si pronajal pan Tran. 
 

*Firma Hauk rozšiřuje své výrobní haly. Byly vykoupeny domy čp. 280, 216  a 295, 

které podlehly demolici.  

Původní vlastníci:  

dům čp. 295 – paní Iveta Remešová  

dům čp. 216 – pan Břetislav Řehák 

dům čp. 280 – pan Zdeněk Lokvenc pan Lokvenc tam figuroval někdy od 70. let a 

následně tam s ním byla zapsaná ještě paní Milada Rozsypalová.  

 

*V únoru byl uzavřen krámek „Krámek za tunelem“ v Hvězdecké ulici čp. 12.  

Majitelem byl pan Michal Šumbera, bytem Police nad Met., K Sídl. 289. 

 

*1. 3. zemřel bývalý hejtman ostrostřelecké gardy Zdeněk Fulka. 

*V březnu firma Hauk uzavřela svou  prodejnu keramiky a dekorativního zboží. 

*V březnu byl uzavřen butik BAOBAB v domě čp. 18 na náměstí, který provozoval 

majitel domu Milan Schirlo. Od září si zde otevřel realitní kancelář Reality 11 pan 

Daniel Denygr. 

*29. 3. zemřel velmi oblíbený Mudr. Štěpán Kurský.  V Polici ordinoval dlouhá léta. 

Nejdříve jako závodní lékař pro Vebu  a Kovopol, po privatizaci jako obvodní lékař.  

Ordinaci převzala MUDr. Čelková. 

 

*Radnice zřídila další službu pro občany – mobilní rozhlas, který zlepší informovanost 

občanů. 

 

*Restaurace Na Poště v Tomově ulici čp. 28 je opět dlouhodobě uzavřená a pomalu 

chátrá. Většinou restauraci provozovala společnost KATA Pilníkov.  

 

*Na konci měsíce března bylo pokáceno „sakurové“ stromořadí podél chodníku nad 

parčíkem naproti hřbitovu, kvůli rekonstrukci chodníku a také stromy před klášterem, 

kde později  byly vysazeny růžově plnokvěté třešně pilovité.  
 

*V centru města a na přeložce byla provedena úsporná regulace veřejného osvětlení.   

V březnu byly nainstalované v Bezděkových sadech dvě lampy veřejného osvětlení. 

 

*V dubnu ukončil prodej hraček a sportovních věcí pan Vladislav Havlík. Prodejnu měl 

ve svém domě v Tomkově ulici čp. 72. Prostory si pronajala paní Jana Knejpová  

ze Suchého Dolu, která zde prodává oblečení „z druhé ruky“ – Second Hand Store. 

 

*Dne 4. 4. začaly  probíhat práce na stavbě kanalizace v místní části Záměstí. Stavba 

byla dokončena do 30. 11. 

 

*7. 4. zemřel dlouholetý člen AMK Jiří Chaloupka. 
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*Krčma se přejmenovala na Klub pohodářů. 

 

*V ulici V Domkách (za TS) byla odstraněna stáj, kterou si postavili v létě 2005 paní 

Tučková a řed. ZŠ Karel Nývlt. U stáje byla pastvina, kde se koně pásli a procházející 

se těšili pohledem na ně. V roce 2010 Tučkovi své koně přestěhovali do Adršpachu, kde 

Tučkovi nyní žijí a druhý majitel chov koní ukončil. 

 

*Penzion Adler koupili Jan a Adéla Pěčonkovi. Adéla Pěčonková, za svobodna 

Hamplová, pochází z Police nad Metují. 

 

*Dne 10. 4. byla zahájena generální oprava komunikace II/303 – tzv. průtah obcí 

Pěkov, a to v úseku od křižovatky pod Ostašem po restauraci U Laudona! 

Investorem stavby byl Královéhradecký kraj.   

 

*Po dobu mateřské dovolené ředitelky muzea Bc. Martiny Váňové byl radou schválen  

vedoucím na dobu určitou Pavel Frydrych, bytem Pod Havlatkou 322, s účinnosti  

od 20. 4.  

 

*Na Nebíčku byl v boudě opraven strop a během května bylo provedeno odvodnění 

kolem boudy.   

*V kanceláři správce víceúčelového hřiště byla provedena výměna oken a parapetů, 

obklady  a nátěr fasády 

 

*Byla provedena obnova vstupní části ohradní hřbitovní zdi. Tato kamenná zeď z 18. 

století je hodnotnou památkou s dochovanou historickou skladbou, a z tohoto důvodu  

je také zapsána v Ústředním seznamu kulturních památek ČR. Jednalo se o spodní část 

zdi s velmi různorodou skladbou u vstupu do hřbitova a v úseku mezi hřbitovem  

a klášterní zahradou.  

 

*V dubnu byla zahájena generální oprava komunikace v ulici Na Babí, a to v úseku  

od Komenského náměstí po křižovatku ulic Ledhujská a Bělská. V rámci stavby došlo 

nejen ke kompletní opravě povrchu komunikace, ale i k opravám chodníků, úpravě 

komunikace před školou (autobusové zálivy, parkovací stání), úpravě křižovatky před 

Krčmou a úpravě křižovatky ulic Ledhujská a Bělská, včetně kompletní rekonstrukce 

mostu přes Ledhujku a rekonstrukci veřejného osvětlení ul. Na Babí. Na konci září byla 

zrekonstruovaná komunikace Na Babí slavnostně otevřená.  

 

*10. 5. byla zahájena  rekonstrukce a přístavba ZUŠ.  

 

*V Brandejsově ulici byly prodány stavební parcely čtyřem žadatelům. Na podzim  

se budovala infrastruktura.  

 

*Byla zřízena obecní hrobka z opuštěného hrobu, který byl upraven.  

 

*13. a 14. 5. se oslavovalo pěl let Muzea papírových modelů.  
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*12. – 14. 5. oslavil Automotoklub 65 let od svého založení  uspořádáním Poháru 

České republiky v minikárách. 

 

*DD slavil 80. výročí založení. Oslava byla spojena se dnem otevřených dveří pro 

veřejnost. 
 

* V letních měsících probíhaly v divadle drobné opravy a další práce: bylo přebroušeno 

a natřeno jeviště, upravena promítací kabina (elektrorozvody, rozvody kabeláže 

techniky atd.), která fungovala v provizorních podmínkách po vystěhování původních, 

již historických promítaček  na filmy 35 mm. Vylepšeno bylo i zázemí v šatnách pro 

herce. Technické služby zajistily opravu vstupního schodiště  k Divadelnímu klubu  

a opravu střechy na divadle. Bylo nainstalované  nové ozvučení. 

 

*V létě začala rekonstrukce budovy hasičské zbrojnice v Radimovské ulici.  

 

*15. 7.  firma Pejskar oslavila 130. výročí od založení. 

 

*V srpnu se v Pellyho domech konala výstava Polického fotokroužku, který  

si připomenul 90. narozeniny. Výstava byla věnována zemřelému Jindřichu Blažkovi  

a byl vzpomenut i nestor černobílé fotografie Oldřich Jenka st. od jehož úmrtí uplynulo 

20 let. 

*Muzeum papírových modelů získalo v srpnu zlatý certifikát jako třetí Muzeum 

v České republice a jako první v Královéhradeckém kraji. 

 

*Ladislav Kudláček a Jiří Hampl získali plaketu „Osobnost fotbalu“, kterou přebrali  

na slavnostním setkání v Náchodě.   

 

*11. 8. zemřel Bedřich Erben, který  byl výraznou osobností listopadových událostí 

roku 1989, vedoucím příspěvkové organizace technické služby, tajemníkem Spartaku, 

funkcionářem  a příznivcem hokeje i kopané.  Jeho práci ocenil Výkonný výbor České 

unie sportu. 

*26. 8. zemřel Doc. RNDr. Bohuslav Strauch,  který  byl polickým rodákem, skautem, 

členem PTP, vědcem, vysokoškolským profesorem. 

*11. 9. zemřela učitelka Emilie Pfeifferová, která  byla dlouholetou členkou Komise  

pro obřady a slavnosti. 

 

*15. 9. se sešli na CHKO chovatelé ovcí z celého Broumovska a protestovali proti 

ochraně vlků, kterých je na Broumovsku čím dál víc a způsobují chovatelům velké 

škody na ovcích. 

 

*9. 10. bylo mohutným jeřábem s 38 metrů vysokým ramenem odstraněno staré čapí 

hnízdo z komínu bývalé keramičky p. Hauka  a položeno hnízdo nové. 

 

*V září byla dokončena rekonstrukce spodní části klubovny v Hlavňově. 

 

*10. 10., v rámci Dne otevřených dveří, byla zahájena výstava, která připomněla 77 let 

existence budovy divadla a 140 let ochotnického  souboru. 



   

61 

 

70.PDH byly zahájeny 13. 10. a ukončili je 25. 11. poličtí ochotníci hrou  HRÁČI. 

 

*Na podzim bylo započato odbahnění  Hlavňovského rybníku. Nejdříve byl proveden 

výlov, pak se provádělo odbahnění 

 

*Ve dnech 20. a 21. 10 proběhly volby do poslanecké sněmovny. V Polici  

byla na prvním místě strana ANO, která volby vyhrála.  

 

*V říjnu byla starostka Mgr. Ida Jenková byla vyznamenaná za mnohaletou podporu 

přeshraniční aktivní spolupráce s Polskem  při příležitosti  13. ročníku Swidnického 

gryfu.  

 

*V noci z 28. 10. na 29. 10. se přehnala Českem bouře Herwart. V mnoha krajích 

způsobila velké škody, vichřice strhala elektrické vedení, vyvrátila mnoho stromů  

a způsobila i škody na majetku. V lese na Klůčku, na Hvězdě  i v jiných lokalitách byly 

rovněž vyvráceny stromy a bylo poškozeno elektrické vedení. 

 

*Na podzim proběhla oprava Komenského náměstí. Byla provedena úprava křižovatky  

a přechody. V polovině listopadu proběhlo položení asfaltového povrchu s následným 

dlážděním žulové mozaiky okolo Selendrova sloupu.  

 

*V listopadu bylo Muzeum papírových modelů opravoveno  a rekonstruováno.   

 

*Na podzim ukončili prodej v papírnictví na náměstí manželé Němečkovi. Od listopadu 

prodejnu otevřel pan Flok z Broumova.  

 

*Společnost Moneta Money Bank a.s. ukončila nájemní smlouvu na nebytové prostory  

v budově čp. 97, Masarykovo náměstí. Banka ukončila činnost v těchto prostorách  

22. 12. V Polici působila od 1. 10. 1998. Bankomat byl demontován ke dni  

30. 4. 2018, kdy nájemní smlouva byla ukončena. 
 

* MUDr. Kučerová odešla do důchodu a její pacienty převzal MUDr. Svatopluk Řehák. 

 

*3. 11. bylo uděleno Čestné občanství města Police nad Metují panu Doc. RNDr. 

Bohuslavu Strauchovi, CSc., bývalému pedagogovi  přírodovědecké fakulty Univerzity 

Karlovy. Ve své publikační a přednáškové činnosti se věnoval nejen svému vědnímu 

oboru, ale také skautingu a dění na Broumovsku, Policku a Náchodsku. Narodil se 

v Polici, kde patřil k zakladatelům polického Skautu a působil pod přezdívkou 

„Grizzly“. Cenu Čestného občanství Police nad Metují  převzal syn Bohumil Strauch.  

 

*19. 12. byla na sále Pellyho domů představena kniha „Pověsti z Policka - o kraji mezi 

Ostašem, Hvězdou, Borem a řekou Metují“. Přítomní se mohli seznámit  

se známými i zapomenutými texty Antonína Krtičky-Polického (1880-1952). Od jeho 

smrti uplynulo už 65 let, přesto tento polický knihař a knihkupec, sběratel lidových 

povídaček a spisovatel, regionální patriot  a nadšený  průvodce zanechal v našem městě 

výraznou stopu. Knihu Michal Bureš vydal ve svém žďárském nakladatelství Pod 

Ostašem. 
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*Ke konci roku mělo město 4 090 obyvatel. 

 

2018 
 

*Ve dnech 12. a 13. 1. se konaly prezidentské volby. 26. a 27. 1. se konalo druhé kolo 

voleb, ve kterém těsně zvítězil stávající prezident Miloš Zeman. V Polici a v celém 

Královéhradeckém kraji měl nejvíce hlasů Jiří Drahoš. 

 

*9. a 10. 1. navštívil město sedmičlenný tým mezinárodního projektu Erasmus. 

 

*6. 2. se konala ustavující schůze spolku polických ochotníků. Bylo odsouhlaseno 

založení Divadelního spolku Kolár Police nad Metují a byly schváleny Stanovy spolku 

a zvolen statutární orgán. Tím je Výkonný výbor spolku ve složení: Ivana Richterová, 

Jiří Škop, Jiří Trnovský a Petr Scholz v čele s předsedou Jaroslavem Součkem. 

Tím bylo navázáno na mnohaletou tradici ochotnického divadla v Polici a na činnost 

původního spolku, který byl oficiálně zaregistrován již v roce 1877. 

 

*Firma Viridium zprovoznila novou on–line meteostanici, která je umístěna na sídle 

firmy v Tyršově ulici. Data by měla být zaznamenávána až pod dobu 10 let.  

 

*V Pěkově byla provedena výměna přístřešků čekáren na autobusových zastávkách  

a byly doplněny lavičkou se sedáky. 

 

*Od počátku roku pokračovala výstavba inženýrských sítí v Brandejsově ulici, na jaře 

se již začalo stavět. 

 

*Na jaře byla opravena kanalizace u přístavby DPS. 

 

*U křižovatky u Adleru bylo instalováno LED solární svítidlo.  

 

*18. 3. proběhla krajem vichřice, která i na Policku způsobila velké škody. V lesích 

bylo mnoho vyvrácených stromů, které zčásti suchem, zčásti poškozením kůrovcem, 

nevydržely nápory větru. Poškozena byla i Křížová cesta. K vyvrácení stromů došlo na 

mnoha místech Policka. Stromy padaly i ve Starém parku, kde padající strom poškodil 

zábradlí. 

 

*Od 12. do 20. dubna probíhala v Muzeu papírových modelů výměna oken. 

 

*V dubnu začaly opravy chodníku před klášterem. Technický stav chodníku a cest před 

kostelem byl z hlediska bezpečnosti chodců špatný. 

Bylo instalováno nové osvětlení kostela. Vertikální a akcentové osvětlení soch před 

kostelem bylo provedeno jednotným typem zemního LED svítidla Philips s možností 

nastavení úhlu nasvícení, vstupní portál byl nasvícen zemním svítidlem, obojí  

v jednotné teple bílé barvě světla. 

 

*Mimořádný nález se podařil amatérskému „hledači“ Petru Kaněrovi, který pomocí 

detektoru kovů při vycházce v okolí Machova nalezl sekerku ze starší doby bronzové, 
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z unětické kultury starší doby bronzové kolem r. 1800 př.n.l. což je v těchto okrajových 

výše položených oblastech velice vzácná záležitost. V posledních sto letech to je druhý 

podobný nález na Machovsku.  Před pěti lety našel podobnou lalokovou sekerku 

městský strážník Petr Zima.  

 

*Byla dokončena rekonstrukce komunikace II/303 - průtah obcí Pěkov. Byly 

vybudované nové chodníky. 

 

*Kolem plotu víceúčelového sportoviště byla provedena úprava. Zarostlý příkop byl 

odbagrován, zavezen kvalitní zeminou a osázen levandulí. 

 

*Parkoviště na místě bývalého MILPa bylo v květnu dokončeno. Osázení stromy, nové 

osvětlení pro druhou polovinu parkoviště naproti ELPOLu, úprava travnatých pásů.  

Na podzim byly uprostřed vysazeny dva stromy. 

 

*Na konci dubna opět hasiči, skauti a někteří dobrovolníci stavěli májku. 

 

*9. 5. se konal již 43. ročník Polického vandru. 

 

*21. května byli v Praze Nadací Via letos už po 21. oceněni ti, kteří pomáhají druhým.  

O vítězích rozhodovala veřejnost svými hlasy v online hlasování. V kategorii Mladý 

srdcař obdržela nejvíce hlasů Petra Soukupová, která v 15 letech založila orchestr pro 

mladé Police Symfony orchestra a jeho prostřednictvím pomáhá na Broumovsku. 

Zároveň tato Mladá srdcařka získala speciální Cenu veřejnosti, kterou zaštítila Česká 

televize, za největší počet hlasů ve veřejném hlasování. 
 

*V sobotu 9. 6. se již počtvrté konala akce Polická zelňačka. 

 

*Dne 12. 6. započaly stavební práce na Záměstí. V první fázi rekonstrukce zemní práce 

probíhaly v ulici V Rokli, Ke Strážnici a Malý Rynk.  

 

*20. června byla vydána česká známka k 100. výročí československé poštovní známky. 

 

*22. 6. se konal Den otevřených dveří nově opravené hasičské zbrojnice.  Oslavovalo  

se 150 let založení hasičského sboru. 

 

*23. 6. se konal Běh z Police do Police – 9. ročník. 

 

*Na hřbitově byl dodlážděn chodník mezi bránami a kaplí. Pomník legionáře byl 

upraven. Písmo na soklu i na originále bylo vyzlaceno. Povrch kamene byl konzervován 

zpevňujícím a hydrofobním prostředkem. Pro dotvoření scenérie byla vysazena zelená 

stěna z buxusu. Byla opravena podezdívka mezi branami, z dotace byly 

zrekonstruované kruhové schody s plůtkem u studánky. Nad kontejnerem byly zasazeny 

túje. Před hřbitovem byly vysazeny nové stromy. Byly nainstalované čtyři vodovodní 

sloupky. 

*Od jara probíhala oprava silnice v Ostašské ulici. 
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*14. 7. se konal 32. ročník Běhu na Hvězdu. 

 

*V  divadle  byly v létě provedeny úpravy. Proběhl generální úklid a vyklizení 

plechového skladu vedle divadla. V samotné budově divadla byl vyklizen prostor pod 

bývalým orchestřištěm. Zde vznikl prostorný sklad, který bude sloužit zejména pro 

ukládání technické vybavení i pro věci ochotnického souboru Kolár. 

Proběhly drobné úpravy šatny, kde byly odbourány sloupy mezi věšáky, které ztěžovaly 

práci obsluze šatny a zmenšovaly prostor pro odložení kabátů.  

V duchu historické fotografie, ze slavnostního otevření divadla v r. 1940, proběhlo 

svépomocí vymalování hlavní části foyer. 

 

*Na dětském hřišti na sídlišti byly vyměněny lavičky a pod nimi byly položeny 

plastové zatravňovací mříže. 

 

*V Pěkově byla realizovaná 2. etapa obnovy kulturní památky „Sousoší Nejsvětější 

Trojice“, která se nachází na začátku Pěkova, nad křižovatkou silnic do Lachova  

a Broumova.  

 

*V boudě na Nebíčku byla položena nová podlaha. 

 

*4. 8. se konal 10. ročník akce „Petrovické zatáčky“. 

 

*V srpnu byla dokončena oprava kuchyně v MŠ - nově zrekonstruovaná kuchyně  

a přípravny. Nové přívody vody, kanalizace, elektriky a částečně i topení. Na závěr byly 

opraveny také přilehlé „sociálky“ pro letní provoz školky. 

 

*Polická pouť proběhla tak, jako každý rok 2. srpnový víkend. 

 

*18. 8. zemřel  P. Marian Lewicki, který na Policku sloužil od r. 2000. Dne 25. srpna 

proběhlo ve farním kostele Nanebevzetí P. Marie, na místním hřbitově a v areálu 

kláštera v Polici n. M., poslední rozloučení. 

 

*Od 1. srpna byl novým administrátorem ustanoven pro farnost Police n. Met., 

Bezděkov a Machov  ThLic Mgr. Jaroslaw Furtan, Ph.D. 

 

*Nad klášterem byla opravena další část střechy včetně nových komínů. 

*Někteří nájemníci, kteří v části kláštera od zahradnictví bydleli, se museli odstěhovat.  

 
* Klub českých turistů slavil 130 let. V Polici nad Metují byl založen 8. 9. 1899. 

 
*Paní Chaloupková odstoupila z funkce jednatelky Dobročinného fondu pro pozůstalé, 

který má svou tradici. Tuto funkci vykonávala 15 let. Novou jednatelkou byla zvolena 

paní Věra Kašíková. 
 
*11. 9. byl slavnostní Den otevřených dveří v nově přistavěné a opravené ZUŠ. 

 

https://www.facebook.com/kolarovodivadlo/?fref=mentions&__xts__%5B0%5D=68.ARC_Ez3uKKgVsL6u8652e_kwwOjDxgQ8pZALV5EOnD-V35M6jpy7-r5v0JkkDGs5nz4BJCe3Ln4ctZeYqR7RVqdwuWEo9936z9JfYyf2QJKGS6MpVYlZPxduaTWxXtxyC-zawgv8RbJf5cDxUS_EuqV18pXnF6ppre7UDihAMHScQKSxPgzTDJA_5nOlV6ilP_uxKNjIZdM1GWeBodni0Sg7FUWzYjiOybMhfPV18A&__tn__=KH-R
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*15. září  byl zahájen provoz v nové městské kompostárně v ulici V Domkách. 

 

*Starostka Mgr. Ida Jenková, která v letošním roce dovršila svých 60 let, byla  

v nominaci 9. ročníku celonárodní soutěže Žena regionu. 

 

*Komunální volby společně se senátními se konaly ve dnech 5. a 6. 10.  

5. 11. se konalo ustanovující zasedání nového zastupitelstva. Starostou byl zvolen Ing. 

Jiří Beran (Sdruž.pro rozvoj města), místostarostou zůstává Mgr. Jiří Škop (ODS),  

který je zároveň určeným zastupitelem pro územně plánovací činnost. 

Rada města: Jan Antl (ODS), Olga Landová (Sdruž.pro rozvoj města),  Ing. Jiří Vlček 

(Sdruž.pro rozvoj města), Mgr. Eva Kašparová (Sdruž.pro rozvoj města). 

a Mgr. Jaroslav Souček. 

Zastupitelé: 

Ivan Konečný (Nezávislí), PharmDr. Ingrid Denygrová (Nezávislí), Tomáš Horák 

(Nezávislí), Ing. Matěj Brát (Sdruž.pro rozvoj města), Ing. Jan Pohl (Sdruž.pro rozvoj 

města), Ing. Jan Pohl (Sdruž.pro rozvoj města), Ing. Josef Havlíček (Sdruž.pro rozvoj 

města), Ing. Ph.D. Pavel Žák (Sdruž.pro rozvoj města), Marek Plný (ČSSD), Michal 

Mucha (ČSSD), Radek Starý (ČSSD), MUDr. Adéla Hažmuková (ODS), Petr Rutar 

(ODS), Mgr. Martina Váňová (ODS). 

 

*Ve středu 24. října v 17 hodin v Bezděkových sadech byla zasazena Lípa svobody. 

Pak se občasné přemístili před radnici, kde byla vzdána pocta a vzpomínka obětem 

velké války. Pietní akt pokračoval na místním hřbitově  

u pomníku legionáře. Od 18.30 hodin v Kolárově divadle proběhl komponovaný 

program Slavnostního večera ke 100 výročí vzniku republiky. Byl zde promítnut GEN 

Václav Hybš, který natočil amatérský polický filmař Miroslav Šolc, který slaví úspěchy 

v různých soutěžích. Václav Hybš 3. května oslavil třiaosmdesáté narozeniny.  

 

*17. 11. Tělocvičná jednota Sokol Police nad Metují oslavila 150 let od založení sokola 

v Polici nad Metují slavnostním cvičebním odpolednem.  

 

*3. 11. se konal na náměstí Svatomartinský trh. 

 

*V listopadu byl zrušen obchod Milana Schirla Skrblík. Prostory byly upraveny  

na výstavní galerii fotografií. 

Ve stejném domě, jehož majitelem je Milan Schirlo, byla uzavřena pobočka realitní 

kanceláře Reality 11. Přestěhovaná byla do domu Husova 330 (dům vedle bowlingu). 

 

*V Kostelní ul. čp. 5 byl zrušen obchod s domácími potřebami a elektrickými 

kuchyňskými spotřebiči Univerzál. 

 

*Na náměstí v domě čp. 97 byla otevřena prodejna pizzerie PIZZA LORENZO, která 

patří společnosti Nova apartmány, Praha 5 – Michle.  

 

*Od 30. 11. – 2. 12.  se konalo 55. Zimní táboření na Hvězdě. 

 

*2. 12. na náměstí přišel Mikuláš s andělem a čertem a v 17 hod. se rozsvítil vánoční 

strom. 
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*12. 12. se na náměstí sešli lidé, aby si společně zazpívali koledy s hudební skupinou 

Damtrio. 

 

*23. 12. žáci ZUŠ předvedli Vánoční  vytrubování  a skauti přivezli Betlémské světlo. 

Koncert se konal také o půlnoci v kapli na Hvězdě. 

 

*Od 17. 12. byla v Zeleném domečku otevřena nová kavárna Krafárna. Provozuje ji 

paní Radka Hanušová z Velkých Petrovic. 

*31. 12. se konal tradiční „Silvestrovskej vejšlap“. 

 

Počet obyvatel:  

Pěkov 255, Hony 56, Hlavňov 153, Radešov 68, Police 3535 

Počet odstěhovaných:  

Hlavňov 3, Hony 1, Pěkov 4, Radešov 0, Police 82     

Počet přistěhovaných:   Hlavňov 3, Pěkov 2, Hony 1, Radešov 0,  

Police 89                                     

Počet narozených: 

Hlavňov 2, Pěkov 2, Hony 1, Radešov 0, Police 24                                         

Počet zemřelých: Hlavňov 1, Hony 0, Pěkov 2, Radešov 1,  

Police 53         

                             2019 
 

*V sobotu 5. ledna zemřela po krátké nemoci Jana Čekalová. Pracovala jako vedoucí 

živnostenského úřadu, poté jako administrativní pracovnice.  

 

*12. 1. uspořádal  Milan Schirlo v Pellyho domech přednášku  o medicinálních houbách 

a tradiční čínské medicíně. Dostavila se víc jak stovka zájemců. Rovněž o exkurzi ve 

výrobně bylinných tinktur YaoMedica v Tomkově ulici byl velký zájem. 

 

*Muzeum papírových modelů má jako jediné muzeum v Královéhradeckém kraji 

certifikát Baby friendly. Martina Váňová – Frydrychová spolu s manželem dokázali 

vytvořit z tohoto zařízení pozoruhodné centrum, kde se dají zhlédnout velmi zajímavé 

exponáty a navíc se zde připravují různé zajímavé akce pro děti. 

 

*Mgr. Jan Tůma, který zajišťoval muzeum a Dřevěnku nastoupil do funkce zástupce 

ředitele Muzea Náchodska. Na jeho místo nastoupila Drahomíra Večeřová z Hronova. 

 

*Od čtvrtka 14. února do neděle 17. února se v našem městě konala významná turistická 

akce s mezinárodním přesahem - Zimní sraz českých  a slovenských turistů. Součástí 

srazu byl i bohatý doprovodný program, na kterém se podíleli všichni organizátoři   

a spolupracovníci. Kromě hlavního pořadatele Petra Scholze, přivítal turisty 1. 

náměstek hejtmana Královéhradeckého kraje pan Martin Červíček a za město Police 

nad Metují starosta Ing. Jiří Beran a místostarosta  Mgr. Jiří Škop. 

 

https://www.facebook.com/YaoMedica/?__tn__=KH-R&eid=ARDcersEhi2qBrDZFTOZT0xI8-688dBPIg_HhIQoJvIY_rsRoccJ39-M3piwjWF1cc2GSWSN8o2fQTqI&fref=mentions&__xts__%5B0%5D=68.ARByKwmc0Qu6tXZkm8b9TBu4mnUiVz8pnP8VMvDrhAKRHzOXGGyyq8lLQLSrOH7hm8I1RSqdjtb-kXbSRdkGy_kCYfUJnXmTKm6oEKkIKUvlaowxybcAnUdhBiSlTgD10-sU5JAn1AsPSS5aBf_ZZc70vQCGHkfVx_3Z7YNOeaHN0FLL_k_pmektlxiVk9yHKIhi7pxSyW_SJLhgKvN8qE56imEAV1GUoIjeksITuFr-V0F0sOhVpj4Lfhv49WfzWNqSx2egXsu0K2SEKGHY9PivaH72-dYSkBXkyh7mh9091iymPJjhNsnJnyLP0rNZL99Cc4qY3hTlxHHS4H4seh8kNfRARGR5ychqapQi_Ygt6l-7Cz7I1SLzMz6AL77CPqU6C7vicPGh4hmM6mViRKHMkTAzWeBbgn-4E--ji6ne_c-zEE2BYr4sjme-JhTPFXfsperpvqz0HFbpnuKafyTMmA2xmHahAMcP1FgtjS2IIHyBCmnhsUOBBWJDr_YLXu9XnHi7YrYLsfBVTLQIf5s
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*Jaroslav Soumar polický výtvarník, učitel na základní umělecké škole, malíř, 

spisovatel, horolezec… Výstava jeho práce pod názvem Výlety do snů byla zahájena  

7. 3. v Zeleném domečku. Vedle obrazů „jen“ pro potěšení byly zde zvětšené ilustrace  

k plánovanému Slabikáři a obrazy ze skal.  

 

*V průchodu pod radnicí byl na jaře umístěn externí defibrilátor, který je přizpůsobený 

k tomu, aby mohl být využíván veřejností v akutních případech. Defibrilátor byl 

využíván  ke kardiopulmonální resuscitaci a jsou jím vybaveni hasiči  a policie. Police 

se tak řadila k několika málo městům v ČR, kde jsou přístroje běžně rozmístěny. Na 

podzim byl defibrilátor odcizen!! 

 

*Na jaře byla zrekonstruovaná Kvíčerovská prodejna na náměstí. 

 

*Prodejna drogerie TETA, která je v domě čp. 404,  byla rozšířena a upravena. 

 

*Prodejna s použitými oděvy Diakonie byla přestěhovaná z prostor na Komenském 

náměstí č.p. 2 do Kostelní ulice čp. 5, kde bývala prodejna domácích potřeb Univerzál. 

 

*Prodejna s chovatelskými potřebami Marcely Součkové  byla z Tomkovy ulice čp. 27 

v dubnu přemístěna na Komenského náměstí do nové přístavby vedle prodejny knih, 

papírů a hraček  Jiřího Kohla 

 

*Ve dnech 21. – 24. března  se v našem městě opět konal Mezinárodní festival 

dokumentárních filmů o lidských právech JEDEN SVĚT. 

 

*V březnu proběhl celou republikou orkán Eberhard, který napáchal velké škody. 

V lesoparku na Žděřině vyvrátil několik stromů, které poničily vedení veřejného 

osvětlení, v Pěkově u autobusové zastávky padající strom poničil lampu veřejného 

osvětlení a dopravní značku. Veškeré škody likvidovali pracovníci technických služeb. 

Ve „starém parku“ bylo poničeno zábradlí. 

 

*Od 1. dubna do 30. června  probíhala rekonstrukce  silnice v úseku Bukovice – Pěkov, 

a to za částečné uzavírky (provoz byl řízen světelnou signalizací). 

 

*13. 4. se konal na náměstí Velikonoční trh a v Dřevěnce byla výstavka s velikonoční 

tématikou. 
 

*V dubnu byla započata realizace projektu  „Opatření ke zvýšení bezpečnosti silničního 

provozu v Polici nad Metují - Komenského nám. a autobusové nádraží“. Provedla ji 

firma SMI-ČR GROUP s.r.o. Broumov. Stavební úpravy se týkaly jednak míst pro 

přecházení v ulicích Nádražní a 17. listopadu, dále zvětšení chodníkové plochy před 

vstupem do jídelny v Pellyho domech  a úpravy šířky místní komunikace v ul. 17. 

listopadu. 
 

*22. duben je celosvětový svátek našeho životního prostřední, nazývaný Den Země. V 

Polici  se nejprve  vydali uklízet dobrovolníci pod vedením sdružení Julinka, pak 

následovala jedna soukromá aktivita místních manželů Horkelových. Uklízeli také žáci 

polické základní školy se svými učiteli a  skauti. 
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*Film Miroslava Šolce  "Tam kde byl rybník" (vznik koupaliště v Polici)  postoupil  

z krajské přehlídky do celostátní v Ústí nad Orlicí. 

 

*25. 4. se konala v Zeleném domečku  vernisáž obrazů pana Jiřího Kollerta a fotografií 

Štěpána Horáka (člen letopisecké komise  a fotodokumentarista kroniky). Výstava  se 

jmenovala „Světem skal“.  

 

*30. 4. hasiči, skauti a ostatní postavili májku, kterou hlídali po celou noc.  

 

*V sobotu dne 4. května  pořádala farnost Police  n. M. tradiční MÁJOVOU POUŤ do 

Vambeřic v Polsku. Putovalo se pěšky po historické „Vambeřické poutní cestě“ 

krajinou Policka, Broumovska  a Radkovska. 

*V květnu radnici navštívil poslanec Pavel Bělobrádek, se kterým vedení města 

diskutovalo nad některými současnými problémy a probíralo současné novelizace 

zákonů nebo přestupková řízení. 

*15. května proběhl  již 23. ročník celonárodní veřejné sbírky Květinový den  

s označením Český den proti rakovině 2019. Tradičním symbolem sbírky je žlutý květ 

měsíčku lékařského, barva stužky u kytiček bude letos meruňková. Kvítek byl opět 

nabízen za minimální příspěvek 20 Kč. 

  

*Ve dnech 24. 5. a 25. 5. se konaly volby do Evropského parlamentu. 

 

*26. 5. proběhly historicky první farní volby do pastorační rady farnosti, která byla 

slavnostně ustavena na období 2 let. Jejími členy byli zvoleni: Jan Troutnar, Kateřina 

Nekvindová, Karel Vacek, Jiří John, Petr Verner a Antonín Hubka. Dalšími 

jmenovanými členy jsou Milan Schirlo, Hana Kohlová, Pavla Vítová, Eva Skálová, 

Tomáš Weissar a Martin Kujínek. 

*Zastupitelstvo města podpořilo v rámci projektu Adopce významných hrobů adoptovat 

hroby osobností, které měly vztah k Polici nad Metují - Hanuše Wihana a Jana Bezděka. 

*Koncem měsíce května byla zahájena rekonstrukce části střechy radnice nad čp. 97, 

kde je Kvíčerovská prodejna. Práci provedla firma TESMEN s. r. o., Olešnice 191 

z Červeného Kostelce. Celkové finanční navýšení činí 149.005,- Kč bez DPH, tj. 

180.296,05- Kč s DPH. Byla vyměněna střešní krytina a rozšířen počet sněhových 

zachytávačů a odvětracích komínků, odvětrané okapní hrany a montáž nových okapů a 

svodů. V průběhu realizace bylo rozhodnuto také o výměně části podlahy, která byla ve 

velmi špatném stavu.  

*Pěvecký sbor Studánka se 31. 5. zúčastnil mezinárodní soutěže Svátky písní Olomouc, 

kde získal stříbrnou medaili.  

*V pátek 31. 5. a v sobotu 1.6. proběhl v celé České republice již třetí ročník akce ZUŠ 

Open, což je celostátní happening základních uměleckých škol ve veřejném prostoru. 

Naše ZUŠ se již tradičně zúčastnila této akce v pátek 31.5. několika aktivitami ve 

https://www.facebook.com/adopcehrobu/?__tn__=K-R&eid=ARCjsIDEg6TUZENA0wdQJtPptpykMiFryFSwUO866k6rtD1QNZMD7LWXfvKRUn259VOoqylA98VBOOET&fref=mentions&__xts__%5B0%5D=68.ARDLJsC3Sa5r4I7Rcphg5VKPNAjDga8VgDBM82oHCiCNXeNZ2aDNLLo3fIz6Tb7fNv2c_3JfKGJ1_f-jvQw3-czjYo7UOZXabQuBTO5r960MNXZzUjJKEC2mgCNJtJTWGYeCWp1rTx6HMeNFaRboALiS9q36GAixvEDMn9EbKR7ZTRtrDdFnOkWHm3UaI--OKu9WZh5sWMafbQneC80kxUi5LkJDONPoJpUxr9wEy-ixfhgcXaiy-tT_s4ijMxefwBBbbwWdQohHLosogQSPdxGcx7cd2N09N_FOwjl6cPoIf2FYDNyLe6WOyx1eX_0t8k1Zz7jfpcHPmTrNEeUgMWzyXpuz9EkbJIwyqFQlbiDBWo6ne8RkvYbmbw
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městě: V Pampers parku naproti hřbitovu  opět probíhal bubenický workshop „Bubnuje 

celá Police“. Na náměstí se prezentoval výtvarný obor  „instalací výtvarných objektů a 

tvořivou dílnou u kašny“, a hudební obor opět zajistil „Klavír na náměstí“. Celý 

program byl ukončen koncertem Bigbandu v 19 hodin v koncertním sále ZUŠ.  

*31. 05. byla na  hřišti uspořádána první schůze, kde se rozhodlo o  obnovení polického 

„B“ mužstva, které vede jako hlavní, občas hrající manažer David Hauschke, vedoucí 

tréninkového úseku nehrající Libor Průša a občas na podzim hrající Kamil Švorčík jako 

koordinátor mladých. A mužstvo dospělých postoupilo jako vítěz 1. A třídy 

KFS  Královehradeckého kraje do Krajského přeboru KFS KHK (předseda oddílu Karel 

Klimeš). 

*Na mezinárodní soutěži žesťů, která se konala 1. a 2. 6.  v Brně získali naši žáci ve 

dvou kategoriích 4 druhé ceny a 2 třetí ceny. 

*V červnu byla zahájena demolice domu čp. 200 na Nádražní ulici. 

 

*1. června se oslava  ke 100 letům Skauta v Polici konala v hospůdce U Pavla -  

Skautfest. Dalším projektem  k oslavě 100 let od založení střediska byla výstava  

s názvem Vý-sta-va. Jednalo se  o výstavu fotografí, táborových artefaktů a dalších věcí, 

které jsou spojené s naším skautským střediskem. 

*6. června se konal křest knihy Lexikon obcí Kladského pomezí, kterou vytvořil Lukáš 

Šída z Hronova. Vytvoření obrazové části knihy autorovi zabralo více jak dva roky 

práce. 

*V sobotu 8. 6. se konal se již 4. ročník Polické zelňačky.  

 

*V sobotu 15. 6. se konala  již po pětadvacáté na louce  v Ochozi soutěž v hasičském 

sportu  "O pohár starosty města Police". Pořadatelem byl SDH Velká Ledhuje. 

Zúčastnilo se 10 sborů, nejvzdálenější byl z Pavlišova.  

*15. 6. večer se dostavila silná průtrž mračen s velkými kroupami a bouřkou. Přestože 

byla krátká, napáchala mnoho škod. Několik vln z Klůčku ničilo veřejný i soukromý 

majetek v ulicích Na Sibiři, Pod Klůčkem, Horní, Brandejsova, K Vodojemu, 

Hvězdecká, Na Babí. V blízkosti historického hraničního sloupu U Cikánky došlo ke 

zlomení dvou stromů a třetí byl později poražen z důvodu nevyvážené koruny.  

Ve městě bylo bláto, štěrk, byly vytopené sklepy některých domů, zaplavené hřiště, kde 

se mělo hrát slavnostní utkání, které měla natáčet i televize Nova. V neděli nad ránem 

začali pracovníci technických služeb s hasiči, kteří zasahovali již v sobotu večer, 

odklízet následky a k jejich týmu se připojili i pracovníci zemědělského 

družstva.  Postiženým pomáhali všichni sousedé.  

*22. 6. se konal 10. ročník recesistické akce pořádané Dobrovolným svazkem obcí 

Policka, Běh z Police do Police.  

*Od 26. 6. se každou středu (pokud nepršelo) promítalo na hřišti kino. Promítalo se už 

na nově vybudované zdi. 
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*V letošním roce SKI oddíl slavil 60 let od oficiálního založení lyžařského oddílu 

v Polici. V současné době má klub 137 členů, z toho je přes 70 mládež. Oddíl má 

činnost po celý rok. 

*V sobotu 29. 6. vystoupil na náměstí Police Symphony Orchestra v rámci svého 

buskingového turné, které vedlo od Hradce Králové přes Polici dále. V každém městě, 

ve kterém účinkující vystoupili, pořádali sbírku na důležitou věc – v Polici to bylo pro 

polický klášter. Zúčastnil se i Prokop Siostrzonek, který  získal v loňském roce titul 

arciopat, jako druhý v pořadí v novodobé historii po svém předchůdci Anastázi 

Opaskovi. V letošním roce orchestr oslavil již 10 let. 

*V ubytovně v sauně došlo ke změně nájemce. Radka Suchomelová od ledna skončila a 

novým nájemcem se stal pan Radovan Řezníček. V dubnu byla ukončena zimní část 

saunování,  a tím skončila svou práci v sauně paní Magda Macounová, která  

se  o saunu starala 18 let! V létě byly provedeny úpravy a opravy v sauně. Na úpravách 

se nejvíce podíleli Radovan Řezníček, Jana Zocherová ml. a Jana  Zocherová st. 

 

*“Vínečko“ v Tomkově ul. v domě čp. 71 změnilo provozovatele. Od června je 

provozovatelem REKA KARAVANY s.r.o. z Prahy. Po vnitřních úpravách v červenci 

byl zahájen provoz. 

 

*9. 7. se konal křest knížky, kterou napsala polická občanka paní Eva Foglarová. 

Sepsala krátké příběhy – vzpomínky nejen své ale i svého manžela – nimroda a jeho 

kamarádů myslivců. Na vydání se podílelo CKV Pellyho domy. O obrázky se postaraly 

Lucie Foglarová a Jitka Šulcová,  fotografie dodal Mgr. Michal Bureš. „Kmotr“, kterým 

se stal předseda Mysliveckého sdružení Koruna pan Pavel Bareš, pokřtil knížku vodou 

z Jůlinky. 

*Na Záměstí byla v červenci namontována panem Pavlem Melicharem pumpa. Je 

postavena  na původní 12m hluboké vrtané studni.  Vydatnost pramene je 2m3 denně  

a kvalita vody je užitková - parametrům pitné vody nevyhovuje zvýšený obsah železa, 

manganu, zákal a koliformní bakterie.) . 

*33. ročník Běhu na Hvězdu, který pořádá Ski Police nad Metují, se konal 13. 7.  

*27. 7. se v letní Hospůdce U Pavla konal 5. ročník punkového festivalu  Bez 

Šance Fest, který  organizoval Spolek KVÍČEROFF, z.s. z Bezděkova. Výtěžek 22.445 

Kč byl věnován  Dětské onkologii při FN Hradec Králové. 

*V červenci byla zahájena oprava silnice  U Damijánky.  Nejdříve bylo vyměněno 

vodovodní potrubí. Oprava silnice byla odložena, protože město neobdrželo dotaci. 

*V Husově ulici byly provedeny opravy chodníků a silnice. 

*Město Police nad Metují společně s obcí Žďár nad Metují vybudovalo  nové 

komunikační propojení - výstavbu chodníku s veřejným osvětlením. Jednalo se o úsek 

od konce stávajícího chodníku podél silnice II/301 v k.ú. Žďár n. M. až k systému 

stezek v parku Strážnice  v Polici n. M.  Tím bylo propojeno zastavěné území obce 
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Žďár n. M. a města Police n. M. a přispělo ke zvýšení bezpečnosti pěších  

i provozu vozidel na stávající krajské silnici. 

*Na náměstí byla opravena kašna. Res taurátorský záměr vypracovala 
MgA Lucie Truněčková, opravu provedl Lukáš Nývlt z  Velkých Petrovic.  
Cena opravy byla 92 448,-Kč.  

 

*Mateřské centrum MC MaMiNa získalo grant z programu Máme 

rádi Broumovsko 2019 od obecně prospěšné organizace Pro rozvoj Broumovska na 

projekt Máma není táta. Plánem je oživit prázdný prostor v centru města – nevyužité 

prostranství v blízkosti autobusového nádraží, mezi muzei Merkur a Muzea papírových 

modelů. Malé dětské hřiště v podobě lodi a pískoviště, které vzniklo společnou prací 

dospěláků a dětí. 

 

*10. 8. se konal 11. ročník Petrovických zatáček, které každoročně pořádá Město Police 

nad Met. Díky podpoře od firem MycoMedica, Viridium.cz, S-Sport, Václav Kohl ml.  

a KOSTKA mohlo být obdarováno celkem 5 účastníků závodu v kategorii do 18 let 

zbrusu novou koloběžkou KOSTKA a vítězové jednotlivých kategorií dalšími 

hodnotnými cenami od firem ManMat, Kola-Rtyně a Sport Hotárek a Vávrovi. Mezi 

sponzory se zařadily také TS Police,  Sport Police, Hospůdka U Pavla a jeden sponzor 

nechtěl být jmenován. 

*12. 8. firma SMI-ČR Group s.r.o. zahájila realizaci akce: „Zástavba RD Bělská Police 

nad Metují technická infrastruktura“. 

*V létě opravil kameník Nývlt sochu Žitavce a sv. Jana Nepomuckého v Hlavňově, jež 

byly poškozeny řáděním vandala. Opraveno a pozlaceno bylo písmo na tabulce  

u pamětního kamene Žitavce a dále u obou pamětihodností byl opraven a znovu 

napenetrován kámen, který byl narušen povětrnostními vlivy. Proběhla úprava dětského 

hřiště, kdy instalující firma v rámci reklamace opravila špatně zabetonované sloupky.   

 

*V rámci investičních akcí občané společně realizovali za velké pomoci Martina Baláka 

dětské hřiště umístěné vedle hasičárny. Terénní úpravy provedl Ondra Kohl a zeminu – 

více jak 3 plné valníky – poskytlo město z kompostárny.  

*V Hlavňově na hrázi rybníka a u zvoničky postavili členové osadního výboru nové 

betonové lavičky. 

*15. 8. byla vysvěcena socha Panny Marie, kterou nechal na své náklady zhotovit pan 

Milan Schirlo. Osobně se zúčastnil arciopat břevnovského kláštera Petr Prokop 

Siostrzonek O.S.B. Autorem sochy je sochař Petr Váňa , který se celoživotně zabývá 

tvorbou soch s křesťanskou tématikou. Je známý díky své snaze obnovit  Mariánský 

sloup na Staroměstském náměstí v Praze. Spolu se svým společníkem Hynkem 

Schejbalem do sochy Panny Marie zakomponoval mnoho symbolických poselství. 

 

*Od 15. do 18. 8.  se konala tradiční Polická pouť s  bohatým programem. 
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*V sobotu 17. srpna se konala Poutní bohoslužba se vzpomínkou na Mons. Mariana 

Lewického za přítomnosti královéhradeckého biskupa Mons. Jana Vokála a hostů 

z Polska. Byl vysvěcen zrekonstruovaný kněžský hrob na hřbitově. 

 

*26. 8. se Policí prohnala silná průtrž mračen s bouřkou. Voda napáchala dost škody. 

Opět bylo zaplaveno hřiště, sklepní prostory jídelny ZŠ. Velké záplavy a škody byly ve 

Žďáře nad Met., v České Metuji i v některých okolních obcí. Postiženo bylo především 

Policko a Náchodsko. 

 

*Automotoklub Police nad Metují již potřetí uspořádal Mistrovství ČR ve 

slalomu minikár a Pohár ČR za významné podpory města Police nad Metují   

a Královéhradeckého kraje ve dnech 31.8.  a 1.9. trať letos vedla z Klůčku   

do Hlavňova. 

*V průběhu letošního podzimu  se podařilo dokončit práce na brožuře Po stopách 

Viléma Pellyho. Vydaná byla s finanční podporou Královéhradeckého kraje  

k příležitosti životních výročí podnikatele a někdejšího starosty města Viléma Pellyho, 

od jehož narození letos uplynulo 170 let. 

 

*Na počátku letošního podzimu provedl správce toku, podnik Povodí 
Labe, s.p.,  opravu kamenného jezu v toku potoka Ledhujky, v úseku před 
městskou plovárnou. Tento jez, postavený z pískovcových bloků na 
začátku náhonu pro potřeby malé textilní  živnosti ,  
mlýna, zahrad u divadla, hřbitova a klášterní zahrady v minulosti,  už byl 
ve špatném technickém stavu  

*Do příjezdové cesty u Družstva vlastníků byl položen nový odvodňovací žlab, protože 

při velkých deštích voda stékala do ulice Na Babí. 

*V září byla opravena okna kostela církve československé husitské. 

 

*V Zeleném domečku a následně v Pellyho domech vyvrcholil v září společný česko – 

polský projekt knihoven. Jedním z výstupů byla kniha radní města Olgy Landové „Vůně 

jasmínu“. Kniha byla přeložena i do Polštiny. 

 

*Garden party se konala 28. 9. již po dvacáté deváté.. Při této recesistické akci se opět 

sešli účastníci v dobovém oblečení a vydali se v průvodu směr Hvězda. 

 

*Divadelní klub byl od října radou města pronajat Ing. Patricii Pastorkové z Dukelské 

ulice. 

 

*Od října si otevřela v Kostelní ulici čp. 9 výrobnu keramiky Radka Eliášová z České 

Metuje. Vyrábí užitkovou i dekorativní keramiku. 

 

*Ve čtvrtek 17. října se konal již 26. ročník Celostátní interpretační soutěže hry 

komorních souborů v severomoravské Vidnavě. Letos naši ZUŠku reprezentovaly tři 

komorní uskupení, které uprostřed velké konkurence podaly nádherné výkony  

a vybojovaly dvě 2.  ceny a jednu 1.  
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*72. Polické divadelní hry se konaly ve dnech od 18. 10.  

do 15. 11. divadelní hry byly ukončeny hrou polických ochotníků Světáci. Repríza byla 

ještě 22. 11.  Hra měla u diváků veliký úspěch. Členové divadelního spolku Kolár pod 

vedením režiséra Jaroslava Součka jsou vždy velmi úspěšní.  

 

*101 let od založení ČSR. V Bezděkových sadech byla 24. 10.  slavnostně označena 

Lípa republiky, která byla před rokem vysazena. U lípy byla zasazena kovová plastika, 

kterou vytvořil umělecký kovář pan Drašnar. 

 

*1. 11. se na hřbitově konala Vzpomínka na zesnulé. 

 

*V Dřevěnce 2. 11.  Cech panen rukodělných ukázal ruční výrobky a předváděl jejich 

výrobu, pro návštěvníky bylo opět připraveno výborné pohoštění. Na náměstí se konaly 

Martinské trhy. 

 

*6. 11. proběhla v celé republice stávka učitelů za navýšení mzdových prostředků. Naše 

škola se do stávky nezapojila, aby nenarušila dětem výuku a rodičům nezpůsobila 

problémy. Škola zaslala na Ministerstvo školství dopis, v němž vyjádřila podporu 

stávkujícím.  

 

*11. 11. byl na hřbitově uctěn Den válečných veteránů.  

 

*Na den svatého Martina 11.11. se konala Svatomartinská slavnost, kterou pořádaly 

společně spolky Apeiron a Mateřské centrum MaMiNa. V 17 hodin se z klášterní 

zahrady  s dlouhým lampionovým průvodem vydal sv. Martin (Pavel Frydrych) 

setmělým městem k Muzeu papírových modelů. 

 

*K 30. VÝROČÍ SAMETOVÉ REVOLUCE byla instalovaná výstava dochovaných 

různých fotografií a materiálů v konferenční místnosti  v Pellyho domech. Velkou 

měrou se na realizaci výstavy podílel pan Marek Lacina. Výstava byla pokračování 

besedy  s pamětníky listopadu 89 a totalitních režimů 20. století. Na náměstí byly 

rozestavěné panely, na kterých byly zachyceny fotografie a osudy některých občanů, 

kterých se totalitní režim citelně dotknul. 

*Firma STRABAG a.s., vybraná na základě výběrového řízení, zrealizovala v měsíci 

listopadu dlouho slibovanou opravu komunikace na Žděřinu 

*V listopadu byla uzavřená trojstranná smlouva mezi krajem, městem a vlastníkem 

kláštera, která bude vedle podílů financování již konkrétně řešit práva a povinnosti 

stran, resp. míru odpovědnosti stran za určité postupné úkoly. 

 

*Dokončena byla realizace projektu Modernizace odborných učeben ZŠ a MŠ Police 

nad Metují, který byl  financován z IROP, která probíhala v ZŠ od července 2017. Byla 

zrealizována vertikální zdvihací plošina v budově druhého stupně, dodávka ICT 

vybavení, stavební práce a vybavení odborných učeben chemie, přírodopisu a fyziky. 

Zelená je učebna přírodopisu, modrá je učebna fyziky a žlutá učebna chemie. Poslední 

částí celého projektu, jehož celková hodnota bylo cca 7 mil. Kč (90% dotace, 10% 

spoluúčast, 800 000 Kč neuznatelné náklady), byla úprava prostoru před školou. 
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 *Na základě podané žádosti obdrželo město Police nad Metují dotaci (Integrovaného 

regionálního operačního programu: VÝSTAVBA A MODERNIZACE PŘESTUPNÍCH 

TERMINÁLŮ II. - SC 1.2.) na výstavbu nového parkoviště při vjezdu do města, v 

prostoru pod Havlatkou, u odbočky na Radešov. Na parkovišti byla zřízena odstavná 

stáni P+R a K+R (Kiss and Ride), v návaznosti na VHD a odstavná stáni pro BUS. 

Vzniklo zde celkem 47 stání P+R z toho 3 stání pro ZTP, 4 stání K+R, 36 stání pro 

jízdní kola  s přístřeškem B+R (Bike and Ride) a 2 odstavná stání BUS (pro linkové 

autobusy, linky v prodlevě apod.). Dále byl vybudován objekt veřejného WC  

s přístřeškem, veřejné osvětlení, odpočinková zóna, dešťová kanalizace a provedeny 

vegetační úpravy (zeleň). Realizace parkoviště si vyžádala demolici stávajícího objektu 

č.p. 200. V prosinci proběhl zkušební provoz. 

*21. 11. 2019 v podvečer byl znovuotevřen Divadelní klub, ve kterém  

byly provedeny velké změny stavebního charakteru. Bar byl přestěhován vedle 

kuchyně. 

 

*První adventní neděle se konala 1. 12. od 17:00 hod. na náměstí.  

*Ve středu 11. 12. se na náměstí zpívalo v rámci akce Česko zpívá koledy. Vystoupilo 

oblíbené Dam Trio..  

 

*12. 12. se konal oblíbený VÁNOČNÍ KONCERT ORCHESTRU VÁCLAVA 

HYBŠE. O tento koncert bývá vždy velký zájem  a letos měl koncert opět velký úspěch. 

 

*V pondělí 23. 12. od 18:00 hod. ZUŠ uspořádala  tradiční předvánoční vytrubování  

na náměstí spojené se slavnostním předáním  Betlémského světla, které přivezli skauti. 

Trubači ZUŠ na náměstí zahráli a o půlnoci v kapli na Hvězdě pokračovali v pásmu 

vánočních písní  a koled.  

 

*O Silvestra odpoledne se konal oblíbený Silvestrovskej vejšlap. Naštěstí mírně napadl 

sníh, který trávu „pocukroval“ k vylepšení atmosféry. Akci každý rok pořádají poličtí 

turisté pod vedením Petra Scholze s pomocí Spartaku Police nad Met. a za podpory 

města Police nad Metují. 

 

*Ke konci letošního roku ukončil svoji činnost v Pellyho domech Martin Exner.  

Se svým týmem spolupracovníků provozoval jídelnu  v Pellyho domech od otevření 

objektu v září roku 2007. Zajišťovali stravování místních i turistů  

a  nesčetné množství akcí na sále Pellyho domů i na dalších místech v Polici. 

 

Statistika: V prosinci 4025 obyvatel. 

 

2020 
 

*Letošní rok byl 1. 1. zahájen odpálením ohňostroje. 

*Tříkrálová sbírka proběhla opět na začátku ledna  

a slavila dvacáté výročí. Výtěžek byl určen na pomoc nemocným, handicapovaným, 

seniorům, ohroženým dětem a dalším lidem v nouzi převážně v regionech, kde se sbírka 
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konala. V Polici a jejích spádových obcích se vybralo 102 467,-Kč.Police – 77 786,-Kč, 

Hlavňov 6 453,-Kč, Pěkov a Hony 13 568 Kč, Radešov 4 660,-Kč. 

 

*Letos si Horolezecký klub Ostaš připomněl 30 let od založení klubu. Členové v   roce 

1990 opustili Spartak a založili vlastní samostatný klub. Postavili lezeckou stěnu  

v Sokolovně, která stále slouží členům klubu a veřejnosti. 

 

*23. 1. se naši šachisté ze ZŠ zúčastnili Krajského finále v šachu, které se konalo  

v Třebechovicích pod Orebem. Mezi deseti nejlepšími družstvy  

z celého kraje obsadili naši žáci čtvrté místo. Naše družstvo dobře reprezentovalo školu: 

Přemysl Řezníček, Martin Vajsar a Hilscher, Ondra Nekvinda  

a Michal Suchomel. 
 

*Letos vypukla epidemie COVID-19. V České republice byly první tři případy této 

nákazy prokázány 1. března. V Čechách proběhly tři vlny (jarní, podzimní a zimní) 

šíření se nákazy a s nimi byla zavedena různá protivirová opatření, která se vztahovala 

na kulturní, sportovní, náboženské akce, slavnosti, poutě, přehlídky, trhy a další akce. 

Zakázán byl také pobyt v restauracích a hospodách mezi dvacátou a šestou hodinou a 

posilovnách, později tato zařízení byla zcela uzavřená a prodej jídla byl pouze přes 

okénko do přinesených nádob. Od 11. 3. byla škola uzavřená. 

Od 19. 3. bylo zakázáno chodit bez roušek.  

 

*ZUŠ slavila 30 let svého trvání. K této příležitosti byl úspěšně uveden autorský 

muzikál studentky VŠ UHK Adélky Kubečkové „Plaváček“.  

*Benediktínský klášter v Broumově a Polici nad Metují má nového správce. Mnich 

Aleš Vandrovec má kancelář v břevnovském arciopatství a do broumovského výběžku 

bude dojíždět. 

*Na jaře byly započaty práce na obnově části kláštera. Opravovala se část střechy na 

jižní straně (opravu zajistili Benediktini) a malá kopule. Koncem srpna a v září byly 

opraveny přízemní  místnosti  a vyměněna okna v pravém křídle kláštera. 

 

*Koncem měsíce března byla zahájena realizace projektu „Výsadba zeleně  

v extravilánu Police nad Metují“. Projekt měl dvě části. První z nich bylo založení 

nového biokoridoru Plachty, který propojil stávající biokoridor v „Červeňáku“ nad 

Bělskou ulicí s biocentrem cihelna. Zafinancováno to bylo Evropskou unií – Evropským 

fondem pro regionální rozvoj v rámci Operačního programu Životního  prostředí 

prostřednictvím MAS Stolové hory. V lokalitě Na Plachtě, kde bylo vysazeno cca 140 

ks stromů a 250ks keřů. Společně s tímto biokoridorem byla provedena výsadba i pod 

Klůčkem, kde bylo vysazeno cca 40 stromů a 30 keřů. 

Druhou částí byla výsadba stromů v údolnici s poldry pod Klůčkem. Součástí celé 

realizace bude i tříletá následná péče. Projekt realizovala firma pana Hrůši  

z Bělého, která byla vybrána na základě výběrového řízení. 

 

*Na jaře bylo také vysázeno nové stromořadí podél cesty nad domovem důchodců, 

vysazeny byly nové stromy u hřbitovní zdi a v Pellyho parku, a byl založen nový 
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květinový záhon na prostranství před kostelem Církve Československé husitské v ul. Na 

Babí. 

  

*Všechna hrobová místa na městském hřbitově byla označena kovovým štítkem s 

číslem hrobu, které odpovídá číslům v nájemních smlouvách. Kovové štítky se 

upevňovaly lepením přímo na hrobový objekt, čímž odpadlo riziko případného odcizení 

nebo poškození, např. při sekání trávy. 
 

*Vzhledem k mírné zimě byly svépomocí provedeny nutné opravy a modernizace 

zázemí sportoviště.  V celém objektu došlo k položení nesmekavé dlažby, výstavbě baru 

pro potřeby nejen běžného provozu, ale i letního kina, úpravě elektroinstalace, výmalbě 

celého objektu a ozvučení celého areálu a jeho zázemí. K ozvučení byly použity 

demontované reproduktory z městského veřejného rozhlasu, které byly nahrazeny 

novými. 

 

*Na jaře byla zahájena výstavba cyklostezky mezi Mýtem a Kozinkem podél silnice 

II/303 v úseku Žabokrky – Velké Petrovice.   

 

*22. 4. zastupitelstvo města rozhodlo na návrh zastupitelky  

a členky spolku Apeiron Mgr. Martiny Frydrychové udělit Hanuši Wihanovi čestné 

občanství  In memoriam. Hanuš Wihan (nar. 5. 6. 1855, zemřel 1. 5. 1920). Hudební 

pedagog a skvělý violoncellista patří k nejvýznamnějším rodákům Police. V letošním 

roce jsme si 1. května připomněli 100 let od jeho úmrtí. 

 

*25. 4. 2020 ve věku 79 let náhle zemřel pan Jaroslav Obršál. 49 let z jeho života se 

věnoval rybaření, práci s rybami a kolem ryb a s prací při vedení  

a hospodaření naší místní organizace. Od r. 1984 pracoval jako hospodář výboru místní 

organizace. 

 

*Na jaře pokračovala výstavba technické infrastruktury nové ulice „K Červeňáku“ (nad 

ul. Bělská). Výstavbu prováděla firma SMI-ČR Group. s.r.o., dodavatel vybraný 

městem Police n. M., (kanalizace, voda, plyn, kabelové vedení elektřiny a veřejné 

osvětlení). Ve spolupráci s firmou Strabag a.s. realizovala výstavbu komunikace, která 

je dvoupruhová a obousměrná. Dokončilo se napojení nového STL plynovodu na 

stávající plynovod u areálu Správy CHKO Broumovsko. Dále byly osazeny nové 

bezpaticové stožáry veřejného osvětlení s LED svítidly.  

 

*Firma BEZEDOS s.r.o. Velké Poříčí úspěšně dokončila výstavbu nového 
parkoviště pro osobní automobily a autobusy s přístřeškem a veřejnými WC na 
Nádražní ulici. Parkoviště je dopravně napojeno na Husovu a Radešovskou ulici.  
V rámci stavby byly vytvořeny chodníkové plochy jak v místě parkoviště, tak  
v Husově ulici. V části parkoviště je umístěn přístřešek na kola a stanoviště 
tříděného odpadu. V severní části jsou dvě parkovací stání s dobíjecí stanicí 
vyhrazenou pro dobíjení elektromobilů a elektrokol. V místě parkoviště bylo 
instalováno nové veřejné osvětlení a kamerový systém.  V úterý 23. června proběhlo 

za účasti hejtmana KHK Jiřího Štěpána, senátora  a náměstka hejtmana KHK Martina 

Červíčka, radního KHK Pavla Hečka, zástupců společnosti ČEZ, starostů okolních obcí 

a dalších pozvaných hostí slavnostní otevření parkoviště. Projekt „Parkoviště P+R v 

Polici nad Metují“ byl spolufinancován  z Evropské unie-Integrovaného regionálního 
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operačního programu. Celkové výdaje  na stavbu dosáhly 17.685.165 Kč, dotace činila 

12.713.562 Kč.  

*V letošním roce se vzpomínalo 75. výročí osvobození Československa. Vzhledem 

k omezením kvůli pandemii způsobené koronavirem byla připravena veřejná 

vzpomínková akce. 8. 5. ve 14,10 hod. z městského rozhlasu zazněl krátký 

vzpomínkový pořad na tyto události a zároveň byl vyjádřen projev úcty k zdravotníkům, 

záchranářům, hasičům a všem, kteří s pandemií COVID 19 bojovali. Na závěr zazněla 

československá hymna v podání známého chlapeckého sboru z Hradce Králové  

Boni Pueri. 

 

*Letošní 20. ročník modelářské soutěže se tradičně pořádal v Brně  

v Lužánkách. Na soutěži se sešlo víc jak sto modelářů. V dětské kategorii se náš 

nejmladší modelář Tomík Lacina umístil na 11. místě. Matěj Beran za svůj model 

rakouského kláštera sv. Petra získal páté místo. Antonín Matěna (mladší bratr 

vedoucího modelářského kroužku Luboše Matěny) v kategorii pásové techniky získal 

bronzovou medaili za model německého tanku Tiger. Za dioráma „Východní fronta 

1944“ získal zlatou medaili. Jedná se historicky o třetí zlato pro kroužek MPM.   

 

*V květnu se opravovala další část oken na kostele Církve Československé husitské. 

 

*Pan Karel Macoun ukončil svou činnost ve funkci předsedy Dobročinného fondu 

pozůstalých kde působil 14 let. Novým předsedou byl zvolen Lukáš Rutar. 

 

*Firma Hauk zakoupila v lednu od Veby Broumov 2 největší haly s okolními pozemky 

bývalého závodu Veba 08. 6. 5. krátce před půl třetí ráno vypukl velký požár haly firmy 

Hauk, která byla v areálu Veby. Škoda přesáhla podle prvních odhadů 100 milionů 

korun. Podle spolumajitele a jednatele firmy Petra Hauka oheň zničil více než 100 let 

starou halu o rozloze asi 5000 metrů čtverečných. V její jiné části naplánovala rozšíření 

výroby, přičemž do technologií a stavebních úprav již investovala asi 200 milionů 

korun. Stomilionovou škodou se požár zařadil mezi čtyři největší požáry v novodobé 

historii Královéhradeckého kraje. Byl vyhlášen druhý a následně třetí stupeň požárního 

poplachu, na místě události zasahovalo celkem 16 jednotek požární ochrany.  

Neštěstí firmu Hauk provázelo i dál. Po několika dnech došlo k těžkému úrazu jednoho 

dělníka, další den byl smrtelný úraz jednoho technika a asi po 14 dnech došlo opět 

k vážnému úrazu.  

 

*Pan Kollert, soukromý zemědělec z  Pohoře, nechal na vlastní náklady postavit na 

Červeňáku kapličku, lavičku a ukazatel. Je to pěkné zpestření vycházkové trasy. 

 

*Firma TIOKA-IKARIA Group s.r.o., společnost Jaromíra Kříže ml. zakoupila bývalý 

hostinec Pošta v Tomkově ul. čp. 28. Firma začala dům, který byl ve špatném stavu, 

opravovat.  V přízemí se upravily prostory a průjezd domu, byla vyměněna okna.  Byla 

zde zřízena montovna vláčků stavebnice Merkur, kterou firma měla původně v Nádražní 

ulici čp. 289. Tento dům v Nádražní ulici byl v exekučním řízení. 

 

*13. 6. se konal tradiční běh Z Police do Police. Tentokrát se běželo starým parkem  

a po silnici ke Žďárské hospůdce.  
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*15. 6. se konala vernisáž výstavy obrazů paní Renaty Jehličkové pod názvem „Můj 

barevný svět“. Výstava trvala do 12. 7. 

 

*20. 6. se konala v Ochozi soutěž O pohár starosty. Počasí nepřálo, téměř celý den 

pršelo, půda byla rozbahněná.  

 

*V sobotu 27. 6. se konal veřejný závodu Běh  na Hvězdu – závod je součástí Velké 

ceny východních Čech v bězích 2020 a je Mistrovstvím firmy WIKOV v běhu do vrchu 

2020. 34 let ho organizoval Jaroslav Mazač. Letos to bylo naposledy, ale pomáhat při 

této akci bude i nadále. Hlavním organizátorem od příštího roku bude SKI Police nad 

Metují (lyžařský oddíl). 

 

*18. 7.  byla ukončena oprava Víceúčelového sportoviště. Původní "gumový povrch" 

nahradil povrch nový v podobě umělého trávníku s výškou vlasu 18mm a pískovým 

zásypem. Opravu provedla brněnská firma  „Prostavby“ s.r.o.  Celková cena díla činila 

2 305 000 Kč. 

 

*Během léta bylo restaurováno radniční průčelí a rustikálního soklu. Na tuto akci byl 

poskytnut Ministerstvem kultury finanční příspěvek z Programu regenerace městských 

památkových rezervací a městských památkových zón. 

 

*Ve čtvrtek 16. července od 19 hod. na sále Pellyho domů vystoupil nejznámější 

fotbalista naší historie Antonín Panenka. Před besedou navštívil hřiště fotbalového 

oddílu Spartak Police nad Metují. 

 

*Muzeum papírových modelů je rozšířeno o další expozici „Sál Richarda 

Vyškovského“. Křest sálu se konal 18. 7.  

 

*6. ročník „Bez Šance Fest!“ - Letní benefiční festivalse konal 24. – 25. 7. I tento rok 

byla místem konání Hospůdka U Pavla, (směr na Žděřinu). Výtěžek ze vstupného 

(76 626 Kč) byl opět věnován v podobě daru na Oddělení dětské hemato-onkologie ve 

FN Hradec Králové. 

 

*10. 8.  po dlouhé nemoci zemřela v Praze ve věku nedožitých 88 let  

paní učitelka Jana Beranová. Dlouhá léta učila v polické škole. 

 

*V závěru srpna bylo slavnostně otevřeno za přítomnosti hostů nové středisko 

sociálních služeb v domově s pečovatelskou službou. Tento nově vzniklý prostor, který 

byl zrekonstruován díky dotační výzvě, která byla vyhlášena přes Místní akční skupinu 

(MAS Stolové hory), umožňuje rozšířit nabízené sociální služby nejen pro obyvatele 

domova s pečovatelskou službou, ale i pro ostatní klienty v regionu. 

 

*Automotoklub Police nad Metují již počtvrté uspořádal za významné podpory města 

Police nad Metují a Královéhradeckého kraje ve dnech v sobotu 29. 8. a v neděli 30. 8. 

4. ročník závodů nejvyšší soutěže ve slalomu minikár v České republice a to 

Mistrovství České republiky. V sobotu se jelo ulicí 17. listopadu, v neděli tratí z Klůčku 

směrem do Police nad Metují. 
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*Československá asociace motocyklového sportu  a Slovenská motocyklová federace 

uspořádaly od 28. do 30. srpna 2020 mistrovství ČR na přírodních okruzích Alpe Adria 

cup, mistrovství Slovenska silničních motocyklů. Miloš Thér, závodník na stroji ČZ 125 

ccm získal 3. místo v přeboru ČAMS, druhé v mistrovství SR + Alpe Adria cupu.  

V Poháru ČAMS si třetím místem zajistil titul vícemistra. 

 

*V letošním roce bylo 100 let od založení oficiálního Sportovního fotbalového klubu 

Police nad Metují. Členové klubu se rozhodli, že postaví na hřišti novou tribunu, 

protože stará již nevyhovovala a byla ve špatném stavu. V červenci byla odstraněna 

stará a na začátku srpna se zahájila stavba nové.  V listopadu se již kompletovala střecha 

nové tribuny, která byla nazvána “Na severu”. 

 

*6. 9. se na náměstí konal koncert PSO pod názvem Sousedská. Vstupné bylo 

dobrovolné a výtěžek byl věnován benediktinskému klášteru v Polici, který velmi nutně 

potřebuje opravit. Vybralo se 106 813 Kč. Část výtěžku bude použita také na opravu 

zkušebny PSO v klášteře. 

 

*9. září byly zahájeny práce na opravě komunikace v ul. U Damiánky. Realizaci akce 

zajišťovala společnost BEZEDOS s. r. o. Dokončení opravy bylo koncem září. Celková 

cena prováděných prací činila 109 910,2 Kč. Zároveň zde byla v minulých měsících 

provedena rekonstrukce veřejného osvětlení v hodnotě 382 584 Kč. 

 

*Kadeřnice Iva Jakubcová ukončila činnost ve svém kadeřnictví a provozovnu 

v Tomkově ulici čp. 62 prodala. Oblíbené kadeřnictví provozovala od 30. 9. 1993. 

Domek si zakoupila a nechala v něm provést velké úpravy. Nyní tam kadeřnické služby 

provádí Lada Klimešová, Veronika Máslová a po dlouhá léta Věra Šardová. Kosmetiku 

dělá Dagmar Šťavíková. 

 

*V průběhu podzimu, díky grantu Královéhradeckého kraje, členové lyžařského oddílu  

zrealizovali projekt „Technické zázemí klubu“ spočívající v nákupu a rekonstrukci dvou 

buněk. Tím vyřešili velice naléhavou situaci, kdy neměli kam uskladnit klubový 

materiál (lyže, cvičební pomůcky, várnice, stany, plůtky, servisní potřeby atd.). 

Stavební buňky slouží jako sklad materiálu a zázemí pro přípravu a servis lyží. Buňky 

stojí v ulici U Lesovny, směr od pekárny na Nebíčko. Součástí projektu byl i nákup 

nového přívěsu, který bude používán pro přepravu skútru k nástupním místům 

běžeckých tras. Klub ho využije také pro přepravu materiálu na soustředění, popř. 

závody. 

 

*V září oslavila stavebnice Merkur 100 let. V rámci oslav mohli návštěvníci zdarma 

navštívit muzeum Merkur, kde se datuje historie výroby od roku 1920. Oslavy 

probíhaly v Bezděkových sadech a přidáváním dílků byl vytvořen „had z Merkuru“, 

který byl na závěr dne přeměřen a zapsán do české Knihy rekordů. Oslava se vydařila. 

Ti starší vzpomínali, mladší nadšeně montovali a ti nejmladší odcházeli s drobnými 

dárky. 

* V Hlavňově se slavilo 60 let TJ Sokola. 

 

*V sobotu 19. 9. od 14:00 hod. se oslavovalo 300 let hostince Krčma. Nejstarší hostinec  

v Polici nad Metují, stavba postavená za opata Ottomara Zinkeho roku 1720. Dnes je  
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v soukromém vlastnictví, má název „Klub pohodářů Krčma“. Oslavy probíhaly v duchu 

kulturně společenského odpoledne s hudbou, kolotočem pro děti, dobrým jídlem  

a pitím. Při slavnostním zahájení zazpíval Chrámový sbor a proběhla také  

„bitva o Krčmu“. Na památku si zájemci mohli zakoupit půllitry a sirky s motivy 

věnovanými výročí Krčmy. Hrály skupiny Swingsextet, Kamarádi osady 5, Dam Trio a 

Machovské Zpívánky. Bylo předváděno kovářské řemeslo.    Slovem provázel Jiří 

Trnovský. 

 

*Od 19. 9. do 20. 9. se uskutečnil 9. ročník festivalu dokumentárních filmů o lidských 

právech „Jeden svět“. Festival se měl konat na jaře, ale z důvodu opatření kvůli 

pandemii COVID 19 byl přesunut na podzim.  
 

*25. 9. zemřel pan Josef Trojtl, který byl 50 let členem SDH Velká Ledhuje. Působil 

jako rozhodčí, pokladník, revizor, člen výjezdového družstva. Za dlouholeté působení 

ve sboru dobrovolných hasičů a přínosu k rozvoji místního sboru se dočkal nejvyššího 

ocenění řádu sv. Floriana, které mu udělilo Sdružení Čech, Moravy a Slezska.  

 

*30. 9. požár skladovací haly za hlavňovským rybníkem o rozměrech asi sedmdesát na 

dvacet pět metrů, ve které bylo uskladněno seno a sláma. Krávy z vedlejšího kravína 

byly zachráněny. Celý objekt patří Družstvu vlastníků pod vedením Ing. Petra Šrámka. 

Škoda byla předběžně stanovena ve výši asi devíti milionů korun.  

*Oprava obecní stodoly v Hlavňově byla na podzim dokončena. Opravu provedla 

společnost SMI-ČR group s. r. o. Celkové náklady na opravu činily 99 642,67 Kč. 

 

*Ve dnech 2. 10. a 3. 10. se konaly volby do krajských zastupitelstev a senátu. 

Místostarosta Mgr. Jiří Škop byl zvolen do krajského zastupitelstva. V Polici byly  

3 volební okrsky – na radnici, v Pellyho domech a v hasičské zbrojnici. Další volební 

místa byla v Hlavňově a v Pěkově. Volby probíhaly za přísných hygienických opatření. 

V Polici zvítězila Koalice ODS, STAN a VČ. Zástupce starosty Mgr. Jiří Škop byl 

zvolen do krajského zastupitelstva. 

 

*8. 10. Památný den Sokolstva. 

 

*Z důvodu coronavirové pandemie a z ní vyplývajících vládních omezení byly zrušeny 

73. Polické divadelní hry a plánované oslavy k 200 letům ochotnického divadla a 80 

letům Kolárova divadla. Zrušené bylo Divadelní ocenění v České Třebové, kde si Jiří 

Trnovský, Jan Antl, Ivo Hambálek a Květa Vídeňová měli osobně převzít ceny za 

herecké výkony ve hře Světáci, udělené na krajské přehlídce v Miletíně. A tak 

posledním veřejným vystoupením bylo představení Světáků na zahájení jubilejního 90. 

ročníku Jiráskova Hronova dne 31. července. 

*10. 10. se konalo slavnostní odhalení pamětní desky polickému rodákovi, brigádnímu 

generálovi Jindřichu Bejlovi (nar. 14. 10. 1890 – zemřel 5. 7. 1973) u příležitosti 130 let 

jeho narození. Uctění jeho památky podpořila Česká obec legionářská.   
 

*20. 10. sedmdesátiletá jabloň U Lidmanů v Machovské Lhotě získala titul v anketě 

Strom roku 2020. Do této soutěže ji nominovala MAS Stolové hory. Vítězství v anketě 

si poprvé odnesl ovocný a zároveň nejmladší strom. Jabloň měla největší podporu 

veřejnosti, získala 2 191 hlasů. 
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*Lesy na stolové hoře Ostaš byly vráceny Benediktinům.   Již vloni byly stromy ve 

velkém napadeny kůrovcem. Bylo nutné napadané stromy pokácet. Kácení bylo 

zahájeno letos, ale v jedné části hnízdili sokoli, tak se práce zpozdily. Následky 

kůrovcové kalamity mění i podobu této turisticky vyhledávané lokality. Odhalily krásné 

výhledy. 

*Vedoucí sociálního odboru Mgr. Olga Landová napsala knížku pro děti „Boris  

a Max“.  Letos ji vydalo nakladatelství Naše vojsko a ilustroval pan Cyril Podolský, 

který ilustroval i autorčinu předchozí knížku pro děti, která se jmenuje „Ať hodí 

kamenem“. Olga Landová napsala a vydala už 5 knih: 

1. Smutek se dědí. Vydalo nakl. Bor, Liberec 2014. 

2. Ať hodí kamenem. Vydalo nakl. Bor, Liberec 2016. 

3. Na konci lásky. Vydalo nakl. ČAS, Řitka 2019 (to je poezie). 

4. Vůně jasmínu/Zapach jaśminu/. Vydala Miejska biblioteka publiczna ve Swidnici v 

rámci našeho společného mikroprojektu Slovem i obrazem v r. 2019. 

5. Boris a Max, skutečná dobrodružství. Vydalo Naše vojsko 2020.  

*Firma STRABAG a.s., vybraná na základě výběrového řízení, zrealizovala v měsíci 

listopadu dlouho slibovanou opravu komunikace  z Radešova na Zákopanici.  

 

*Spolek Apeiron vyhlásil potravinovou sbírku pro samoživitelky a rodiny s dětmi  

v hmotné nouzi v našem kraji. Vybrané trvanlivé potraviny byly předány Potravinové 

bance v Hradci Králové z.s. Lidé mohli odevzdávat trvanlivé potraviny do boxu  

u Muzea papírových modelů od 2. 11. do 15. 11. Celkem se vybralo 531,7 kg potravin. 

*9. 12. ve věku 71 let zemřel bývalý hráč kopané v Polici pan Jiří Švorčík (BEST). 

 

*Firma Hauk v prosinci byla nucena na doporučení statika zbourat větší polovinu 

administrativní budovy, jejíž část ve dvoře byla požárem velmi poškozena. Poličtí 

obyvatelé byli tímto zásahem velmi pohoršeni. 

 

*Adventní setkání na náměstí se letos nemohlo konat z důvodu protikoronavirého 

opatření  a tak se občané mohli připojit na on-line vysílání v pořadu Křeslo pro hosta, ve 

kterém se vystřídala řada hostů s četbou od různých autorů. Petr Zima, vedoucí 

sociálního    odboru MěÚ Olga Landová, Ivana Richterová, František Pivoňka a Jiří           

Trnovský. Adventní Křeslo pro hosta se vysílalo denně od 1. 12. až do 23. 12. 

*Letos se město opět připojilo k projektu "Česko zpívá koledy", ale pouze on-line. 

Tentokrát si mohli občané zazpívat ze svých domovů. Hrálo osvědčené Dam Trio. 

*Tradiční Vánoční vytrubování mohli občané sledovat rovněž on-line. 

*Od 15. 12. byla v prodeji dlouho očekávaná kniha „Pěkov – Hony, údolí mezi 

Ostašem a Pasy“ jejíž vydání v ZM prosadila bývalá starostka Mgr. Ida Jenková, která 

sehnala i nemalé finanční prostředky k její realizaci. Na vzniku knihy pracoval Mgr. 

Michal Bureš s více než dvěma desítkami autorů a institucí, materiály a fotografie 

zapůjčili mnozí současní i bývalí obyvatelé obcí. Editorem knihy je Mgr. Michal Bureš, 

který již vydal dvě knihy – „Žďár nad Metují“ (2009)  

a „Hlavňov“ (2016).     

*Koncem roku byla zahájena realizace stavby "Stavební úpravy obvodového pláště 

bytového domu čp. 115 a čp. 116 Police n. M.", kterou prováděla firma Průmstav 

Náchod.  
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2021 
 

*Město pronajalo jídelnu v Pellyho domech panu Xuan Thang Pham z Broumova. Výše 

nájemného byla stanovena na 10. 000,-Kč + zálohy a paušální platby. Provoz zahájil 

od 2. 2.  

 

*Od 1.1.2018 SKI Police nad Metují funguje samostatně. V současné době má klub 137 

členů, z toho je přes 70 mládeže. Lyžování v Polici drží početný tým trenérů, 

rozhodčích a příznivců. Klub tradičně pořádá silniční a přespolní běhy. 

 

*Město uzavřelo smlouvu s novým nájemcem hospůdky Na hrázi v Hlavňově. Od 1. 1. 

2021 bude hospůdku provozovat paní   Michaela Simonová z Náchoda. 

Výše nájemného byla stanovena dohodou na 72. 000,- Kč ročně. 

 

*K 1. únoru ukončil ve svých 82 letech  dlouholetou praxi stomatologa MUDr. Jaromír 

Kopecký. Celá ta dlouhá léta pracoval se zdravotní sestrou Věrou Ticháčkovou. Několik 

let byl také v zastupitelstvu města a byl aktivně zapojen v Českém rybářském svazu. 

 

*Na jaře po deseti letech ve dnech od 27. 3. do 11. 5. proběhlo Sčítání lidu, domů  

a bytů v Česku. 

 

*V březnu bylo zahájeno restaurování sochy Panny Marie (postavena r. 1776) nad 

Žďárskou ulicí. Práce byly dokončeny 15. 11. Tento projekt byl spolufinancován 

Evropskou unií – Evropským fondem pro regionální rozvoj v rámci Euroregionu 

Glacensis,pod názvem „Patronka národů.“ Celkové náklady stavebních prací činily 524 

424,93 Kč vč. DPH z čehož bylo 85 % hrazeno z dotace. 

 

*Pod Klůčkem, místní dobrovolníci z komise životního prostředí, sdružení Julinka  

a Koalice proti suchu, vysadili ovocné stromořadí. Městem bylo vysazeno nové 

stromořadí ovocných stromů pod Klůčkem, podél cesty k Cikánce. 

 

*V průběhu března byla dobrovolníky (především Martin Balák a Kamil Hušek) 

provedena celková rekonstrukce sprch na víceúčelovém hřišti. 

 

*V březnu zemřel hasič Jiří Šolc. 

 

*U Penny marketu se od jara začala užívat nová autobusová zastávka, která umožnila 

obyvatelům přilehlých obcí pohodlnější dostupnost do nákupního centra. 

 

*V dubnu odešel do předčasného důchodu pan Petr Jenka  a na jeho místo nastoupil Ivo 

Hambálek. Ředitel Ing. Pavel Kalibán, který zde pracoval od roku 2015 odešel do 

důchodu. Tuto pozici nahradil Ing. Aleš Freiwald . Dalšími odcházejícími byli Miroslav 

Gennert  a Miloslav Matoulek. 

 

*V letošním roce je výročí 30 let od vyhlášení CHKO Broumovsko. Zaujímá plochu 

430 km2.  
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*Na Hodonínsku a Břeclavsku ve čtvrtek 24. 6. večer udeřilo tornádo. Minimálně šest 

lidí zemřelo a dalších desítek bylo zraněno. V některých částech zmizely celé domy. 

Bylo zdevastováno několik vesnic, škody napáchalo i v Hodoníně. Bylo to nejhorší 

tornádo v celé historii Česka. Naše město podpořilo přímo obec Lužice! Město přispělo 

a odeslalo příspěvek 20.000,- Kč a zároveň domluvenou materiální výpomoc v hodnotě 

10.000,- Kč. Připraveni k pomoci byli strážníci městské policie a 12 dobrovolných 

hasičů.  

*26. 6.  se konal 27. ročník soutěže O pohár starosty, tradičně v Ochozi. 

*V letošním roce se Polický vandr opět nekonal z důvodu protikoronavirého opatření. 

*Trampská osada Šarkán, nejstarší na Policku (založena r. 1931), slavila 

neuvěřitelných 90 let od svého založení. V září se sešli potomci zakladatelů, aby uctili 

památku zakládajících členů. Zahrát přišla skupina Kamarádi osady 5. 

*Letos byla bezúplatně převedena ulice Na Babí z majetku města Police nad Metují  

do vlastnictví Královéhradeckého kraje  a ulice Tomkova z majetku Královéhradeckého 

kraje do majetku Police nad Metují. 

 

*Letos Polická zelňačka proběhla díky proticovidovému opatření jako „on-line“ hra. 

Kromě skládačky měla každá rodina uvařit zelňačku svým způsobem (v přírodě, venku 

v krbu atd.). 

 

*K výročí rodáka Hanuše Wihana připravilo město Police nad Metují ve spolupráci  

s Muzeum papírových modelů Police nad Metují a spolkem Apeiron z. s. projekt 

„Wihanův rok“. Hanuš Wihan se stal čestným občanem města Police nad Metují, 

které také spravuje jeho hrob na Olšanských hřbitovech v Praze. 

Byla očištěna pamětní deska na rodném domě v Kostelní ulici č.p. 5, 

v Zeleném domečku výstava „Polický rodák Hanuš Wihan“.  

*12. června se se sešli členové kvarteta před rodným domem Hanuše Wihana v Kostelní 

ulici čp. 5.  a krásným koncertem Wihanova kvarteta v polickém kostele vyvrcholily 

oslavy Wihanova roku.  

 

*19. 6. se konal koncert PSO na Nebíčku pod názvem „Na shledanou“. 

 

*27. 6. Běh na Hvězdu - závod do vrchu na 8,9 km pro muže a 5 km pro ženy  

s převýšením 350 m, který je součástí Českého poháru v běhu do vrchu. 

 

*Od konce června probíhaly práce na rekonstrukci sálu Pellyho domů související  

s požární odolností nosných ocelových sloupů. Jednalo se o značnou investici, kdy byl 

protipožární nátěr sloupů nahrazen obezdívkou. Na sále také proběhla renovace podlahy 

- přebroušení a nalakování parket. Sál byl vymalován.  

 

*V červenci ukončil svou činnost lepiče plakátů pan Jaroslav Škop. Tuto práci 

vykonával 50 let. 

 

*Během července byla zrekonstruovaná lávka rybníka na Honech, která byla původně 

dřevěná.  

https://www.facebook.com/mestopolicenm/?__cft__%5b0%5d=AZU3cjJFt_sxu_aEgd6KIJSQlPUtvLIAtWPiF--vE8UHtIeV3p22A7vQ7xudrUJdr6jGrrqzsIUoQPgTwcGznIWFsMrA724AdLZ3Ty5CkGUQXSKrL48_PGVvH17GICVu3AhEOhpwXLOxDMu1U7FIU_ba7B4EUjVK8RY29zuYXaKU9C66NdpdL8vezMn5bFqvMXg&__tn__=kK*F
https://www.facebook.com/MuzeumPapirovychModelu/?__cft__%5b0%5d=AZU3cjJFt_sxu_aEgd6KIJSQlPUtvLIAtWPiF--vE8UHtIeV3p22A7vQ7xudrUJdr6jGrrqzsIUoQPgTwcGznIWFsMrA724AdLZ3Ty5CkGUQXSKrL48_PGVvH17GICVu3AhEOhpwXLOxDMu1U7FIU_ba7B4EUjVK8RY29zuYXaKU9C66NdpdL8vezMn5bFqvMXg&__tn__=kK*F
https://www.facebook.com/apeironzs/?__cft__%5b0%5d=AZU3cjJFt_sxu_aEgd6KIJSQlPUtvLIAtWPiF--vE8UHtIeV3p22A7vQ7xudrUJdr6jGrrqzsIUoQPgTwcGznIWFsMrA724AdLZ3Ty5CkGUQXSKrL48_PGVvH17GICVu3AhEOhpwXLOxDMu1U7FIU_ba7B4EUjVK8RY29zuYXaKU9C66NdpdL8vezMn5bFqvMXg&__tn__=kK*F
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*V srpnu byla zahájena oprava odvodňovací štoly pod klášterem. Opravy se prováděly 

na základě zjištění závažných statických poruch na objektu kláštera, jejichž příčina byla 

shledána ve zhoršení únosnosti klášterního podloží. Při pátrání po příčinách zvýšené 

hladiny podzemních vod pod klášterem bylo zjištěno, že odvodňovací štola, která 

odváděla vody z pod kláštera, byla v úseku pod komunikací v ulici na Babí poškozena a 

voda z podloží kláštera neodtékala plynule. Nově zrekonstruovanou silnici bylo třeba 

rozkrýt  a vadu na vedení štoly odstranit. Investiční akci zajišťovalo Benediktýnské 

opatství, jako vlastník kláštera a částečně Královéhradecký kraj. 

 

*V neděli 8. srpna, při sváteční bohoslužbě, se s polickou farností rozloučil  kněz 

ThLic. Mgr. Jaroslaw Furtan, PhD. Farnost vedl od září 2018 a bydlel ve 

zrekonstruovaném bytě na faře v Machově. Provedl ve farnosti řadu změn, z nichž 

některé byly přijaty s povděkem, jiné se naopak s pochopením nesetkaly.  

Na vlastní žádost byl uvolněn z Královéhradecké diecéze a odešel sloužit do Rakouska.  

Od 1. září byl vedením polické farnosti pověřen nový kněz  

Mgr. Ĺubomír Pilka, který působil ve farnosti Pecka. 

 

 *Paní Patricie Pastorková, která provozuje Divadelní klub, otevřela 13. 8. provozovnu 

GOURMET BÁRA v Tomkově ulici čp. 68. Je to cukrárna a prodejna různých lahůdek. 

Prodej a výrobu dortů zajišťuje její dcera. 
 

*Na náměstí čp. 20 byl otevřen nový obchod UZEL s textilem. Obchod provozuje pan 

Roman Mihalik. 

 

*28. 8. se na hřišti konalo Mistrovství jednotlivců v KUBBu. 

 

*21. 8. se konal již 13. ročník oblíbených Petrovických zatáček. 

 

*29. 8. orchestr PSO uskutečnil akci „Sousedská! v klášterních prostorách. Odpoledne 

od 17. hod. v zahradě vedle hřbitova byl doprovodný program Koncert PSO, o který byl 

opět velký zájem, se konal od 20. hodin v kostele.  Na další rekonstrukci klášterní 

zkušebny PSO bylo vybráno 89 360 Kč.  

 

*20. 8. se konala Garden Party, kterou každý rok pořádá rodina Steinerova. 

 

*Ve dnech 28. - 29. srpna 2021 uspořádal Automotoklub Police nad Metují v AČR za 

podpory města Police nad Metují a Autoklubu České republiky v Polici nad Metují 

závod Pohár České republiky ve slalomu minikár. Závody probíhaly na silnici na 

Klůčku mezi Policí a Hlavňovem. 

*30. září se konal Mezinárodní den seniorů. 

*24. září byly zahájeny práce na zpevnění komunikace u koupaliště, k domu č. p. 321. 

 

*V září se uskutečnilo samostatné veřejné zasedání v Pellyho domech. Projednával  

se plánovaný návrh  dopravně technického řešení náměstí. Veřejnost se seznámila 

s dalším krokem v rámci dlouhodobé vize zklidnění dopravy na našem náměstí, jejíž 

součástí  je rovněž zvětšení uživatelského komfortu veřejného prostoru náměstí. Návrh 
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řešení dopravy a parkování by sice zrušil přímý průjezd skrz náměstí, ale zároveň přišel 

s variantou udělat v centru města v podstatě velký kruhový objezd po obvodu náměstí. 

A to se zdejším obchodníkům vůbec nelíbilo. Jejich nelibost vyústila v protestní petici 

proti navrženým dopravním opatřením. Hlas obchodníků zněl tak silně, že město sice  

od svého záměru neustoupilo, ale slíbilo přehodnocení plánů.  

 

*Pro snadnější přechod bezpečnostního   přelivu rybníka v Hlavňově se vyrobil 14 m 

dlouhý a 2 m široký mostek s ocelovou konstrukcí s dřevěnou pochůznou plochou  

a zábradlím. 

 

*Volby do Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR se uskutečnily  v pátek 8. října  

v sobotu 9. října 2021. Hlasování v Polici:  
SPOLU-ODS,KDU-ČSL,TOP 09 625 

ANO 559 

PIRÁTI a STAROSTOVÉ 303 

Svoboda a př.demokracie  SPD 237 

ČSSD 158 

*Od října do prosince proběhly 73. Polické divadelní hry. 

*V měsíci listopadu bylo umístěno nové svítidlo se sloupem veřejného osvětlení na 

kraji Starého parku v ulici Ke Strážnici. 

 

*V listopadu 2021 byl po letech obnoven rybářský kroužek dětí a mládeže! 

 

*V Polici nad Metují byl naistalován Z-Box (bezkontaktní místo Zásilkovny). Z-Box je 

umístěn za Pellyho domy naproti autobusovému nádraží. 
 

*Restaurátor MgA. Jan Čáda obnovoval v letošním roce kulturní památky  

u kostela a to „krucifix s ukřižovaným Ježíšem Kristem na podstavě“ (kdysi stál na 

náměstí) a soubor čtyř soch benediktinských světců.  

  

*V okolí Pěkova a Honů byly umístěny nové betonové lavičky.  

*V rámci programu „Oživlá Dřevěnka“, který byl spolufinancován městem Police nad 

Metují z dotačního titulu „Akce pro veřejnost“ se 6. 11. konala akce Svatý Martin. 

*Letošní vánoční strom byl pokácen za polickou radnicí, kde rostl v zeleném pásu. 

*Od 3. do 5. 12. se konal 57. ročník Zimního táboření na Hvězdě. 

*Klub přátel turistiky Spartak Police nad Metují zrušil díky současné covidové situaci  

letošní Silvestrovskej vejšlap.  

 

*I v letošním roce skauti přivezli  na Policko Betlémské světlo. Rozvoz po České 

republice probíhal již v sobotu 18. prosince a naše skautky ho převzaly od náchodských 

skautů a posunuly ho  dál na Broumovsko. V neděli 19. prosince  

ho skauti rozvezli do kostelů polické farnosti.  
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*Pečovatelská služba dostala nový automobil Dacia Duster 4x4  díky 95% dotaci přes 

MAS Stolové hory. Nový automobil nahradil nejstarší auto ve výbavě Fabii.  

 

*Firma Merkur Train, TIOKA - IKARIA GROUP s.r.o. Končinská 1105 Červený 

Kostelec, která měla původně dílnu na Nádražní ulici pod Petrovicemi, si zakoupila 

v Tomkově ulici dům  čp. 28 a zahájila opravu již dost chátrajícího objektu. Započala 

výměnou oken a prováděla opravu i vnitřních prostor, včetně vjezdu do domu. V domě 

zřídila chráněnou dílnu na výrobu kovových železničních modelů a funkčních modelů 

parních strojů. 

 

*V letošním roce byla zahájena komplexní přestavba expozice Muzea Merkur.  

V probíhající první etapě došlo ke zrenovování recepce podle konceptu architekta 

Zdeňka Rychtaříka.  Nejvíce upoutává právě nově zrekonstruovaná recepce společně 

s prodejnou hraček a potom nová část expozice ve sklepě budovy. 

 

*Po loňském požáru firmy v areálu bývalého podniku Veba musela být z důvodu velmi 

poškozené statiky odstraněna hlavní kancelářská budova. V letošním roce byla 

dokončena výstavba nové haly. 

 

*Kvíčerovská pekárna postavila v blízkosti Penny Marketu stánek, ve kterém prodává 

své výrobky.  

 

*Firma MycoMedica Milana Schirla letos oslavila 10 let. 11. 9. byl Den otevřených 

dveří. Zájemci si mohli prohlédnout výrobní prostory, zúčastnit se zajímavých 

přednášek a ochutnat připravený raut.  

 

*V období od 6. 12. byla v katastrálním území Radešov nad Metují provedena 

Katastrálním úřadem Náchod  revize souladu údajů katastru nemovitostí se skutečným 

stavem v terénu. Předmětem revize byly hranice pozemků, obvody budov a vodních děl, 

druh a způsob využití pozemku, typ stavby a způsob využití stavby, hranice 

katastrálního území a další údaje. 

 

Na konci roku měla Police  3 962 obyvatel. 

 

 

2022 

 

*Letošní rok byl náročný. 24. 2. v brzkých ranních hodinách přepadlo Rusko 

Ukrajinu  

a došlo tam k válce, která stále trvá. Na jaře byla ukončena proticovidová opatření.  

V důsledku těchto všech událostí došlo v ČR k citelnému nárůstu cen energií a plynu 

(plyn a ropa byly dováženy především z Ruska, kterému byla vypovězena smlouva), 

 a v důsledku toho se zvýšily ceny u základních surovin a potravin, služeb, bydlení, 

ceny vzrostly u všeho. Inflace na podzim se vyšplhala na 17, 4%. Zdražení mělo velký 

dopad na obyvatele i podnikatele. Ukrajině přislíbily pomoc všechny evropské státy  

i Amerika. V celé Evropě se organizovaly protesty a finanční sbírky na pomoc Ukrajině. 

V našem městě se rovněž vyhlásily sbírky na humanitární pomoc.  

Bylo u nás bytováno asi kolem 140 občanů z Ukrajiny, většinou ženy  
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a děti, které bydlí v bytech či domech, převážně u fyzických osob.  Někteří v průběhu 

roku odešli, ale nikde to nebylo nahlášeno, takže počet nebyl znám. 

 

*V Tříkrálové sbírce se vybralo   98 966 Kč. 

 

*MycoMedica společně s Pellyho domy pořádala 24. ledna charitativní přednášku 

VANDRÁCI a do Police nad Metují tak zavítala vzácná návštěva, která dorazila z cest 

po střední Americe, herci Pavel Liška a Jan Révai.   

 

*V neděli 29. 1. se konalo poslední výroční sezení Krčma senátu v Krčmě. Touto akcí 

skončil provoz Krčmy. 
 

*Ve čtvrtek 20. 1. objížděly a troubily traktory ZD Ostaš a Družstva vlastníků Agriteam 

Police nad Metují centrem Police. Zástupci se připojili  

k celostátní protestní akci, kterou svolala Agrární komora a Zemědělský svaz ČR. Akce  

se konala proti změně dotačních pravidel pro léta 2023 až 2027. Nastavené podmínky 

dotací považují za neférové. Další protestní akce se konala v září. 

 

*V letošní zimní sezóně bylo opět nutné přistoupit k redukci či obnově městské zeleně.  

Největším zásahem bylo pokácení topolového stromořadí v ulici V Domkách, pod 

firmou Hauk, směrem k rybníčkům.  

*Po loňské nedobrovolné pauze uspořádal v sobotu Horolezecký klub Ostaš 30. ročník 

závodů Novoroční Open v lezení na obtížnost na umělé stěně. 

*Začátkem roku byly zahájeny práce na protipovodňových opatřeních. V rámci těchto 

opatření bylo vytipováno těchto pět lokalit:  

1. Vyčištění a zkapacitnění příkopu v ul. K Drůbežárně, směrem ke Klůčku, v délce 

přibližně 270 m. 

2. Znovuobnovení a prodloužení odvodňovacího příkopu na Klůčku u lavičky. 

3. Zpevnění bočních stěn ve spodní části příkopu od křižovatky ul. Na Sibiři směrem ke 

Klůčku. 

4. Doplnění uliční vpusti na křižovatce ulic Hvězdecká, Wihanova a Brandejsova. 

5. Uložení přejezdného odvodňovacího žlabu s čistící šachtou za hranici asfaltové 

plochy v ulici K Vodojemu.  

Koncem března byla také zahájena obnova zeleně na hřbitově. 

 

*12. 2. zemřela paní Jiřina Rotterová, spoluzakladatelka TJ Sokol Hlavňov a dlouholetá 

oddílová vedoucí. 

*17. 2. zemřel Ing. Jaromír Kříž, který obnovil v r. 1996 výrobu stavebnice Merkur. 

 

*Na začátku března proběhla v Muzeu papírových modelů reinstalace expozice. Pro rok 

2022 připravil kurátor sbírky architektury. 
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*V termínu od 7. 3. byla zahájena rekonstrukce komunikace za radnicí, spojující 

průchod na náměstí se Žďárskou ulicí. Byla obnovena kanalizace k domům čp. 99,  

čp. 100 a čp. 101. Bylo vybudováno 22 parkovacích míst pro osobní automobily. Dvě 

stání pro zdravotně postižené a tři stání pro služební účely MěÚ. Po rekonstrukci cesty  

a parkovacích míst za radnicí, byla provedena i sadová úprava navazujících ploch 

zeleně.  

*14. 3. tragicky zemřel velmi úspěšný člen oddílu Michael Schirlo. Jeho smrt otřásla 

celou Policí. 

*V sobotu 19. března se konala v Hasičské zbrojnici pro členy výroční schůze, na které   

vystoupil předseda Územního sdružení ČZS Náchod, pan Tomáš Böhm, který našemu 

svazu předal ČESTNÉ UZNÁNÍ za dlouhodobou obětavou práci pro rozvoj 

zahrádkářského hnutí. Od Územního sdružení Českého zahrádkářského svazu Náchod 

byl našemu svazu předán také finanční příspěvek určený na práci  

s mládeží. 

*Za CHKO bylo dokončeno odvodnění cesty.  

*Na jaře začala revitalizace bývalé skládky na Radešově.  

 

*Letos knihovna slavila 130 let. V rámci projektu Česko-polské literární příhraničí  

s knihovnou v Radkowě byl naší knihovně  udělen Tytul Przyjaciela Biblioteki - Přítel 

knihovny jako poděkování za léta spolupráce na mnoha společných projektech   

a setkáních. 

 

*V sobotu 9. 4. byla uvedena derniéra hry Světáci. Divadlo bylo spojeno se křtem 

Almanachu ke 200 letům polického ochotnického divadla. Zájemci si mohli zakoupit 

almanach a trička DS Kolár. 

 

*V dubnu se konala  akce „Obnovme lesy Ostaše“. Zúčastnilo se téměř 250 lidí, 

místních i přespolních. Bylo vysazeno více jak 5000 nových stromků. Výsadbou 

obalovaných buků a prostokořenných jedlí, které jednou zvýší biodiverzitu a odolnost 

zdejších lesů, byla zalesněna celá paseka pod Trpasličí skálou. Akci zorganizovala 

Benediktínská hospodářská správa spolu s městem Police n.M za podpory firmy CDS,  

členové MAS a Julinky. 

 

*Byla provedena oprava komunikace v Horní ulici. Opraven byl také chodník mezi 

bývalou drůbežárnou  a sídlištěm. Během výstavby byla realizována i stavba optické 

sítě firmy VIRIDIUM. CZ a nové kabelové vedení veřejného osvětlení. Úpravy 

chodníku a zpevněných ploch jsou provedeny pro bezbariérové užívání osob   

s omezenou schopností pohybu a orientace. 

 

*Ve čtvrtek 14. 4. proběhl v sále Dr. Čížka v náchodském Beránku 11. Galavečer KFS 

Hradec Králové. V jedné z udělených cen pro rok 2021 figuroval i polický Spartak. 

Polický oddíl kopané ovládl anketu "Fotbalové prostředí". Toto ocenění je odměna 

pro funkcionáře, hráče, trenéry, příznivce,  dobrovolníky a místní podnikatele. Je to 

poprvé, kdy náš oddíl kopané v tomto měřítku dosáhl takového ocenění z rukou KFS 
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HK a je to ta nejlepší reklama pro náš oddíl, ale hlavně i pro celé naše město Police nad 

Metují.  

 

*K 20. 4. 2022 bylo na naší škole celkem 13 dětí z Ukrajiny. Byly zařazeny  

do jednotlivých tříd na 1. a 2. stupni. Od září byla součástí pedagogického sboru 

ukrajinská asistentka pedagoga paní Veronika Gudasz. Vzděláním je učitelka, žákům 

pomáhala s češtinou, adaptací na nové prostředí a komunikovala  s rodiči.  

 

*AMK v letošním roce klub oslavil 70. let od svého založení.  

 

*MC Mamině se podařilo získat dotaci na vytvoření Bosonohé stezky  

v Pellyho parku. 

 

*V měsíci květnu byly provedeny tyto práce: Oprava podezdívky mostu za městským 

úřadem, oprava chodníku u obchodu barvy – laky v ul. Na Sibiři(nadzvedáván kořeny 

od stromu, nerovný terén), oprava opěrné zdi v Ostašské ulici u domu čp.319, naproti 

KM PROMA. 

 

*1. 5. byla na náměstí postavena velmi pěkná májka, kterou stavěli hasiči, starosta,  

a místostarosta.  

 

V pátek dne 13. 5. 2022  zemřel dlouholetý významný člen AMK Miloš Klimeš. 

 

*21. 5. se konal 45. Polický vandr. 

 

*V průběhu měsíce května pak byla zrealizována oprava části cyklostezky u Mýta, 

kterou v únoru poškodila povodeň. 

 

*V květnu byla zahájena obnova pláště a krytiny Dřevěnky. Při rozebrání poškozeného 

roubení, bylo v zakryté části (která navazuje na sousední objekt) zjištěno, že bude 

potřebné vyměnit roubení ve větším rozsahu, než se předpokládalo. Při důkladném 

ohledání celé střechy z lešení, bylo zjištěno, že ve velmi špatném až havarijním stavu je  

i šindelová krytina, a to opět v daleko větším rozsahu, než se předpokládalo, a bude 

nutné ji vyměnit na celé ploše střechy.  Proto bylo rozhodnuto o rozdělení realizace do 

dvou let. 

 

*Bylo provedeno rozšíření urnového háje nad hřbitovní kaplí a upraven vstup na 

městský hřbitov u branky z Hvězdecké a Gagarinovy ul.. U prvního hrobového místa 

bude ještě firmou Kovářství Drašnar do betonového základu osazeno kovové zábradlí.  

 

*V květnu noví majitelé domů čp. 287, 290 ul. Na Babí (naproti školní jídelně) Daniel  

a Luďka Krčovi z Jaroměře zahájili opravu těchto domů.  

 

*11. 5. zemřel Jan Špulák. Celá léta pracoval jako řidič sanitního vozu v Náchodě.  

Dlouhá léta byl členem Sboru dobrovolných hasičů a vykonával funkci jejich starosty. 
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*16. května se v prostorách Muzea východních Čech v Hradci Králové uskutečnilo 

vyhlášení výsledků soutěže Čistá obec. Naše město se umístilo na třetím místě 

v kategorii Obce a města nad 2000. 

 

*Ke konci května byla na městském hřbitově dokončena obnova rozptylové loučky. 

 

*Polický filmař pan Miroslav Šolc získal ve filmařských soutěžích další ocenění. V TV 

Noe v pořadu Klapka (pořad o filmařích a jejich filmech) byl s ním v červnu uveden 

rozhovor.  

 

*V červnu byly zahájeny práce na rekonstrukci komunikace Na Bělidle. Po dobu prací 

byla ulice uzavřena. 

 

*Ve dnech 2. – 5. 6. se konaly oslavy desetiletého výročí vzniku muzea. 

 

*11. 6. se měl konat 5. ročník Polické zelňačky. Akce se nekonala z důvodu 

nedostatku soutěžících. Divadelní klub ale tradici dodržel a zelňačku uvařil. 

*25. 6. se konal 28.ročník soutěže „ O pohár starosty města Police n.Met“. Soutěžilo  

6 družstev. 

*Daniel Klimeš, náčelník župy Podkrkonošské Jiráskovy a jednoty Sokol Police nad 

Metují, bývalý závodník a medailista přeborů ČOS ve sportovní všestrannosti, trenér, 

cvičitel, činovník, člen Sokolské stráže, člen cvičitelského sboru župy, rozhodčí 

sportovní gymnastiky a atletiky na jaře získal cenu Sokol roku  

v kategorii Objev roku - cvičitele do 35 let. 

 

*V letošní sezóně bylo koupaliště uzavřeno a to z důvodu celkové rekonstrukce velkého 

bazénu a strojovny. 

*Během prázdnin probíhala v mateřské škole na sídlišti  rekonstrukce výdejny školní 

jídelny, prádelny a sociálního zařízení v letním vchodě. Dále byla provedena kontrola  

a oprava žaluzií na oknech celé budovy a oprava vchodových dveří. 

*Byla vyměněna střešní krytina na boudě u lyžařského vleku. Střecha byla poničena 

vandaly. 

*11. 6., po čtyřech letech, se konal Běh na Havlatku, coby nejvyšší vrchol Police. Sprint 

do vrchu byl uspořádán k výročí nedožitých 70. narozenin Míry Šmída. 

*20. červnu radnici vyřadila z provozu pondělní bouřka. V době, kdy už se počasí 

uklidňovalo, udeřil do radniční věže velmi silný blesk a poškodil většinu elektronických 

zařízení. Nefungovaly telefony, e-mailová pošta ani služby závislé na přístupu  

k internetu. Opravy probíhaly téměř celý týden. 

 

*Na hřbitově byl zrušen urnový hrob (kenotaf) |Josefa Lokvence, který zemřel v r. 1945 
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v koncentračním táboře v Terezíně. Deska z hrobu byla umístěna na Pomník obětem  

2. světové války. 

 

*V červenci proběhl v našem informačním centru mystery shopping - hodnocení kvality 

služeb poskytovaných zákazníkům pomocí tzv. anonymní kontroly. Mystery shopping 

pořádá  a zaštiťuje agentura Czech Tourism ve spolupráci s Asociací turistických 

informačních, jednotlivá informační centra se kontrole podrobují dobrovolně. Výsledek 

kontroly – 100% (42 bodů z možných 42) - potvrdil, že si pracovnice v IC ve své práci 

vedou výborně. Polické informační centrum se zařadilo se mezi 10 nejlépe 

hodnocených turistických informačních center v rámci ČR. 

 

*Osmý ročník punrockového hudebního benefičního festivalu Bez Šance Fest, který se 

konal ve dnech22. – 23. července v areálu letní Hospůdky U Pavla, pomohl svým 

výtěžkem  61 958,- Kč Dětské onkologii při FN Hradec Králové. 

 

*Od 12. do 14. 8. se konala tradiční Kvíčerovská pouť. 

 

*V sobotu 20. srpna se konal 14. ročník sportovní akce „Petrovické zatáčky“. 

 

*V Zeleném domečku  se 1. 9. otevřela výstava historických fotografií pod názvem 

Zmizelá Police, která byla věnována památce polického historika Miroslava Pichla. 

Výstavu připravil Milan Košťál. 

 

*3. 9. a 4. 9. se na Klůčku konal závod ve slalomu minikár. Po oba dny se jel Pohár 

České republiky. 

 

 

*PELLYHO DOMY 2007 – 2022.  Před patnácti lety, 16. září 2007, byla slavnostně 

přestřižena páska a veřejnosti začala sloužit opravená budova Pellyho domů, která je 

centrem veškerého dění v našem městě. 

*17. 9. 2022, se v Hlavňově na fotbalovém hřišti konal jubilejní 25. ročník pivního 

triatlonu. 

*Ve dnech 23. a 24. 9. se konaly komunální volby. V našem městě a spádových obcí 

kandidovali zástupci ze 4 stran: Volba pro Polici – nezávislí kandidáti + ČSSD, další 

strana MY pro město, Sdružení pro rozvoj města a ODS. Sdružení pro rozvoj města 

vyhrálo komunální volby podobně jako v roce 2018 s celkem jasnou převahou. Strana 

preferovala spolupráci s letitým koaličním partnerem, s ODS. Ta se na poslední chvíli 

domluvila na spolupráci s ČSSD a obě poražené strany obešly vítěze voleb. Obsadit 

post místostarosty bylo nereálné díky domluvě ODS a ČSSD. Vítězná strana odešla  

do opozice. Od roku 1998 strany ODS a Sdružení pro rozvoj města úspěšně 

spolupracovaly a v současné době ve vedení města není žádný zástupce Sdružení pro 

rozvoj města. 

Novým starostou města zvolen Mgr. Jiří Škop. 

Na pozici 1. místostarosty byl zvolen Mgr. Jaroslav Souček. 

Na pozici 2. místostarosty byl zvolen pan Radek Starý. 
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V nově zvolené radě města zasedli: Martina Frydrychová, Jan Antl, Jaroslav Souček, 

Jiří Vlček, Radek Starý a Michal Mucha. 

 

*Od října do listopadu proběhly 74. Polické divadelní hry. Náš soubor uvedl hru 

Mrzák Inischmaanský. 

 

*V říjnu letošního roku uplynulo 60 let od založení Astronomického klubu  

v Polici nad Metují.  

 

*Koncem listopadu voda z Jůlinky přestala téct. Způsobil to nedostatečný tlak  

v podzemním zvodněném kolektoru, způsobený nedostatkem srážek a tak voda 

k výtoku Jůlinky nebyla vytlačena. Tato skutečnost okamžitě rozrušila část obyvatel 

města, kteří Jůlinku vnímají jako nezbytnou součást našeho města. 

 

*12. 11. se konala dobrovolnická akce při které byla vysazena pod Ostašem nová alej 

Ostašinka mezi Žďárem nad Metují a Českou Metují, po cestě ze Žďára 

před viaduktem doprava po panelové cestě. 

 

*V rámci realizace projektu Paměť a identita, byly v podzimních měsících postupně 

opraveny památníky v Hlavňově a Pěkově připomínající padlé v 1. a 2. světové válce. 
 

*V Hlavňově byla obnovena opěrná zeď na levém břehu Hlavňovského potoka, v úseku 

mezi trojgaráží a chalupou čp. 48. 

 

*Upraven byl náhonu z potoku Ledhujka nad ul. Ke Koupališti,  

s přilehlou pěšinou od ul. Ke Koupališti k ul. K Vodojemu 

 

*5. 11. se na náměstí konal Martinský trh. 

*25. 11. se konala v sokolovně Slavnostní akademie ke 160. výročí založení Sokola 

 

*27. 11. se konalo na náměstí setkání s čertem, Mikulášem  a andělem, potom byl 

rozsvícen vánoční strom. Letošní vánoční strom rostl na městském pozemku v těsné 

blízkosti bytového domu čp. 267 v Ostašské ulici, a byl pokácen z důvodu ochrany 

střechy tohoto bytového domu. 

      

*Zimní táboření se konalo od 2. do 4. 12. na Hvězdě.  

 

*9. 12. firma Pejskar ve svém areálu uspořádala adventní trh.  

Výtěžek věnovala MŠ a ZŠ speciální NOVA, o.p.s. v Hronově pro postižené děti. 

*12. 12. se konala již tradiční celorepubliková akce Česko zpívá koledy, u nás nazvaná 

Police zpívá koledy. Zahrálo a zazpívalo oblíbené Damtrio. 

*Vánoční vytrubování 23. 12. zajistili opět žáci ZUŠ  

a Betlémské světlo přinesli skauti. 
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*Po 32 letech odstoupil z funkce ředitele Lubor Bořek, který stál při vzniku a rozvoji 

naší “Zušky” do současné podoby. Novou ředitelkou se stala Alžběta Černá, Dis. 

*V letošním roce si Ostrostřelecký spolek připomenul 30. výročí svého založení 

v novodobé historii. 

*Skupina Kamarádi Osady 5 oslavila letos 50 let svého trvání. 
 

*Manželé Steinerovi koupili přízemí domu čp. 78  a rozšířili koloniál nazvaný Koloniál 

Renata.  Byl částečně rozšířen sklad - přemístěny lednice a mrazáky a také tam je zřízen 

pultový prodej. Bylo zde vylepšeno zázemí pro zaměstnance (zvětšení šatny a zřízení 

WC).  

 

*Divadelní klub, který provozuje rodinný tým a byl vybrán do TOP 10 

Královéhradeckého kraje v soutěži  Firma roku 2022 a Živnostník roku 2022. 

 

*Kvíčerovská pekárna získala letos další ocenění za Polický chléb v soutěži Regionální 

potravina – kategorie pekařské výrobky včetně těstovin. 

*Petr Hauk nechal postavit nový sportovní areál v Bukovici pod názvem Artamon.  

*V letošním roce na jaře byla dokončena kompletní oprava kabin a přilehlé chodby na 

fotbalovém hřišti. Akce byla podpořena grantem z Národní sportovní agentury, dotací 

od města Police nad Metují   a velkou podporou a velkou podporou ze strany bývalého 

hráče, jednatele a současného trenéra mládeže Petra Hauka. 

*V prosinci bylo 3 944 obyvatel, je to o 18 méně než před rokem. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


